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Какво направи 
през тази
година новото
българско
правителство
за българите
в чужбина?

Евгений Кайдъмов
  За да не бъдем съвсем цинич-

ни, нека кажем съвсем образно, 
че премести въпросите, свързани 
с тях, от лявото ... в дясното си 
чекмедже. 

Ето едно резюме на държавната 
политика спрямо българите във 

Великобритания от началото на 
годината. Всъщност за политика 
не може да се говори, а за повта-
ряне на едно и също изречение. 
Повторението е майка на зна-
нието. И хората вече знаят. На 
сегашното правителство може 
да се разчита единствено за две 
неща - за почетен патронаж и за 
любезно формулиран отказ. Те 
пари не струват и винаги могат 
да се пратят по факса. 

След като нееднократно бе 
подчертавана през годините 
нуждата от създаването на рабо-
тещ културно-информационен 
център към българското посол-
ство, на посланик Любомир Кю-

чуков бе казано да почака за вест 
от новия бюджет. Вестта дойде 
– пари няма. През следващите 
месеци бюджетът за културната 
дейност на българското посол-
ство също бе орязан до кокал. 
Оставени бяха единствено сред-
ства за националните празници 
и проявите от дипломатическия 
протокол. Пари няма. На орга-
низатора на първия по рода си 
български културен фестивал 
през ноември в Лондон, Иво 
Станков, бе директно заявено, 
че пари няма. За трети път в 
историята на българския те-
атър на лондонска сцена се игра 
българска постановка – “Римска 

баня” на Станислав Стратиев. 
На продуцентката Ана Карабин-
ска бе казано, че може да й бъде 
отпусната минимална помощ 
срещу пазарлъка, че Външно-
то ни министерство щяло да 
подкрепя само неща, които се 
организират чрез българското 
посолство. Закри се Служ-
бата по социални и трудови 
въпроси към посолството ни в 
Лондон. Пари пак явно няма. 
С месеци се бави приемането 
на новия Закон за българите в 
чужбина. От март е завлизал 
в парламента, та чак досега. 
Един прочит на черновата му 
показа безкрайната загриже-

ност на новото правителство 
за небългарските граждани, 
кандидатстващи за български 
паспорт. А тези българи в чуж-
бина, които искат да запазят 
връзките си със страната? За 
тях изтече в медиите инфор-
мация, че новият Закон готви 
ограничаване на правото им на 
вот чрез въвеждането на усло-
вието за “отседналост”.

С една дума, мотото на 2010 
е ясно: “Пари няма.” Но това не 
е проблемът. Проблемът днес 
е, че българите зад граница не 
фигурират в мислите, а един-
ствено в счетоводните книги на 
това правителство. 

Едно грозно уволнение

Райна МанджуковаРайна Манджукова

На 26 май Райна Ман-
джукова бе освободена 
от поста председател на 
Държавната агенция за 
българите в чужбина. 

“Бяхме заедно с де-
легацията, водена от 
председателя на На-
родното събрание г-жа 
Цецка Цачева в Прага и 
Микулчице. На срещите 
с нашите сънародници 
аз споделих, че част от 
проблемите, свързани 
с това, че не можем да 
отговорим на всички-
те им изисквания, са 
свързани с липсата на 
координация между 
държавните институ-
ции в България”, разказа 

по-късно пред Агенция 
„Фокус” Манджукова. 
„Понеже казах това на 
два пъти и след втория 
път, когато го споделих, 
г-жа Цачева каза, че за 
пръв път вижда държа-
вен служител, който 
така целенасочено да 
говори срещу държа-
вата и че тя ще напра-
ви всичко възможно 
това да стигне до най-
високото ниво. Също 
така каза, че понеже се 
оплаквате, че никой не 
ви чува в държавата, 
уверявам ви, че сега 
ще бъдете чута на най-
високо ниво”.

По думите й само това 

остава неизпълнено от 
председателя на На-
родното събрание. „Аз 
все пак бих искала да 
бъда чута от министър-
председателя да си 
обясня мотивите, но 
нямам такава възмож-
ност. Няма да се реван-
ширам и да си оправям 
някакви несъществува-
щи сметки чрез медии-
те. Това е обективното, 
очевидно такива неща 
не се прощават. Просто 
имах неблагоразумие-
то да не съм дипло-
матична. Такива неща 
явно не трябва да се 
казват на нашите съна-
родници навън. Трябва 

да се казва, че всичко 
е чудесно, че ние пра-
вим каквото можем, аз 
просто бях честна. Аз 
не съм била друг път 
на политическа длъж-
нос т.  Подчертавам, 
че казаното от мен не 
бе в присъствието на 
чешки държавни лица, 
а в присъствието на 
български граждани, 
не просто българи от 
чужбина, а български 
граждани, които след 
няколко години ще 
бъдат отново избира-
тели и ще избират за 
кого да гласуват”, каза 
още Манджукова.

Мотивът за освобож-

даването на Райна Ман-
джукова е нелоялно и 
некоректно отноше-
ние към управляващия 
екип на Министерски 
съвет. Това каза пред 
Агенция “Фокус” Бо-
жидар Димитров, ми-
нистър за българите 
зад граница. Когато е 
станало събитието, не 
съм бил там, знам, че 
нещото е станало около 
гроба на Свети Мето-
дий. Имаше протести от 
българската делегация 
за поведението на г-жа 
Манджукова на това 
свещено за нас място, 
коментира Божидар 
Димитров.

Déjà vu

Даниела Горчева
Неотдавнашното уволнение 

на шефката на Държавната 
агенция за българите в чужби-
на Райна Манджукова показа 
недвусмислено няколко нели-
цеприятни истини. 

Първо, че манталитетът на 

управляващите в България в 
момента не е мръднал на йота 
от времето преди събарянето 
на Берлинската стена. Защото 
не може шеф на уж независи-
ма държавна агенция да бъде 
уволняван заради критики към 
управляващата партия и заради 
публично изказани всеобщоиз-

вестни истини. 
Второ, видя се безпощад-

но ясно, доколко са искрени 
срещите на управляващите 
с българските общности зад 
граница.

Напомням отново, че Райна 
Манджукова бе уволнена, за-
щото си е позволила да каже на 
българите в Прага една банална 
и общоизвестна истина - че 
няма координация между ин-
ституциите в България.

И кой знае защо тази ба-
нална истина така жегнала не 
друг участник в делегацията, 
а именно председателката на 
Народното събрание Цецка 
Цачева, че бдителната пар-
тайгеносе веднага докладвала 
„най-горе” за непоправимото 
прегрешение (критика към 
Партията, управляваща в мо-
мента). В резултат на това свет-
кавично направилата кариера 
бесарабска българка пак така 
светкавично бе уволнена. 

Изводите обаче са ясни: на 

висшите държавни служители 
и на министрите не се препоръ-
чва да разговарят откровено 
с българите в чужбина. Те са 
там, за да отчитат дейност и да 
си оползотворяват команди-
ровъчните. 

И докато у дома родните 
политици с бащинска загриже-
ност съветват гражданите да си 
затегнат коланите с по две-три 
дупки - зер не може пир по 
време на криза, то навън - ако 
и без портфейл (но затова 
пък с по два-три псевдонима 
от Държавна сигурност), до-
волно му отпускат колана след 
поредното хапване, пийване и 
„нищонеказване” сред съна-
родниците.

Апропо, понеже тъкмо при-
ключи поредната „световна 
среща на българските медии”* 
и още ме трови подлизурков-
щината, която някои колеги 
безсрамно демонстрираха във 
Виена, да попитам колко от тия, 
които до вчера припкаха да се 
снимат с Райна Манджукова 

и които й правиха мили очи, 
излязоха да я защитят заради 
уволнението й?

Или сега са заети да припкат 
да правят мили очи на Божидар 
Димитров и да се снимат с него? 
И се правят на разсеяни пред 
фамилиарния тон на министъ-
ра без портфейл, когато казва в 
ефир по една от националните 
телевизии, цитирам: „После ги 
хванах братята македонци и им 
казах да не се правят на три и 
половина.”

Не знам за „братята маке-
донци”, но много от колегите 
наистина се правят на „три и 
половина”.

Иначе в българската литера-
тура този образ е добре описан. 
Че и разходките му в Прага, във 
Виена и дори участието му в 
политиката.

Затова ми е трудно да потисна 
досадата си от това дежа вю. 

*Шестата годишна световна 
среща на българските медии се 
състоя от 16 до 20 май във Вие-
на и бе организирана от БТА.

Помолихме за коментар

Даниела Горчева е 
българска авторка и 

публицистка. Завършва 
българска филология в СУ 

“Св. Климент Охридски” 
и от 1990 година живее в 

Холандия.
Издател и редактор на 

излизащото от 2003 годи-
на в Холандия списание 

“Диалог” - списание на 
български език за поли-
тика, култура, история, 

замислено като мост 
между две култури. „Диа-

лог” е печатно издание, 
излиза 10 пъти годишно 
и се разпространява на 
абонаментен принцип. 

Ориентирано е най-вече 
към българите в Холандия 
и Белгия, но се получава и 
от българи във всички ев-

ропейски страни, а също 
така - в САЩ и в Канада.
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БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Я! Дойде Празникът на детето. И докато се 
чудим какво да напишем, чаровната Елизабет 
Емил Донева от 2-ри клас на Българското шко-
ло „Васил Левски“ в Лондон взе, че го написа. 
Публикуваме краткото и леко “огладняло” есе 
на Елизабет за България. И една редакционна 
молба – за бога, направете милинки с пудра 
захар на това добро дете. Тук и сега.

Обичам България
Аз съм родена в Лондон. Но обичам България! 

Винаги отивам там с удоволствие. Не само защо-
то това е родината на мама и тати, а защото ми 

Честит празник, деца и ...дечковци

Отново българин 
поведе британския 
национален 
отбор по спортна 
акробатика

В-к БГ БЕН
 Знаете ли, че през последните 

23 години постът старши треньор 
на националния отбор на Велико-
британия по спортна акробатика 
се заемаше от българина Матей 
Тодоров. През този период от време 
той изведе британския национален 
отбор до позицията на един от во-
дещите отбори в света.

Сега щафетата на този пост се 
поема отново от българин. От сре-
дата на май новият старши треньор 
на Великобритания е Тошко Павлов. 
Той е завършил Националната спор-
тна академия, където дълги години 
работи като преподавател. През 1998 
г. кандидатства за работа в британ-
ски спортен клуб, където неговата 
методика дава отлични резултати. 
В момента спортната акробатика 
на Острова бележи своеобразен 
връх на своята популярност, без да 
бъде глезена с излишно внимание от 
британските медии. Един от класи-
ралите се участници на тазгодишния 
финал на нашумялото телевизионно 
състезание “Britain’s Got Talent” е 
групата Spellbound, която се състои 
от 15 момчета и момичета, състе-
заващи се в националния отбор на 
Великобритания, треньор на които 
ще бъде г-н Павлов.

(Очаквайте в следващия брой 
на в-к БГ БЕН интервю с дълго-
годишния досегашен треньор на 
националния отбор на Великобри-
тания по спортна акробатика Матей 
Тодоров)
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В-к БГ БЕН
Приключи световният емигрантски шампионат по 

аматьорски футбол в Чарлтън. Lovefootball Festival 
се проведе на 29 и 30 май на терена на Charlton Park. 
Турнирът се играе всяка година и води началото си 
от 1995 г. под името Inner City World Cup Tournament. 
Схемата, по която протича, следва тази на световното 
първенство и участващите в него 32 отбора са съста-
вени от живеещи на Острова чужденци. Българският 
отбор участва още от самото създаване на турнира 
през 1995 г. и за този период го е печелил веднъж 
през 2006 г. и е бил 4 пъти бронзов медалист. Как 
се представиха нашите момчета през тазгодишно-
то издание на турнира, научихме от треньора на 
българския отбор Kамен Александров:

 - През тази година за съжаление не успяхме да 
излезем от групата, в която бяха Нигерия и Боливия. 
Те бяха през миналата година съответно първи и 
трети. Картината се повтори и сега. Боливия стиг-
наха до финала, където паднаха от англичаните. 
Започнахме много добре турнира, като победихме 
отбора на Индия с 5:0, после направихме равенство 
с Боливия 1:1, като водихме почти до края, когато 
ни изравниха след рикошет от статично положение. 
В последния мач поведохме с 1:0 на Нигерия. Те из-
равниха на полувремето, после поведоха след наша 
грешка и както става във футбола – наказаха ни още 
на два пъти, след като се оголихме и тръгнахме да 
търсим изравняване.

Шампиони станаха англичаните, които биха на 
финала Боливия с 3:0. Доста странен резултат, за-
щото досега англичаните винаги са се представяли 
зле и не са успявали да минат първия етап на тур-
нира – квалификациите. Сега не само че успяха да 
се класират за преките двубои, но и биха на финала 
Боливия с толкова категоричен резултат. Съдете 
сами. Аз не съм гледал този мач, но откакто участвам 
на този турнир от 15 години, англичаните никога не 
са ме впечатлявали. Един от спонсорите на турнира 
обаче беше Националната футболна асоциация на 
Англия и този турнир беше използван като реклама 
на кандидатурата на Англия за следващия световен 
шампионат по футбол.

Иначе представянето на нашия отбор протече 
точно по сценария, от който се опасявах. Започ-
нахме добре двата мача, но някои от по-старите 
футболисти получиха контузии, а нямаше техни 
равностойни заместници. За съжаление дъждовно-
то време в събота изигра лоша шега с подкрепата 
от страна на публиката и не успяха да дойдат до-
статъчно българи. Присъстваха най-вече около 20 
наши приятели и познати.

е хубаво. Заради красотата и чисти 
реки, бистри извори, страхотни 
гори и цветя. Харесват ми висо-
ките планини и зелените полянки. 
Там можеш да ходиш на къмпинг, 
на лагер... Почиваш си - четеш си 
книжки, играеш сред природата. 
Обичам да си ходя в България за-
ради хубавото време. Страхотно е, 
когато има слънце! Морето е топло, 
небето е светло. В такова време 
съм по цял ден навън с приятели. 
А приятелите, моите български 
приятели... страхотни са! Умни деца, 
учат усилено, държат се много до-
бре. Когато се прибера в България, 
баба, дядо и вуйчо ми готвят много 
вкусно! Обожавам сутрешните 
милинки с пудра захар! Заедно с 
тихото море и сладоледите- това са 
нещата, които ми липсват много.

Аматьорският футболен 
шампионат в Чарлтън приключи 
с доста странен резултат

Елизабет свири на 
синтезатор по време 
на тържеството по 
случай 24 май
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Компании с ограничена отговорност (Limited Companies)

         -    Регистрация на нови компании
         -    Годишно счетоводно приключване
         -    Payroll, VAT returns, CIS monthly returns
         -    Payroll на място във Вашия офис

Самоосигуряващи се лица (Self-employed)

         -    Възстановяване на данъци от Tax office
         -    Регистрация в Tax office, съдействие за NINO interview
              според новите изисквания
         -    CSCS карти за строителния сектор
         -    Откриване на банкови сметки директно в нашия офис
         -    Съдействие за всички видове социални помощи

6 години Prime Advisors   |   На разположение през цялата година*   |   Модерен 
счетоводен софтуер   |   Директна връзка с Tax Office    |   5 телефонни линии

*с изключение на Коледните празници

6 Hamilton Road, London E15 3AE         0207 511 3404     primeadvisors.co.uk

Доста англичани отказаха да боксират с мен, след 
като разбраха кой стои зад името Bobby George

В-к БГ БЕН
На 19 юни предс тои 

вторият професионален 
боксов мач на Борислав 
Георгиев в категория до 60 
кг. Първата среща бе убе-
дително спечелена от него 
само за 1 минута и 9 секун-
ди срещу Ланкайе Уилсън 
– шампион на Гана и бивш 
претендент за титлата на 
WBC в професионалния 
бокс. Втората среща на 
Боби ще се състои в боксо-
вата зала York Hall, Bethnal 
Green, London, E2 9PJ.

Борислав Георгиев, 27 г., 
е бивш национален състе-
зател на България, бил е 
два пъти европейски шам-
пион - в Мадрид и в София. 
Той е бронзов медалист от 
олимпиадата през 2004 г. в 
Атина и вицесветовен шам-
пион от  Будапеща, печелил 
е множество международ-
ни турнири. Възпитаник 
е на школата на “Славия”, 
София. Вестник БГ БЕН се 
свърза с Боби за комен-
тар за предстоящата му 
среща.

- Реших се на тази стъпка 
в кариерата си като бок-
сьор, защото ми харесва 
начина, по който се гледа 
на този спорт във Велико-
британия. Тук публиката 
е особено емоционална и 
обича бокса. Напълно съм 
уверен в способностите 
си и смятам, че наистина 
имам голям шанс за про-
бив в професионалния 
бокс. Такава увереност ми 
дават всичките ми досе-
гашни боксови срещи на 
Острова през последните 2 
години. Не срещнах особе-
ни затруднения в нито една 
от тях. Познавам добре 

всички мои противници, 
както и възможностите 
на най-добрите боксьо-
ри на Острова – Амир 
Кан, световния шампион 
в категория до 60 кг; Кевин 
Мичел и др. С Амир Кан 
се познаваме лично още 
от олимпиадата през 2004 
г. в Атина, където той бок-
сираше в категория до 60 
кг, а аз - в категория до 64 
кг. Тогава той стана втори, 
а аз – трети в категория-
та си. Помня Амир дори 
още по-отрано – от него-
вото участие на турнира 
“Странджата” през 2003 г. 
През миналата година се 
видяхме на негов мач в за-
лата, където ще играя и аз 
– York Hall в Bethnal Green, 
и тогава той ми каза много 
хубави и насърчителни 
думи относно кариера-
та ми в професионалния 
бокс.

В момента се намирам 
в Лутън, където ми пред-
лагат много финансови 
условия и се състезавам за 
клуб “Shamrock” - Лутън. 
Просто не може да ста-
ва въпрос за сравнение 
с настоящата ситуация в 
българския бокс. Тук ни-
вото на работа, условия и 
мотивация е поне 10 пъти 
по-високо. Само ще споме-
на, че в момента момчетата 
от националния ни отбор 
от близо 6 месеца не са по-
лучавали заплата.

Все още не е известен 
опонентът във втория ми 
боксов мач като професио-
налист. Трудно се решават 
да играят срещу мен. Доста 
пъти досега имаше откази 
от страна на англичани-
те, след като разбираха 

кой стои зад името Боби 
Джордж - като брой мачове 
и отличия до момента.

Твърдо вярвам, че на-
шите боксьори биха имали 
големи шансове на про-
фесионалния ринг във 
Великобритания. Ние, 
българите, обичаме да сме 
технични, опитваме се да 
копираме стила на Ивайло 
Маринов, Даниел Петров и 
т.н. Трябва да се знае обаче, 
че в професионалния бокс 
са нужни не само техника, 
но и повече сила, издръ-
жливост и точен разчет. 
При аматьорите се играе 
4 рунда и се играе точка за 
точка, които компютърът 
отчита. В професионал-

ния бокс ситуацията е по-
спокойна, дава ти възмож-
ност повече да мислиш, да 
подредиш играта си през 
първите рундове, да пре-
цениш кога да нанесеш по-
силен удар, трябва ти сила, 
издръжливост и умение не 
само да поддържаш висок 
ритъм, но и да знаеш кога 
да го смениш.

ВАЖНО! 
Билетите за турнирна-

та вечер Summer Night 
Fight Explosion, по време 
на която ще се състои и 
вторият професионален 
мач на Борислав Георгиев, 
струват 35 паунда и могат 
да се закупят директно на 
телефон 07966 591 605.

Втори професионален гонг за БОБИ

Милена Везенкова, създателка на 
първата българска онлайн книжарница 

на Острова - www.bgbooks.co.uk 
 - Чете ли българинът, ако да - какво и колко, как из-

бира книга – по автор, по заглавие, по определен жанр 
или по цена? Тези и още много въпроси си задавахме, 
когато решихме да направим  книжарницата. И много 
ни се искаше да не вярваме на статистиката, че само 
20% от българите четат книги. И така след bulgarianfood.
co.uk, bgshkolo.co.uk  дойде ред и на bgbooks.co.uk. 
Тъй като имахме опит, самият сайт стана готов много 
бързо, но ни трябваше време за тестове, настройки и 
качване на книгите. Най-приятен се оказа процесът с 
подбор на заглавия и набавяне на книгите. Влизайки 
в книжна борса, времето спира, повярвайте ми. От-
всякъде те дебне нещо ново, интересно и различно от 
останалите и чака своя читател. Засега в класацията за 
най-предпочитани книги води романтичният жанр, 
следван от книжки за деца и готварски книги. Няма да 
споменаваме кой от двата пола купува повече книги, 
горната класация е достатъчно красноречива. Книжар-

ницата ще се развива доста динамично и нови книги 
ще се качват ежеседмично, които ще бъдат предимно 
новоиздадени. Имаме идея да включим и електронни 
книги за в бъдеще. 

Когато се колебаете какво да подарите на близък или 
приятел, изберете книга, няма да сгрешите. Книгата 
е нещо, което може да избави човек от самота, да го 
накара да забрави времето. Да не забравяме, че е и 
перфектно здравословно приспивателно. 

Книгите в книжарницата ни са на много достъпни 
цени. За стойността на два броя от списание “ОК” на-
пример можете да имате книга, която да не хвърлите 
в коша два дена по-късно. За наш късмет имахме ща-
стието да ни полее вода за наслука големият български 
журналист и писател Петко Бочаров и поетесата из-
дателка Божана Апостолова. 

И така, рано е още да опровергавам статистиката за 
двайсетте процента четящи българи, но мога със сигур-
ност да кажа – очаквайте в скоро време човекът, седнал 
срещу вас в метрото, да държи българска книга, купена 
от нашата книжарница.

Не искаме да повярваме, че само 
20% от българите четат книги

ДДДДДДДДДДДооооооооосссссссссттттттттааааааааа аааааааааннннннннгггггггглллллллллииииииииччччччччаааааааааннннннннииииииии оооооооооттттттттккккккккааааааааазззззззззаааааааааххххххххааааааааа дддддддддддааааааааа бббббббббооооооооокккккккксссссссссиииииииирррррррррррааааааааатттттттт ссссссссс ммммммммееееееееенннннннн,,,,,,,,,,, ссссссссслллллллллеееееееееддддддддддд 
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Интензивни рart-time и full-time курсове
• Интензивен общ курс по английски 
 (за всички нива) - £200
• Курс по IT  програми (Web Design, MOS, 
 Compatia A+) - £400
• Интензивен курс по Book-keeping и 
 Accounting - £500
Квалифициран преподавателски състав.
Учебните часове са базирани на модерна методоло-

гия за лесно и бързо усвояване  на материала.
Сдобийте се с професионална UK квалификация за 

максимален период от 3 месеца и ще ви помогнем при 
намирането на работа в областите на Book-keeping и 
IT със средна годишна заплата от 35 000 GBP !

London Waterloo Academy се намира в Централен 
Лондон (Waterloo Station), на по-малко от 1 минута раз-
стояние пеша до магазин от  веригата Sainsbury’s.

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

С празнична програма, 
подготвена от учениците в 
Българското училище към 
посолството, бе отбелязан 
Денят на българската про-
света и култура и на сла-
вянската писменост. Специ-
ално за празника за първи 
път бе изнесено тържестве-
но и осветено знамето на 
Българското училище и бе 
изпълнен химнът на учили-
щето, написан по текст на 
Здравка Владова – Момчева, 
преподавател по български 
език и литература, и му-
зика на 13-годишния 
Нино Николов, ученик 
в 7-ми клас. Посланик 
Любомир Кючуков 
поздрави с празника 
учителите, ученици-
те и присъстващите 
родители и гости и 
връчи дипломите на 
завършилите успеш-
но учебната година. В 
своето приветствено 
слово посланик Кючу-
ков подчерта ролята на 
Българското училище 
за съхраняване на българ-
ския дух и самосъзнание. 

Българското училище към 
посолството в Лондон със 
своите над 200 ученици е 
най-голямото от този род 
извън пределите на България 
и продължава да се разрас-
тва. Със своята 23-годишна 
история и традиции, както 
и с богатата си и разноо-
бразна дейност, Българското 
училище към посолството в 
Лондон се утвърди не само 
като образователен център, 
но и като културно средище, 
обединявайки огромен брой 
български семейства.

***
Много празници, събрани 

в едно, плюс много деца. 
Звучи шумно, пъстро и 
усмихнато. Такова беше 
тържеството на Българско 
школо ,,Васил Левски” в Бар-
кинг, Лондон. Завършване на 
учебната година, отминалия 
24-ти май и предстоящия 
1-ви юни отпразнуваха деца, 
учители и родители на 30-и 
май. Домакин на търже-
ството бе посолството на Р. 
България и лично посланик 
Любомир Кючуков подписа 
и раздаде свидетелствата на 
учениците. Под ръковод-
ството на двете учителки 
Веси Семерджиева и Ми-

лена Стоянова учениците 
поднесоха представление, 
с което би се гордяло всяко 
едно българско училище. 
Децата рецитираха българ-
ски стихотворения и пяха 
български песни, които 
просълзиха голяма част 
от присъстващите. В един 
момент зала “София” на 
Посолството се превърна в 
класна стая и като в голям 
всеучилищен открит урок 
децата показаха, че освен да 
пишат и четат, са научили 
и още много и интересна 

информация за България. 
Редяха планини по висо-
чина, описваха граници и 
разказваха за Левски. В По-
солството бе представена и 
фотоизложба, подготвена от 
децата от училището. Под 
заглавието “Аз и България” 
стояха снимка с грейнали 
от щастие лица, заснети 
на забележителни места в 
България. Арбанаси, море-
то, странни пещери, Шип-
ка, Бузлуджа и още много 
красиви места бяха пред-
ставени по уникален начин. 
Един от най-малките ни 
ученици бе приел задачата 
на фоторепортер по свой си 
уникален начин и предоста-
ви поредица от снимки, оза-
главена ,,Пролетни животни 
от България”. Фотоуникати-
те изобразяваха пролетни 
усмивки от овце, кокошки 
и ... дори  магарето на съсе-
дите. 

***
Учeниците и учителите от 

Неделното българско учи-
лище “Азбука” бяха в центъ-
ра на тържеството за Деня 
на българската просвета и 
култура и на славянската 
писменост, организирано 
от Българския образова-
телен и културен център 
в Ирландия (БОКЦИ) със 
съдействието на Посолство-
то на Република България 

в Ирландия. 
Зала “Глийсън 
Хол” (сградата 
на Технологи-
ческия инсти-
тут – Дъблин - 
Dublin Institute 
of Technology) 
бе огласена от 
познатото и 
родно звучене 
на “Върви, на-
роде възроде-
ни...”, в което се 
включи и цяла-
та присъства-
ща българска 
общност. Вио-
лина Анчева, 

председател на БОКЦИ, 
представи дейността на Асо-
циацията, а г-н Емил Ялнъ-
зов, Посланик на Р. България 
в Ирландия, приветства 
всички присъстващи с праз-
ника и даде висока оценка 
на усилията на БОКЦИ и 
училище “Азбука” през из-
миналата година. Училище-
то отвори врати в началото 
на учебната 2008/2009 г. и 
към момента в него се учат 
около 25 деца от български и 

смесен произход на възраст 
от 3 до 12 години. Техни пре-
подаватели са специалисти с 
висше педагогическо обра-
зование, чиято квалифика-
ция им позволява да работят 
както по задължителните за 
България учебни програми, 
така и да ръководят творче-
ски извънкласни дейности с 
деца и възрастни. 

Програмата, изнесена от 
децата, показа наученото 
през годината в училище-
то, както и многобройните 
им таланти. Стиховете за 
буквите, които първоклас-
ниците рецитираха, бяха 
и поучителни, и забавни: 
“Ъ – ъгъл, ъглен, ъгломер, с 
ер-голям тези думи почват, 
който ги напише точно, той 
ще стане инженер.” Пето-
класниците от своя страна 
се изявиха като водещи и 
представиха стихотворения 
за братята Кирил и Методий, 
за славянската писменост и 
за книгите, които ни пре-
насят в чудната страна на 
познанието. А най-малките 
ученици в детската градина 
бяха посрещнати с много 
усмивки и изпратени с бурни 
аплодисменти от публиката, 
след като артистично пред-
ставиха детски рими, пес-
нички и ръченица. В музи-
калната част се насладихме 
на изпълнението на цигулка 
на Касандра Сиеревогел и 
на модерния танц на Анна 
Георгиева.

www.bgschoolie.eu 
Th e Lantern Centre, 

17 Synge Street, Dublin 8
Всяка неделя от 10:30 - 

13:30 часа

24 май - Лондон   - 
Баркинг  - Дъблин

20 май - 15 август
Най-старото обработено злато в света 

- Варненското, ще бъде голямата атрак-
ция в пътуващата изложба “Изгубеният 
свят на Стара Европа: Дунавската равни-
на 5000 – 3500 г. пр.н.е.”. От 20 май до 15 
август тя може да бъде видяна в един от 
най-старите музеи във Великобритания 
- световноизвестния Ashmolean Museum 
в Оксфорд. За първи път британската 
публика ще има възможността да се за-
познае с изумителните археологически 
находки от устието на Дунав, обходили 
големите световни музеи. Изложбата 
представя експонати от над 20 музея в 
България, Молдова и Румъния. 

The Lost World of Old Europe:
The Danube Valley, 5000–3500 BC
От 20 май до 15 август 2010
Ashmolean Museum
Beaumont Street
Oxford OX1 2PH
www.ashmolean.org

9 юни 2010
Премиера на “Източни пиеси”, българ-

ски филм, 2010 г., цветен, 89 мин., реж. 
Камен Калев. В ролите: Христо Христов, 
Ованес Торосян, Саадет Исил Аксой. 

Двама братя, изгубили следите си от-
давна, внезапно се намират в разгара на 
един расистки бой, в който се отзовават 
от двете страни на конфликта. Георги е 
замесен с неонацистка банда, докато 
Ицо се опитва да спаси заплашена 
турска фамилия. Георги се колебае 
дали да се включи в следващите още 
по-мащабни погроми, които бандата 
планира. А може би красивото турско 
момиче, което той спасява, ще се окаже 
билетът му към друг един живот?

18.15 часа, билети £9, Ciné Lumière, 17 
Queensberry Place, London SW7 2DT

10.00 часа, Българско посолство, 186-
188 Queen’s Gate, London SW7 5HL

10 юни 2010
Публична лекция и изложба на тема 

– “Васил Левски, национален герой и 
гражданин на света”

19.00 часа, Българско посолство, 186-
188 Queen’s Gate, London SW7 5HL

19 юни – 4 юли 2010
Представяне на България на Меж-

дународната архитектурна изложба, 
част от традиционния Лондонски 
фестивал на архитектурата.

(Допълнителна информация ще бъде 
публикувана в следващия брой.)

25 юни 2010
Посолството на Р. България в Лон-

дон Ви кани на Нощ на Поезията и 
Музиката и рецитал на поетесата и 
оперна певица Йонка Христова.

19.00 часа, Българско посолство, 
186-188 Queen’s Gate, London SW7 
5HL.

КАЛЕНДАР ЮНИ
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Сестрите от семейство Тревелян 
винаги са били на върха – велико-
лепни, богати и скандални. Те са 
свикнали да угаждат на всеки свой 
каприз, а богатството им ги защи-
щава от ударите на съдбата. Ще се 
справят ли с предизвикателството 
в един свят, изтъкан от интриги и 
подлост? Или наистина са толкова 
разглезени и безразсъдни, за как-
вито ги мислят всички.

 

Със сигурност познавате исто-
рията на Валя Червеняшка, но 
не знаете цялата истина отвъд 
фактите. Чрез тази книга ще си 
припомните преживяното от нея 
и останалите медицински сестри 
и ще осъзнаете що е то да си на 
мястото на една жена, завърнала 
се от ада.

   

Истината ще бъде написана 
с кръв. Романът по култовата 
компют ърна игра Assass in’s 
Creed ще поведе читателите на 
епично пътешествие из мисте-
риозния свят на безпощадните 
асасини.

СЛОВОТО

Отзив от една изложба 

ДАНИЕЛА 
помага от разстояние,

разрешава вашите 
проблеми,  прави бяла 
магия за любов, събира 
разделени двойки, 

отключва късмет, 
прави бизнес прогнози.

Тел. 00359 (0) 885983194,
00359 (0) 878485847

Дом.  00359 (0) 86242313

ЯсновидкатаЯсновидката

Детството още движи 
ръката ми, докато рисувам

Художничката 
Жинет Ашкенази 
пред в-к БГ БЕН
 - Родена съм в българско 

еврейско семейство, но никога 
у мен не успя да се появи това 
чувство за “племенна” принад-
лежност. Принадлежа един-
ствено на тоя свят и пътят ми 
в него е временен. Когато бях 
момиче в София, моята първа 
приятелка беше много набож-
на. Постоянно се молеше в 
църквата и повтаряше “Господ 
ни изпитва”, когато имаше трудности. 
Чудех се какво да й отговоря, но на-
края винаги я придружавах, когато 
се молеше.

Спомням си реакцията на един 
млад англичанин по време на една от 
изложбите ми за приятели вкъщи. Той 
дълго гледа една абстрактна картина с 
наслоени нюанси на един и същи цвят 
и ме попита: “Какво мислеше, докато я 
рисуваше?”. Точно когато я рисувах, си 
мислех за нещата, които не се виждат. 
Нещата зад фасадата на привидното в 
живота ни – политиката, демонстра-
цията, човешките отношения.

Дадох си сметка, че искам да споделя 
тези неща и с други и защо не – непо-
знати ми хора.

Реших да събера в тази първа своя 
самостоятелна изложба всичките 
си работи от самото начало. Досега 
съм организирала единствено малки 
изложби в тесен приятелски кръг. 
Сегашното решение е въпрос на соб-
ственото ми усещане за развитие и на 
самочувствие. 

Ако успехът се мери само чрез 
продажбата – да, картините ми имат 
успех. От примерно 30 картини про-
давам средно 8 или 9. Имам доста 

продадени творби, предимно чрез ин-
тернет. Има дори и 2-3 колекционера 
англичани, които редовно закупуват 
новите ми творби. Най ме радва оба-
че, когато хората застанат пред две 
мои картини и директно ми кажат: 
“Харесвам тази повече от другата.” 
Това означава, че те не само са ги раз-
гледали, но и са намерили (или не са 
намерили) нещо в тях.

Детството още движи ръката ми, до-
като рисувам. Бях възпитавана в духа 
на онази епоха - да стоя мирна, да не 
говоря и да не задавам въпроси. Седях 
и слушах какво говорят възрастните 
около мен и всичките страхове и не-
отговорени въпроси на едно дете ми 
оставиха толкова ярки спомени, че и 
днес не мога да ги прескоча, когато 
хвана четката.

Картините, изложени в галериите 
на Лондонското Сити, са изискани, 
дозирани, пасторални, класически. 
Картините, които рисувам, съдържат 
единствено формите на моята емоция. 
Не съм англичанка и не съм направена 
от тяхната материя. Чисто експресив-
но съм доста необуздана и не мога да 
вкарам емоцията си в комерсиална 
форма. И въпреки това - обичам Ан-

глия и англичаните. Има много 
неща в тях, които са част и от 
моето светоусещане. Напри-
мер тяхното “Live and let live”, 
това, че не те бутат в ъгъла с 
агресия и любопитство, това, 
че клюката тука не се носи 
във въздуха. Понякога просто 
взимам метрото и отивам да 
се разходя из някой непознат 
квартал на Лондон. Тук открих 
насладата от хубавата, проста, 
човешка разходка. 

Защо заглавието на първата 
ми самостоятелна изложба е “Сама” 
ли? Мисля, че всеки човек вътре в себе 
си е сам. Много е трудно да обясниш 
самия себе си дори и на най-близките 
хора. Остават толкова много неща в 
теб, които рядко биват докоснати от 
другите. От тази моя самота идва и 
вдъхновението да творя. 

Бързам да кажа - да си сам, не 
означава да си самотен. Самотен по-
някога се чувстваш и от простичкия 
факт, че няма с кого да споделиш най-
ежедневните неща от живота. Обичта 
и грижата от страна на приятелското 
обкръжение обаче не решават въпро-
са с другата самота. Имам великолепен 
съпруг и приятели. Те обаче не са пре-
живели моя живот. А изселването по 
време на война оставя отпечатък за 
цял живот. Но не ме разбирайте по-
грешно. Не меря самотата си с ничия 
друга. Това не е нещо, което е абсурдно 
да премериш и сравниш. 

Записа: Евгений Кайдъмов
       3 - 13 юни

The Brunswick Gallery
Unit 38, The Brunswick Centre

London WC1N 1BS 
Метростанция: Russell Square

От 3 до 13 юни ще имаме шанса да разгледаме един 
необикновен живот, претворен в 112 картини и скулптури. 
Художничката Жинет Ашкенази  организира на 77 г. своята 
първа самостоятелна изложба за широката публика. Родена в 
българско еврейско семейство, малката Жинет става свидетел 
на изпращането на баща й в концлагер и на разрушеното здраве 
на майка си през последвалите години. Смяната на фашисткия 
режим с комунистически не променя безизходицата и Жинет 
емигрира в Израел. През 1967 г. семейството й се премества в 

Лондон. Принуждавана като всяко дете да си служи с дясната 
ръка, тя носи в себе си през всичките години порива да твори, 
но и усещането, че нещо я блокира. Наскоро след погребението 
на майка й се случва инцидент, при който, подхлъзвайки се, 
счупва дясната си китка. И тогава прозрението идва още на 
секундата, когато подхваща четката с лявата ръка. През 
годините си, прекарани в Лондон, тя дълго време е работила 
като ръководител на салон за красота. В момента се занимава 
само със скулптура и рисуване.

Три заглавия за Вас от 
www.knigoteka-bg.com :

Здравка Владова-
Момчева
Да обърнеш поглед назад 

в праисторията на родната 
си страна е равносилно на 
пътуване във времето. Но 
да поканиш свои съвре-
менници, представители 
на различни нации, да се 
присъединят към теб в това 
пътуване, е успех, с който 
всички българи днес можем 

да се поздравим.
Изложбата „Изгу-

беният свят на стара 
Европа“, представена 
в престижния музей 
Ашмолеан, Оксфорд, 

повежда посетителите в 
посока отвъд съвременното 
скъсено мислене.

Прекрачвайки прага на 
експозицията, обикнове-
ният посетител от 21 век 
попада в друг свят, където 
трайното се изразява чрез 
предметите на бита, оду-
хотворени в символи на 
непреходното в човешкото 

съществуване. Находки-
те, разкрити от междуна-
родните екипи учени на 
територията на днешните 
Балкани – България, Румъ-
ния и Молдова, няма да ви 
смаят с монументалността 
на познатата вече древност. 
Сред тях липсва грандиоз-
ното изразяване на човека 
като медиатор между зем-
ното битие и божествените 
сили. Култовата максима 
на античността “Anthropos 
kalos kai agathos“ (човек и 
хубав, и добър) може само 
да се усети в праобразите на 
примитива, където властва 
насъщната идея за оцеля-
ването и продължаването 
на рода. 

Би било несправедли-
во обаче, ако останем при 
повърхностното клише 
за първобитните култу-
ри, като носители само на 

битова информация. За-
щото сред техните арте-
факти, сътворени сякаш с 
постбиблейска глина, сред 
матриархата на женските 
плодородни идоли и при-
чудливи минимодели на 
праисторическа архитек-
тура, блести и най-старото 
злато не само в Европа, но 
и в света. И то, за наша 
гордост, идва от горещата 
територия на България, 
където наслояването на 
цивилизации тепърва ще 
смайва международните 
научни общности, както и 
широката публика. 

Изложените находки на 
прочутото варненско злато 
в Ашмолеан представляват 
погребални дарове, поло-
жени в кенотаф, т. е. сим-
воличен гроб без същинско 
погребение. Модерният 
посетител остава изумен 

от усета за символика, при-
ложен в изработката на 
миниатюрните аксесоари - 
инсигнии на властта – чрез 
които предметното посла-
ние на най-древните ни 
предци е достигнало до нас. 
Корона, гривни и аплика-
ции във формата на бикове 
се оказват най-сигурната 
„писменост“, пощадена 
от хилядолетията, чрез 
която историята на едно 
царствено преминаване 
във вечността е разказана 
по-силно от думите. 

Макар и погълната от до-
сега с това прасътворение 
на най-ранното човешко из-
куство, аз съм изкушена да 
наблюдавам и реакциите на 
посетителите, моите съвре-
менници, дошли, също като 
мен, на тази изложба благо-
дарение на непрекъснатата 
до днес генетична верига на 

прастара Европа, люлката 
на човечеството. Лицата им 
са толкова съсредоточени, 
вниманието към миналото 
на света е хипнотично. 
Била съм на много изложби 
в живота си, но винаги съм 
си тръгвала от тях с впечат-
лението, че аудиторията 
понякога само присъства 
и отминава експозицията 
с учтива усмивка. За пръв 
път усещам коренно раз-
лично отношение. Хората 
не само са тук, те остават 
с часове пред експонати-
те, подробно четат вну-
шителната информация, 
аранжирана на стенните 
табла в изложбените зали. 
Чувствам, че заедно с тях 
съм част от намирането на 
един изгубен свят, в чиято 
изконно древна земя, днеш-
на България, съм имала 
късмета да се родя.

Назад към прасътворението на 
стара Европа. Адрес: България
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07769144023 
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в ръцете 
на вашия работодател, обърнете 
се за защитата на Вашите права 
към специалиста. Отнесете Вашия 
случай към Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Тъга по Zamunda?
Николай Карадобрев, 
www.nicksolutions.
co.uk
Заставам пред компютъ-

ра си и отново набирам за-
ветното www.zamunda.net. 
И докато бавно отпивам 
от поредната чаша с кафе, 
чакам с надежда да зърна 
познатата страница на лю-
бимия торент сайт. Да, ама 
не! Екранът остава празен 
като лист на контролното 
ми по математика в пети 
клас. Приятелчето ми в БГ 
докладва по скайпа, че той 
няма никакви замундски 
проблеми. Сайтът все още 
си работи, обаче е достъ-
пен само от българското 
адресно пространство. С 
други думи, никакъв гю-
веч за нас, “чужденците”.

Знам, че дотук всичко 
звучи познато. Пиша тези 
редове, за да споделя, че 
съм чувал, че за всеки 
проблем има най малко 2 
решения. И трето, повто-
рение на първите две.

Когато някой сайт е на-

строен да филтрира достъ-
па на клиенти по опреде-
лен критерий (в случая по 
IP адрес), то тогава, за да 
достигнем до информа-
цията в него, е нужно да 
удовлетворим критерия 
му. В случая трябва да из-
ползваме компютър, който 
се намира в България, за да 
изиска от свое име инфор-
мацията, която ни е нужна, 
и да ни я изпрати на нашия 
компютър.

В света на глобална-
та мрежа е помислено за 
много неща и естествено 
такава услуга има. Тя се 
нарича proxy server. Това 
е компютър, който се на-
мира извън нашата мрежа, 
извън нашия град или 
държава. В случая логично 
се намира в България. Той 
е настроен да приема за-
явки от вашия компютър 
и да ги отправя към този 
сайт, който капризничи и 
не иска да си комуникира 
с чужденци. След това по-
лучава информацията и 

ни я изпраща. И тъй като 
е помислено за всичко, 
естествено има и програ-
ми, които автоматично 
прилагат в PC-то ни на-
стройките за използване 
на заветното proxy.

Една от тези програ-
ми се нарича Elite Proxy 
Switcher. Можете да си я 
изтеглите от http://www.
eliteproxyswitcher.com/. 
Там имаме 2 опции – да 
използваме free или Pro 
версията. Разликата между 
двете е, че Pro версията 
може автоматично да ни 
намери работещо proxy 
във страната, която ни 
интересува. Е, това мо-
жем ние сами да си го 
направим, ако знаем къде 
да погледнем. Изтегляме 
инсталационния файл на 
Elite Proxy Switcher и го 
инсталираме на нашия 
компютър. Когато всичко 
е готово, стартираме про-
грамата. Първото нещо, 
което виждаме, е, че тряб-
ва да добавим заветните 

proxy-та, за да може про-
грамата да конфигурира 
интернет настройките на 
PC-то за използване на 
proxy. Но къде да ги на-
мерим? 

И тъй като знаем къде 
да погледнем, отиваме на 
адрес: http://nntime.com/
proxy-country/Bulgaria-01.
htm . Там ще открием 15-
20 IP адреса на работещи 
proxy-та в България. Сега 
просто е необходимо да 
копираме IP адресите на 
proxy-тата на нашата нова 
програма. Използваме зе-
ления бутон за добавяне 
и добавяме нашето първо 
proxy. Трябва да внима-
ваме да ги изпишем ко-
ректно. В листа на сайта 
е даден IP адресът и след 
него, отделен с двоеточие, 
е номерът на използвания 
порт. За да работи програ-
мата коректно, е необхо-
димо да въведем в едното 
поле IP адреса, а в другото 
- номера на порта. Добре 
е да се въведат няколко IP 

адреса на работещи proxy-
та. Изписваме адреса на 
любимия си торент сайт и 
чакаме. Ако не се получи, 
тогава използваме малката 
зелена иконка на програ-
мата долу на таскбара и 
превключваме на друго 
proxy. Така след няколко 
проби пред мен се разкри-
ва с цялото си великолепие 
www.zamunda.net. 

Това обаче е само първа-
та част на упражнението. 
Ако искаме да сваляме то-
рент, то тогава преписваме 
IP адреса на работещото 
proxy. Отваряме програма-
та, с която сваляме торен-
ти, влизаме в настройките 
й и търсим къде е описа-
нието на връзката, която 
използваме. Там указва-
ме, че ще ползваме proxy, 
въвеждаме IP адреса му 
и сме готови да изтеглим 
първия си торент.

Тука е моментът да спо-
менем, че когато използва-
ме proxy, скоростта ни се 
определя не от скоростта 
на нашия интернет до-
ставчик, а от скоростта, 
с която работи proxy-то. 
Така че, когато ползваме 
този метод, обикновено 
си спомняме за времената, 

когато интернетът беше в 
пелени и за да видим една 
страничка се чакаше с 
минути.

Ако цялата тази гимна-
стика е неприемлива за 
вас, има и друг начин, кой-
то обикновено е платен. 
Отиваме на адрес: www.
fvpn.com. Там ни предлагат 
същата услуга, но няма да 
е необходимо постоянно 
да издирваме работещи 
proxy-та и да ги заменя-
ме, когато някое откаже 
да работи. Регистрираме 
се на този сайт, инстали-
раме софтуера, който ни 
предлагат, заплащаме си 
и използваме за достъп 
навсякъде в интернет IP 
адреса на FVPN.COM. 
Като допълнителна екстра 
тук ни предлагат и коди-
ране на информацията, 
която обменяме със сайта, 
така че вашият интернет 
доставчик да не може да 
разбере съдържанието, 
което получавате. 

Кой от двата варианта 
ще изберем, е въпрос на 
вкус, но на първо време те 
са достатъчни, за да можем 
отново да се гмурнем в ще-
дрите пазви на любимата 
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В-к БГ БЕН
Предстои едно от “най-

вкусните” летни събития 
във Великобритания – вто-
рото издание на Междуна-
родния панаир на храната в 
Бирмингам. В продължение 
на 9 дена над 60 щанда от 
най-различни държави и 
континенти ще изложат 
своята продукция. Събитие-
то стартира през миналата 
година и още с първото си 
издание привлече над 250 
000 посетители. Радостната новина 
е, че сред участващите щандове за 
втора поредна година може да бъде 
намерен и щандът на известната 
българска компания М-r Grill.

Фирмата производител има над 
15-годишен опит в производството 
и предлагането на месни и млечни 
продукти, които през годините са 
познати в Румъния, Иран, Ливан, 
Косово, България, а от една годи-
на - и в Англия. В продуктовия им 
списък присъства широка гама от 
пилешки разфасовки – обезкостени, 
мариновани и полуготови, както и 
специално разработени продукти 
за скара. Кебапчетата, кюфтетата, 
наденичките, шницелите, хрупка-
вите филенца, суджукът на гребен, 
татарското кюфте са само част от 
кулинарните изкушения. Важно 
място в тазгодишния щанд на M-r 
Grill ще бъде отредено на традици-
онни български храни, които благо-
дарение на автентичния си вкус и 
неподражаеми аромати и подправки 
имат вече своите многобройни по-
читатели и на Острова. По време на 
първото си участие на панаира през 
изминалата година М-r Grill решиха 
да експериментират изцяло с българ-
ски продукти на нов пазар и това се 
оказа печелившо решение. Щандът 
се радваше на засилен интерес, а ку-
линарните предложения имаха свои 
верни почитатели, които всеки ден 

се завръщаха за поредната порция. 
Най-заклетите фенове на български-
те кебапчета обаче се оказаха децата. 
На мириса на прословутото българ-
ско кебапче не устояха англичани, 
американци и германци, разказват с 
гордост от M-r Grill. През тази година 
продуктовата гама, която ще намерят 
посетителите на българския 
щанд, е разширена с пресни 
салати и пикантни сосове. 
За българските клиенти 
е организирано мечтано 
завръщане към родния вкус 
и мелодия от позабравени 
аромати.

Заповядайте 
на щанда на 

М-r Grill. Потърсете 
детелината. 

Th e International Food 
Festival, Victoria Square 

and New Street, Birmingham City 
Centre, 10 - 20 юни, гр. Бирмингам

Продуктите на М-r Grill могат 
да бъдат закупени от следните 

адреси в Лондон:

Безсмъртната легенда за 
българското кебапче

Второ поредно участие на М-r 
Grill на авторитетния Панаир 

на храната в Бирмингам
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www.dnevnik.bg
Българи, живеeщи зад граница, настояха за въвеждане 

на онлайн гласуване. Според фондация “Гласуване без 
граници” това е най-доброто средство за компенсация на 
гласовете от българските граждани в Турция. Антоний де 
ла Реа и Валентина Иванова от фондацията напомниха 
идеята си да се даде възможност на българите зад грани-
ца да избират 12 свои депутати от специално създадени 
избирателни райони. 

Предложението им подкрепи Божидар Чеков, който 
от 42 години живее във Франция. Тук се търси форму-
лата за аспирина, която вече е измислена, във Франция 
и Германия гражданите гласуват там, където работят 
- французи и германци, които са извън страната си, 
имат свое квотно представителство в националните 
парламенти, обясни той. Ако българите избират своите 
представители там, където работят, няма да има изборен 
туризъм, смята Чеков. 

Въпросът за изборния туризъм на българите, живеещи 
в Турция, постави столичният общински съветник Ангел 
Джамбазки от ВМРО. Той коментира, че гласуването без 
граници трябва да има някакви граници. Гласуването по 
интернет е добър вариант, но е важно кой ще е собстве-
никът на софтуера, защото той може да оказва сериозни 
внушения при работата на програмата, по нейното ата-
куване и подобряване, отбеляза Джамбазки.

Българи зад граница 
поискаха онлайн гласуване

lbc.co.uk
Кметът на Лондон - Борис Джонсън, позира 
сред едно от нововъведенията на английската 
столица – велосипедите под наем, които ще 
бъдат достъпни за всички през лятото ббъл

Ф
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бъдбъдатат досдостъптъпнини заза всивсичкички пр прррезез лятлятотоото

Хранителен склад “Kaрлово”            
Unit 7            
Abbey Park Industrial Estate   
 Abbey Rd.                                                                                              
Barking, Essex IG11 7BT
От 9.00 до 21.00 часа                                                                  
Teл.: 02085 917 898

Хранителен склад “Розова долина”
11A Garman Road

 Tottenham
London

N17 0UR
Тел.: 02088 854 777

E-mail: ventexbg@btinternet.com
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Адвокат Михаил 
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Лошите закони 
Показателен пример в тази 

насока е чл. 7 от Закона за въз-
становяване на собствеността 
върху одържавени недвижими 
имоти (ЗВСВОНИ). Общест-
вената потребност от спра-
ведливост и идеята за обез-
щетяване на собствениците, 
чиито имоти са одържавени от 
комунистическия режим, не 
получиха адекватен отговор 
от българския законодател. 
Той сътвори неясен, дебалан-
сиран и несправедлив рести-
туционен регламент, чиито 
последици не кореспондират с 
понятието “социална справед-
ливост”.

Въпреки многобройни-
те изменения и атаките пред 
Конституционния съд този 
нормативен “мутант” лиши 
от жилища стотици (вероят-
но и хиляди) българи, които 
добросъвестно са купили дър-
жавни апартаменти през 70-те 
и 80-те години. Ситуацията е 
абсурдна, тъй като държавата, 
чрез съответните общински 
съвети, първо продава, а по-
сле, чрез съдебните си органи, 
отнема жилищата от добро-
съвестни собственици. Често 
единственото основание за 
прилагане на чл. 7 са грешки 
на държавни служители, отго-
варящи точно за законността 
на сделките. Последиците от 
техните пропуски се стоварват 
безмилостно върху купувачи-
те. Жертвите на чл. 7 от ЗВС-
ВОНИ остават без жилищата, 
в които са родени и са живе-
ли десетилетия наред, губят 
безвъзвратно парите, платени 
на държавата при покупката 
на имота, и нямат право на 
реално и справедливо обез-
щетение. Този законодателен 
подход накърнява правото им 
на собственост и неприкосно-
веността на жилището, които 
са обект на защита от ЕК. Това 
вероятно е най-многобройна-
та група жалбоподатели, които 
са злепоставени, дори когато 
законът е приложен точно от 
националния съд. Първите де-
сет жалби срещу последиците 
от приложението на чл. 7 от 
ЗВСВОНИ са изпратени от Ев-
ропейския съд на българското 
правителство за становище, 
което, в процедурен аспект, е 
позитивен сигнал за техните 
перспективи.

С Решение от 26 
октомври 2000 г. 
по делото “Хасан 

и Чауш срещу 
България”,

Съдът в Страсбург даде пре-
делно ясен за държавата сиг-
нал, че нейната намеса в цър-
ковните дела трябва да бъде 
сведена до минимум. Държа-
вата беше осъдена да заплати 
общо 20 000 лв. на жалбопода-
телите заради намесата на Ди-
рекцията по вероизповедания 
в организационните проблеми 
на мюсюлманската религиозна 
общност в България. Очевид-
но този сигнал не е разбран 
или съзнателно е игнориран от 
българските власти. Въпреки 

многократните обсъждания 
на законопроекта за вероиз-
поведанията в Народното съ-
брание и със съдействието на 
Конституционния съд, който 
de facto отказа да се произнесе 
по неговата конституционосъ-
образност, беше приет закон, 
който е откровено дискрими-
национен по отношение на 
т.нар. “нетрадиционни веро-
изповедания” и спрямо свеще-
нослужителите от Синода на 
Инокентий. В противоречие с 
конституционния принцип за 
свобода на вероизповедания-
та и отделеност на държавата 
от религиозните институции, 
Законът за вероизповеданията 
практически определя “пра-
вилния” Синод и “правилния” 
патриарх и обявява за тяхно 
имуществото на Българската 
православна църква. По този 
начин, в противоречие с ре-
шението на Европейския съд, 
държавата се намеси в преро-
гативите на Църковно-народ-
ния събор, който единствен 
може да решава тези въпроси.

“Лошият” закон допъл-
нително беше “насилен” от 
Прокуратурата и полицията. 
Като в балкански вариант на 
Вартоломеева нощ, с нетипич-
на ефективност, полицията 
атакува и сломи съпротивата 
на свещениците от Синода на 
Инокентий. Имаше разбити 
храмове и ранени хора. Осно-
вание за полицейската акция 
бяха прокурорски постано-
вления “за отстраняване на 
самоуправство”, с които Про-
куратурата, изземайки преро-
гативите на Съда, фактически 
правораздаваше, предоста-
вяйки храмове и правомощия 
на свещениците от Синода на 
Максим. По този начин дър-
жавата за пореден път показа, 
че няма респект нито към ев-
ропейските институции, нито 
към собствените си закони. 
Тъй като срещу тези дейст-
вия няма ефикасни вътреш-
ноправни средства за защита, 
свещениците от Синода на 
Инокентий и миряните, които 
желаят да извършват религи-
озните си ритуали пред тях, 
могат да потърсят защита от 
съда в Страсбург.

Десетки българи 
се оплакват пред 
Европейския съд 

от задържането им 
под стража

До 1 септември 1999 г., спо-
ред НПК, тази най-тежка мяр-
ка за неотклонение се вземаше 
еднолично от прокурор. При 
обжалване тя автоматично би-
ваше потвърждавана, ако за-
държаният е обвинен в “теж-
ко умишлено престъпление”. 
Тази архаична регламентация 

от времето на Вишински беше 
коригирана едва в края на 1999 
г., след категоричните реше-
ния на Европейския съд по 
делата “Асенов” и “Николова”. 
Мотивите към тези решения 
разкриха шокиращия факт, че 
тогава всеки, задържан под 
стража в България, би могъл 
да спечели дело в Страсбург. 
Тази перспектива ускори най-
радикалната наказателнопро-
цесуална реформа от послед-
ните години. Междувременно 
през следващите три години 
държавата беше осъдена още 
седем пъти за задържане под 
стража, противоречащо на 
Конвенцията.

До 6 август 1999 г. 
мярката 

за неотклонение 
“домашен арест” 
не подлежеше на 

съдебно обжалване
Поради това 7 години след 

ратифицирането на Конвен-
цията всеки домашен арест 
беше потенциален повод за 
осъждане на държавата от Ев-
ропейския съд. Засега само г-н 
А. Въчев е направил това. С ре-
шение от 8 юли 2004 г. Съдът в 
Страсбург констатира очевид-
ното несъответствие между 
старата уредба на този нака-
зателнопроцесуален институт 
и чл. 5§4 от ЕКПЧОС. Това е и 
първото решение в историята 
на Европейския съд, произ-
несено по повод на домашен 
арест. С него беше даден ясен 
отговор на въпроса дали “до-
машният арест” представля-
ва “лишаване от свобода” по 
смисъла на чл. 5 от ЕКПЧ и 
дали гаранциите за продъл-
жителността и законността на 
задържането са приложими и 
към него.

Следва специално да се под-
чертае, че след 6-и август 1999 г. 
беше въведен съдебен контрол 
върху законността на домаш-
ния арест, но не и максимален 
срок на неговата продължител-
ност. Този нелогично различен 
подход на НПК към “задържа-
нето под стража”, при което 

максималният срок на досъ-
дебната фаза е фиксиран и към 
“домашния арест”, който, от 
гледна точка на Конвенцията, 
е само друга форма на “лиша-
ване от свобода”, ползваща се с 
всички процедурни гаранции 
на чл. 5 от Конвенцията, дава 
перспективи за нови осъдител-
ни решения. Тази прогноза се 
подсилва и от факта, че ЗОД-
ВПГ, в нарушение на чл.5§5 от 
ЕК, не предвижда отговорност 
на държавата за незаконен до-
машен арест. По аналогичен 
казус има и решение по допус-
тимост на Европейския съд 
по делото “И. Николова” - 2. 
Изхождайки от прецедента по 
делото “Въчев”, неговият раз-
вой изглежда предизвестен. 
На този фон въпросът защо 
българският законотворец 
трябваше да чака 7 години, за 
да промени НПК, въвеждайки 
съдебен контрол по отноше-
ние на домашния арест, и защо 
тези промени не засегнаха 
всички несъответствия на тази 
мярка за неотклонение с чл. 5 
от ЕКПЧОС, звучи риторично.

Потенциал за правозащит-
ни проблеми, с които е сезиран 
Съдът в Страсбург, съдържа и 
Законът за специалните раз-
узнавателни средства (ЗСРС). 
Липсата на достатъчно надеж-
ден контрол по отношение на 
съхраняването и използването 
на събраната чрез специални-
те разузнавателни средства 
информация застрашава не-
прикосновеността на жилище-
то и правото на личен живот 
на всеки човек под българска 
юрисдикция. Илюстративни в 
разглеждания аспект са скан-
далите с подслушването на 
главния прокурор, на поли-
тици и висши магистрати, ко-
ито, като в сапунен сериал, се 
разразяват и утихват през 2-3 
години, без да бъде търсено и 
намерено адекватно законода-
телно решение.

Друг законодателен 
проблем е свързан 

с т.нар. “таван на 
пенсиите”,

регламентиран в Кодекса 
за социално осигуряване. От 
една страна, Кодексът въвеж-
да принцип за пропорционал-
ност на размера на пенсиите 
с големината на пенсионно-
осигурителните вноски и с 
продължителността на оси-
гурителния стаж. От друга 
страна, §6 от преходните и 
заключителни разпоредби въ-
вежда ограничение върху мак-
сималния размер на пенсиите, 
което ощетява точно хората, 
които са работили най-дълго, 
при най-тежки условия и са 
плащали най-високи осигури-
телни вноски.

Съгласно чл. 47 от Закона за 
чужденците, принудителните 
административни мерки, нало-
жени от МВР, включително и 
експулсирането на чужденци, 
на основания, свързани с наци-
оналната сигурност, не подле-
жат на обжалване. Решението 
на Европейския съд по делото 
“Ал Нашиф” показа, че когато 
експулсирането засяга права, 
защитени от Конвенцията, лип-
сата на възможност за съдеб-
но обжалване нарушава чл.13 
от ЕКПЧОС. Въпреки че, след 
това решение, ВАС, позовавай-
ки се директно на Конвенция-
та, разгледа няколко жалби на 
чужденци и отмени заповедите 
за тяхното експулсиране, остава 
интригата около шансовете на 
Майкъл Чорни и Денис Ершов 
да осъдят България.

Вече двама българи – Д. 
Върбанов и И. Кепенеров, осъ-
диха държавата в Страсбург 
заради несъответствия между 
българския Закон за народно-
то здраве (ЗНЗ) и Европейска-
та конвенция. И в двата случая 
Съдът единодушно прие, че 
ЗНЗ не дава достатъчно гаран-
ции срещу произволно наста-
няване на лица в психиатрич-
ни заведения.

След решението по делото 
“Върбанов”, бяха направени 
известни корекции в ЗНЗ, кои-
то обаче не водят до принцип-
но преодоляване на проблема 
с принудителното настаняване 

в специализирани медицински 
заведения. Поради това всеки, 
задържан на това основание 
има реални шансове да спече-
ли дело пред Европейския съд.

Законът за данък върху 
добавената стойност (ЗДДС)

и Данъчно-процесуалният 
кодекс създадоха регламент, 
при който добросъвестни и 
коректни към фиска търговци 
нерядко са “санкционирани” 
чрез отказ на данъчните власти 
да им възстановят платен ДДС. 
Този отказ често не е свързан с 
действия на търговците, на ко-
ито се отказва възстановяване 
на данъчен кредит, а с наруше-
ния на техни съконтрахенти.

Тази уредба не отговаря на 
изискванията на Европейския 
съд за яснота на Закона и за 
предвидимост на неговото 
действие. Тя разкъсва жи-
тейската, логическа и правна 
връзка между нарушението и 
санкцията, като негова юри-
дическа последица. По пара-
доксален начин “наказанието” 
се налага на добросъвестни и 
коректни участници в стопан-
ския оборот, а не на същин-
ските нарушители.

Въпреки че Конвенция-
та предоставя максимална 
дискреция на държавите по 
отношение на данъчното ре-
гулиране, разпоредби които 
de facto водят до отнемане на 
признато от закона право, от 
лица, които не са извърши-
ли нарушение, не отговарят 
на изискванията за пропор-
ционалност на държавната 
намеса в правото на собстве-
ност по чл.1 от Протокол 1 на 
ЕКПЧОС.

През последните 3-4 години 
Съдът в Страсбург неедно-
кратно е сезиран с такива жал-
би. Фактът, че все още не се е 
произнесъл по тях е по-скоро 
позитивен “сигнал” за техните 
перспективи, тъй като недо-
пустимите жалби обикновено 
се “отсяват” няколко месеца 
след подаването им.

(продължава в 
брой12/191)

ЮРИДИЧЕСКА КОНСУЛТАЦИЯ

Неделчо Мутафчийски 
(Mortgage Adviser)
Тел. 0208 292 6556
Моб. 0781 806 0534
ned@crystallife.co.uk

Crystal Life ltd.
14 Park Road
London N8 8TD
www.crystallife.co.uk

• Връщане на застраховки по заеми, кредитни карти и 
автомобилни лизинги (Payment Protection Insurance)

• Без значение дали сте employed или self-employed
• Без значение дали сте изплатили или още изплащате 

кредита
• Без значение кога сте взели този заем
• Ако сте ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, тегли-

ли сте заем или сте ползвали/ползвате някакъв вид 
финансиране, вероятно ви дължат пари, за които 
не подозирате – безплатна консултация

Връщане
на застраховки 
по заеми
100% гаранция
Легално 
изтриване
на заеми, 
ако дължите 
над £15 000

Защо и как българинът съди държавата си
чрез Европейския съд в Страсбург?

Адвокат Михаил Екимджиев е шампионът по 
спечелени срещу България дела в Европейския 
съд по правата на човека в Страсбург. Той е един от 
най-известните български правозащитници, спе-
циализирали в Международно право, наказателно 
право, защита на правата на човека пред между-
народни правни институции и процесуално пред-
ставителство пред Европейския съд по правата на 
човека в Страсбург. Делата, спечелени от адвокат 
Екимджиев, са прецеденти за българските условия 
и провокират радикални реформи в наказателния 
процес в България за последните няколко години.



10
БГ БЕН 5 юни 2010 г.

Брой 11 (190), Година VIIUK ПЕТИФУРКИ

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пункто ве за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR

12 души бяха убити в 
кървавата драма, разигра-
ла се в графство Къмбрия 
във Великобритания, кое-
то е най-тежкото масово 
убийство в страната от 
1996 г. насам, отбеляз-
ва АП. Шофьор на такси, 
описван от онези, които го 
познават, като спокоен и 
винаги добронамерен, за-
почнал да стреля по хора 
в живописен селски район 
в северозападната част на 
Англия, след това, както 
изглежда, се е самоубил. 
Тялото на 52-годишния 
таксиджия Дерек Бърд 
беше намерено близо до 
село Бут, в Езерната об-
ласт в Къмбрия. До трупа 
беше открито и огнестрел-
но оръжие. Не се уточнява 
за какво оръжие става 
дума. 

Дерек Бърд бил изве-

стен с прякора Бърди сред 
близките си. Той живеел 
сам, нямал семейство и 
водел тих начин на живот. 
По данни на местната по-
лиция убитите, както и 
ранените, които са около 
25, са били простреляни 
от Бърди в малкия град 
Уайтхевън, чието име в 
превод означава Белия 
рай, както и в съседните 
Сийскейл и Игърмонд, на 
около 560 км североза-
падно от Лондон.

Би Би Би съобщи, че е 
имало стрелба на още 11 
места. Свидетели разказ-
ват, че са видели Бърди 
да стреля през отворения 
прозорец на колата, която 
шофирал. Сред жертви-
те имало жена, карала 
в момента на трагедия-
та велосипед, фермер, 
който работел на полето, 

и най-малко двама дру-
ги таксиджии, колеги на 
Бърди. Според очевидци, 
цитирани от в. “Дейли 
телеграф”, Бърди първо 
привиквал жертвите си 
през прозореца на колата 
си, сякаш искал да ги пита 
нещо, после ги прострел-
вал в лицето. Колега на 
Бърди, който не искал да 
разкриват самоличността 
му, казал, че таксиджията 
имал разправия преди-
шната вечер с други двама 
таксиджии, допълва в. 
“Дейли телеграф”. Засе-
га не става ясно какъв е 
бил предметът на спора 
и дали това е причината 
за поведението на Бърди. 
Друг колега на напада-
теля, цитиран от “Дейли 
телеграф”, казва, че Бърди 
му заявил: “Повече няма 
да ме видиш”.

Таксиджия разстреля 12 
души във Великобритания

Lbc.co.uk
Един от трите лъва на герба на националния отбор на 
Англия бе символично нахранен в Лондонския зоопарк 
в навечерието на идващото световно първенство по 
футбол с метална футболна топка, украсена с кръста 
на Св. Джордж и пълна с късчета месо.

Момче, което непрекъ-
снато рисувало бомби и 
оръжия в тетрадките и 
скицниците си; семейна 
двойка, която държала 
пердетата на къщата си 
спуснати; самотник, кой-
то изведнъж си намерил 
приятели; няколко деца 
на възраст между 7 и 
10 години са включени 
в списъка на британ-
ците, заподозрени от 
британската полиция, 
че са терористи или че 
са подходящи обекти 
на терористична вер-
бовка, пише в. “Дейли 
телеграф”.

Списъкът включва над 
230 души във Великобри-
тания, идентифицирани 

от бдителни британци и 
полицаи като потенци-
ални бъдещи терористи. 
Той се изготвя по про-
екта “Ченъл”, подет след 
терористичните актове 
в лондонската транс-
портна система от 7 юли 
2005 г.

В проекта са инвести-
рани досега най-малко 
3 милиона британски 
лири. В списъка на по-
тенциални мишени на те-
рористите има най-често 

хора на възраст между 15 и 
24 години. Родители, учи-
тели, млади доброволци 
и дори сметосъбирачи 
подпомагат инициативата, 
като подават в полицията 
сигнали за предполагаеми 
терористи или за хора, кои-
то могат да станат обект на 
терористично вербуване. 
Според британски право-
защитни организации оба-
че това принуждава хората 
във Великобритания да се 
шпионират един друг.

Проектът е ръководен 

Заподозряха в тероризъм 
семейство, което

не вдигало пердетата си

от британското 
минис терс тво 
на вътрешните 
работи и Асо-
циацията на на-
ча лниците на 
полицейските 
участъци. След 
подадените сиг-

нали полицията решава 
дали да извърши обстой-
на проверка по тях или да 
не предприема нищо.

Сред подадените в по-
следно време сигнали 
били този за ученик от 
графство Ист Ланкашър, 
който все рисувал бом-
би и оръжия. В същото 
графство били подадени 
сигнали за още 52 подо-
зрителни хора, от които 
най-малко 10 за ученици 
на възраст между 7 и 
10 години. Сигнал има-
ло и за съседи, които 
се държали особено и 
които никога не вдигали 
пердетата на дома си, 
също за пътник в автобус, 
който правел расистки 
коментари. Подозрите-
лен се сторил и самотен 
мъж, който изненадващо 
се сдобил с много прия-
тели. Сигнализиран бил 
и случай на дете, което 
написало в тетрадката 
си: “Искам да стана атен-
татор камикадзе.”

Британките са горди при-
тежателки на пищни гърди, 
но същевременно имат 
стройни гърбове, което ги 
прави най-добре сложените 
жени в света, съобщи Метро. 
Данните от международно 
проучване, цитирани от 
БТА, направено от компа-
нията “Триумф”, показват, че 
обиколките на гърдите и бе-
драта на днешните британки 
са средно с 4 сантиметра 
по-големи, отколкото на тех-
ните сънароднички от 50-те 
години на миналия век.

Авторите на проучването 
са установили, че във Велико-
британия най-продаваният 
сутиен е с размер на чашката 
DD. Най-търсеният размер 
на подгръдната обиколка е 
34 инча (малко над 85 сан-
тиметра). В повечето страни 
жените носят предимно 
сутиени с чашка B и подгръ-
дна обиколка между 34 и 38 
инча. В Германия и Италия 
например най-търсеният 
размер на сутиен е 38В, във 
Франция 36В, а в Япония и 
Китай - 34В.

Проучването показва още, 
че според 50% от британки-
те най-привлекателни са же-
ните с тяло, наподобяващо 
пясъчен часовник.

Британките 
с най-пищни 
форми
в сутиена
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В новия британски ка-
бинет има 18 милионери, 
предаде ИТАР-ТАСС, като 
се позова на местни ме-
дии. Начело в класацията 
е министърът на транспор-
та Филип Хамънд, чието 
състояние се оценява на 
7,1 милиона лири стер-
линги.

54-годишният консер-
ватор Хамънд е заработил 
по-голямата част от своето 
богатство от работата си в 
компанията за продажба 
на недвижимо имущество 
“Касълмид”. Британският 
министър на транспорта е 
бил сред съучредителите 
на компанията през 1997 
г., а днес държи дял от 85 
процента от нея. 

На второ място е ми-
нист ърът на околната 
среда, прехраната и сел-
ските въпроси Каролайн 
Спелман с 5 милиона лири 
стерлинги. 52-годишната 
Спелман, която също е 
консерваторка, притежава 

В новия британски кабинет има 
18 милионери в градчето Солихал, граф-

ство Уест Мидландс, къща 
на стойност 2 милиона 
лири стерлинги.

На трето място е ми-
нистърът на финансите 
и канцлер на държавно-
то съкровище Джордж 
Озбърн, чието състояние 
е оценявано на 4,6 ми-
лиона лири стерлинги. 39-
годишният Озбърн, отново 
консерватор, притежава 
дял от 15 процента в се-
мейния бизнес - компания-
та за тапицерия “Озбърн 
енд литъл”.

Премиерът Дейвид Ка-
мерън е едва на шеста по-
зиция с 3,4 милиона лири 
стерлинги. В активите на 
консерватора Камерън е 
бизнес за производство 
на луксозни канцеларски 
материали.

Вицепремиерът и лидер 
на по-малкия партньор от 
управляващата коалиция 
- либералните демократи, 
Ник Клег е чак на 12-о 
място със “скромните” 1,8 
милиона лири стерлинги.

The Daily The Daily 
MirrorMirror

Четирите Четирите 
главни главни 

героини на героини на 
филма Sex филма Sex 

And The City And The City 
2 позират 2 позират 

за неговата за неговата 
британска британска 

премиерапремиера

Самотата е по-разпространена сред младите хора, от-
колкото сред тези в пенсионна възраст, показва проучване. 
Всеки десети във Великобритания се чувстват самотен, 
установи изследване на Фондация за психично здраве. 
Организацията подчертава упадъка на обществото и все 
по-големия акцент върху работата. Технологията може да 
изолира, но също е и средство без конкуренция за създа-
ване на връзка между хората, е заключението на анкетата, 
проведена сред 2256 души.

Докладът описва различията между поколенията като 
“поразителни”.

Близо 60% от хората на възраст между 18-34 години, отго-
ворили на анкетата, се чувстват самотни често в сравнение 
с 35% от хората на възраст над 55 години.

Младите британци - 
все по-самотни
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Между Бай Ганьо в Европа и 
Оксфордската запетайка

Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш или да 
не бъдеш главният герой в сериала на своето ежедневие. 
Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ ЕДИН МНОГО БЪЛГАРСКИ ЛИНК

АЛБИОН

Пътепис в седем части

Здравка Владова-
Момчева, 
http://zdravkam.blog-
spot.com 

Шеста част
Внезапно заспивам - 

дълбоко, безпаметно. Ся-
каш за да се спася от без-
надеждната сигурност на 
Германия, да си оставя още 
малко душа за възторзи и 
разочарования.

Преди години, по време 
на една разглезваща по-
чивка на Албена, вървях 
в тълпата от туристи сред 
преливащите от сувени-
ри сергии. Отвсякъде ми 
предлагаха захарен па-
мук, пуканки, съмнител-
ни златни украшения на 
безумни цени. Битието се 
беше размесило в пъстра 
вакханалия от езици и 
суета. И внезапно, преди 
да се почувствам изгубе-
на в него, писък на гайди 
ме сепна до настръхване 
в купчината от народи, 
повлекли безделието си в 
жегата на залеза. Срещу 
мен вървяха група деца, 
15–16 годишни, облечени 
в носии, които раздаваха 
дипляни за предстоящия 
си концерт. Изумиха ме 
техните пронизващи очи 
и неистовата настойчи-
вост, с която вървяха през 
тълпата, съсредоточени в 
своята покоряваща музи-
ка. Имаше нещо първично 
и неустоимо в излъчва-
нето им, сякаш току-що 
бяха слезли от конете си 
и бързаха да отвоюват 
някаква своя територия 
сред света, който ги беше 
забравил. Хората вземаха 
рекламите от ръцете им и 
почтително се отдръпваха 
сякаш издухани от напора 
на ритмите. Звуците на 
гайдите разсичаха възду-
ха като саби и малкият 
народен оркестър цепеше 
множеството в шпалир от 
възклицания и възхище-
ние. Пътеката пред и след 
тях в навалицата дълго не 
се затвори. Това си беше 
тяхната земя, те си я бяха 
превзели. Потънала в мрак 

с  ц в я т  н а 
кафе, бавно 
се събуждам 
от Германия. 
Миг преди 
разсънване-
то, на косъм 
от съзнание-
то за реал-
ност, виждам 
една от свои-
те неосъще-

ствени мечти. Облечена 
в най–пищната българска 
носия, която само въо-
бражението може да ми 
подари, аз вървя сред тези 
деца. Те ме заобикалят 
като беззвучен кордон, с 
техните немигащи, тъмни 
очи, като капсула на иден-
тичността ми, заредена 
с вибрациите на тяхната 
разтърсваща музика. И 
тълпата покорно се раз-
тваря пред нас. Накъдето и 
да отиваме, ние стъпваме 
по земята си.

Люксембург
Автобусът е спрял в по-

крайнините на Люксем-
бург. Охлаждащи струи 
вода измиват прахта от 
Европа по него. Зад най-
близкия контейнер за смет 
стриктен мюсюлманин се 
сгъва в страстни метани 
върху килимчето си, по-
стлано в посока към Мека. 
Висок поклон, нисък по-
клон, високото и низкото 
в живота вървят ръка за 
ръка. Тялото не усеща 
мириса на мръсотия, щом 
душата е устремена в ре-
лигиозен екстаз. Три часа 
след полунощ. Спътници-
те ми пият кафе и пушат 
до правоверния. Някои 
търсят тоалетна, други 
ядат сандвичи с вълчи апе-
тит. Животът, този адски 
рай, тече в душите, изтича 
от телата и ни залива със 
смрад и наслада.

Франция
И пак на път в тъмнина-

та на любимата ми Фран-
ция. Някой друг път ще я 
опиша, такава, каквато я 
видях в едни други пъту-
вания, на светло. Флиртът 
ми с тази фриволна страна 
никога няма да свърши. 
Той е като любовно при-
пламване – ярко, но без 
ангажименти. Любов за-
ради самата любов. Едно 
пълно отдаване на удовол-
ствието, апотеоз на живо-
та, за който би трябвало да 
сме създадени. И който ни 
се отпуска толкова рядко 
в награда за примире-

нието, с което сме приели 
участта си. Преминавам 
през Франция като гузна 
любовница, завтекла се 
към скучния си англий-
ски съпруг. Друг път, мон 
амур, някой друг път ще се 
завърна! Позволи ми сега 
да притичам през сатене-
ните чаршафи на твоите 
пътища, като лисицата 
на Екзюпери, закъсняла 
за тъмното си леговище. 
Знам, че ще ме дочакаш. 
Заради цвета на узрялото 
жито.

Белгия
Автобусът набира ско-

рост и пресича белгийска-
та несъществуваща гра-
ница с някаква варварска 
решителност, в състезание 
с избледняващата нощ. 
Сред равномерния ритъм 
на двигателя и накъсаните 
сънища на сънародни-
ците си аз пак съм сама 
с мислите си. Душата ми 
тича напред и поляга в 
нарисуваните линии на 
пътя. Самоубийствено 
предизвикателство пред 
инерцията, невидим бунт 
пред насилието на необ-
ходимостта. Не колелата 
на един автобус могат да 
прегазят човешката душа. 
Нея могат да я прегазят 
само хората. Тогава само-
тата спасение ли е? Може 
ли да бъде изход мълча-
нието на духа, добровол-
ното отшелничество сред 
себеподобните? Внезапен 
цитат от Яворов услуж-
ливо допълва мислите 
ми: „О, Боже! Дай една 
звездица и глас, поне на 
нощна птица!” 

Оглушителен трясък 
раздира нощта и аз усе-
щам как душата нахлува 
обратно в изтръпналото 
ми тяло с майчински ин-
стинкт да го успокои, да 
уталожи страха, който ме 
превзема в ситни тръпки. 
Автобусът се спихва като 
железен балон някъде на 
петдесетина километра 
от Кале, накъдето сме се 
забързали да стигнем пре-
ди навалицата от коли да 
ни изпревари и да задръ-
сти композициите на Ев-
ростар. Сподавени на-
шенски псувни ми връщат 
доверието в реалността. 
Въздушната възглавница 
се е спукала и преди да от-
страним повредата, трябва 
да дрънчим по пътя като 
каруца, полетяла по на-
надолнище. Чуваш ли ни, 

заспала Европа! Ще довъ-
ршим последните ти кило-
метри с гръм и трясък!

Кале
Млечносиво разсъмва-

не и тънък мирис на сол 
във въздуха раздвижват 
сетивата ми. Огромният 
паркинг на Кале още спи в 
хладната сутрин. Спираме 
встрани от бариерите и 
продраният глас на шо-
фьора в ехтящия микро-
фон ни подканва да се 
поразходим. Всички спят. 
Равномерно похъркване, 
тела като буци, отпуснати 
в неудобни пози, неотшу-
мяла умора. Нашего брата 
не се вълнува от повредата. 
А тя, очевидно, е сериозна. 
Шофьорите ни се щурат 
в червено – черните си 
униформи като тореадори 
покрай желязното туло-
вище на ранения автобус. 
Лицата им са измахнати 
от недоспиване, брадясали 
и тъмни като на степни 
номади. За кой ли път пак 
са сами в бедата. Народът 
им спи нехайно в метал-
ната кутия на временно-
то си удобство. Никой 
не проявява съчувствие. 
Всеки за малко е спасил 
кожата си, общото е ни-
чие. Какво като закъснеем 
с разписанието, голяма 
работа, че отново не сме 
единни в изпитанието на 
случайността.

(Продължава в 
брой12/191)

ЕД
Снежина Мечева, директор 
на Българското училище 
към посолството в Лондон
www.youtube.com/
user/ednobulgar4e#p/a/
u/0/9KLOeAK5Gtw
На този линк може да 

видите част от концерта 
по случай 24 май 2010 г. на 
Българското училище към 
посолството на България в 
Лондон.

В началото при освеща-
ването на знамето на учи-
лището ни от отец Симеон 
може да чуете как децата 
пеят новия химн на нашето 
училище, написан от препо-
давателката в гимназиалния 
ни курс - поетесата Здравка 
Момчева. Музиката за хим-
на написа 13-годишният 
Нино Николов, когото ще 
видите да изпълнява на ци-
гулка българско хоро. 

Обърнете внимание на 
първокласника ни Рино, 
който пее заедно с англий-
ския си татко песента “Моя 
страна, моя България”. На 
рояла акомпанира българ-
ската му майка Биляна. Тех-
ният номер трябваше да е в 
началото на концерта, но 10 
минути преди да започнем, 
Биляна ми телефонира, за 
да ми каже, че на път за 

посолството са катастрофи-
рали (ударил ги полицейски 
микробус) и колата им е 
сериозно повредена. 

45 минути след началото 
на концерта ни семейството 
пристигна в залата на по-
солството и веднага, като 
истински професионалисти, 
застанаха на сцената и изпъ-
лниха с огромен успех своя 
семеен българо-английски 
номер. След концерта мама 
Биляна дойде при мен, за 
да ми каже, че полицаите са 
им забранили да пътуват с 
разбитата си кола, защото 
било опасно. При което тя 
има казала: “Не е възмож-
но! Направете така, че ние 
да стигнем в посолството, 
където моят син трябва да 
пее на концерта на учили-
щето си!” При което поли-
цаите откъртили някаква 
изкривена част на колата и 
така успели горе-долу да я 
приведат в движение. 

Възможно ли е човек да 
забрави такова нещо, така-
ва любов и уважение към 
българското училище? И 
тази любов на деца и роди-
тели крепи всички българ-
ски училища по света - вече 
над 150 на брой!

В-к БГ БЕН
На 2 юни 2010 г. посол-

ството на Република Бълга-
рия в Лондон се предста-
ви с поредна музикална 
проява, организирайки 
концерт за класическа 
музика. Представянето на 
талантливи млади българ-
ски музиканти е устано-
вена добра традиция в 
културната дейност на 
посолството. В рамките 
на тази успешна поредица 
за популяризиране по-
стиженията на страната ни 
в областта на съвремен-
ното българско изкуство 
дипломатическото пред-

ставителство предостави 
сцена на младите българ-
ски изпълнители Лора 
Маринова (виолончело) и 
Димитър Наков (пиано).

Талантливите музиканти 
поднесоха с вдъхновение 
своята програма, която 
включваше творби на Шу-
ман, Прокофиев, Чайков-
ски и Сарасате. По повод 
Деня на Ботев бе изпълне-
но едно от най-красивите 
български произведения 
- „Севдана” на композитора 
Георги Златев-Черкин, кое-
то предизвика възторжени 
аплодисменти от страна на 
аудиторията.

В Деня на Ботев в 
Българското посолство звуча 

произведението „Севдана“

Лора Маринова (виолончело) и 
Димитър Наков (пиано)
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Както всичко оста-
нало в живота на бо-
гатите и и звестни-
те, и интимните им 
тайни рано или късно 
стават публично до-
стояние. Надникнете и 
вие в спалните им и по-
специално под завивки-
те - може да останете 
изненадани от това, 
което ще видите там!

Виктория и 
Дейвид Бекъм

След като решиха да 
имат още едно дете (този 
път се надяват на мо-

миченце), семейство 
Бекъм прекарва до-
ста време в леглото. 
Според слуховете Вик-
тория толкова била 
обсебена от идеята, 
че карала горкия Дей-
вид да правят секс по 
пет пъти на ден. Из-
тощеният футболист 
пиел големи количества 
витамин С, за да бъде във 
форма всеки път, когато 
половинката му е в на-
строение.

Хайди Клум
Въпреки че всеки ден 

тича след четири 
деца, ослепител-
ната Хайди Клум 
не е  заг убила 
тръпката си към 
своята половин-
ка Сийл. Мада-
мата споделя, че 
с него разбуждат 
сексуалния си 

апетит с палави игрички. 
“Ако трябва да съм чест-
на, не си падам особено 
по костюмите. Може би 
още не съм достатъчно 
зряла за тях - сигурно 
след 5-10 години ще за-
почна да си купувам как-
ви ли не шантави неща. 
Засега обаче нито аз, нито 
мъжът ми имаме нужда от 
нещо по-специално, за да 
ни дойде настроение за 
любов”, похвалила се тя.

Меган Фокс
Милиони мъже по цял 

свят си умират да се 

пъхнат в леглото на Ме-
ган Фокс, но истината е, 
че само двама щастлив-
ци са имали този късмет 
досега. През целия ми 
живот съм била само с 
двама мъже - първото 
ми гадже и сегашното - 
Брайън Остин Грийн, от-
кровена е брюнетката.

Брад Пит и 
Анджелина Джоли

Когато скуката налегне 
брачното ложе на Брад 
Пит и Анджелина Джоли, 
те се разнообразяват 

със секс на откри-
то. Актьорът спо-
делил, че любимото 
им място за плътски 
наслади бил един 
голям гладък камък 
в пещера зад водо-
пада в имението 
им в Лос Анджелис. 
Със сигурност има 
доста по-удобни ме-

ста, но за нас този камък е 
специален. Той се нами-
ра в Холивуд от страшно 
много време - дори се 
носят слухове, че Джими 
Хендрикс е седял на него, 
похвалил се Брад Пит.

Никол Кидман
Срамежливата на пръв 

поглед актриса Никол 
Кидман скандализи-
ра почитателите си с 
признанието, че е из-
пробвала “странни фе-
тишистки атрибути” с 
новия си съпруг Кийт 
Ърбън. Тя не се спряла 
дотам и описала сек-

суалния им живот като 
“доста бурен и на моменти 
опасен”.

Патрик Демпси
Въпреки че сме свикна-

ли да го виждаме в ролите 
на романтични красавци, 
актьорът Патрик Демпси 
има съвсем различни от 
общоприетите виждания 
за това какво е романтич-
но. За мен това не е разход-
ка с лодка в езеро на лунна 
светлина, не е пикник сред 
природата, нито пък гуш-
кане на залез-слънце. Ста-
ва въпрос за малките неща 

- като това да напляскаш 
някоя мадама по дупето, 
изтърсил той.

Мел Би
Бившата спайска Мел 

Би споделя, че си пада 
по садо-мазото. Обожа-
вам секса. Той е едно 
от най-важните неща за 
мен. Харесват ми леко 
извратените неща - оби-
чам камшиците и дори си 
имам един вкъщи, при-
знава Мел Би с дяволита 

усмивка.

Кендра Уилкинсън
Бившият еротичен модел 

Кендра Уилкинсън стана 
майка само преди някол-
ко месеца, но споделя, че 
майчинството не пречи на 
интимния й живот. Когато 
бебето спи, аз и мъжът ми 
Ханк лудуваме между чар-
шафите. Затова е толкова 
готино да сме млади ро-
дители - имаме енергия за 
всичко. На Свети Валентин 
той ме изненада страхотно 
- беше наел хотелска стая, 
а цялото легло беше обси-
пано с листенца от рози, 

хвали се Кендра.
Дита фон Тийз

Кабаретната актриса 
Дита фон Тийз призна-
ва, че се възбужда много 
лесно. Какво й е нужно? 
Мъжът само трябва да ме 
върже и да ме напляска 
- и ще бъда като восък в 
ръцете му, твърди краси-
вата брюнетка.

Ана Пакуин
Актрисата Ана Пакуин на-

скоро разкри, че е бисексу-
ална, въпреки че е сгодена 
за колегата си от сериала 
“Истинска кръв” Стивън 
Мойер. Да, падам си и по 
жени, но какво от това? Не 
искам да се правя, че това 

няма значение, защото 
не е така. Но аз 

съм щаст-
лива, че 

Стивън ме приема такава, 
каквато съм, отсича Ана.

Ева Лонгория
Половинката на “отчая-

ната съпруга” Ева Лонго-
рия - Тони Паркър, може 
да е французин, но явно в 
кръвта му има и малко бра-
зилски примеси. Всяко мо-
миче трябва поне веднъж 
да пробва да си направи 
интимна прическа тип 
“бразилска лентичка”. Ко-
гато аз си я направих, Тони 
пощуря от кеф. Това е моя-
та секси тайна, признава 
ослепителната брюнетка.

Въпреки че е в пове-
че от перфектна фор-
ма за възрастта си и не-

прекъснато повтаряше, 
че няма да прибегне до 
услугите на пластичен 

хирург, оказва 
се, че Мадона е 
променила мне-
нието си, съоб-
щава Daily Star. 
Според близки 
на звездата, тя е 
решила, преди 
да навърши 52, 
да се подложи 
на поредица от 
пластични опе-
рации, защото 
вече се чувства-
ла “леко повех-

нала”. За това певицата е 
отделила около 200 хиля-
ди долара.

Близки на Кралицата 
на попа източници сочат, 
че причината тя да вземе 
това решение, е внезап-
ната промяна в статуса й 
- от омъжена към свобод-
на жена, разводът й с Гай 
Ричи и връзката й с доста 
по-младия от нея модел 
Хесус Лус: “Тя осъзнава, 
че е доста по-възрастна 
от него и въпреки че той 
се кълне, че искрено я 
обича, в крайна сметка 
има много по-млади от 

нея момичета, които 
могат да привлекат 
вниманието му. Не че 
Мадона не е уверена в 
собствената си красота 
и сексапил. но иска да 
бъде сигурна, че ще е 
в перфектна форма за 
него.”

За момента не е ясно 
какви точно ще са тези 
операции, но според 
слуховете между про-
цедурите непременно 
ще фигурират лифтинг 
на лицето, може би бо-
токс и повдигане на 
бюста.

Анализатори на британската 
част на онлайн аукциона eBay 
намериха зависимост между 

изменението на времето и 
дължината на полите, които да-
мите закупуват онлайн в интер-
нет магазина, писа британският 
в. “Дейли мейл”. По думите на 
представител на аукциона по 
дължината на полите може да 
направите вярна прогноза за 
времето за близките три дни. 

Изследването показва, че 
когато се продават къси поли, 
времето се оправя, а когато 
е хладно, дамите пазаруват 
дълги поли. Когато се стопля 
времето, британките онлайн 
пазаруват два пъти повече къси 
поли. Нарекохме това “метео-
рология на полата” и ако искате 
да знаете какво ще е времето, 
просто погледнете полите на 
жените на улицата.

Чудата история за 
“Алиса в страната на 
чудесата” почти дока-
рала до лудост Джо-
ни Деп. Холивудският 
актьор сънувал кошмари по 
време на снимките на лентата, 
като причина за разстройството 
бил стресът от пресъздаването 

на толкова чудно-
ват образ като Лудия 
шапкар. Ролята бук-
вално размътвала 
ума на Деп в края 
на снимачния ден, а 
през нощта просто 
не можел да се раз-
граничи от илюзията 
на филма.

“ И м а х  с т р а ш н и 
сънища. Не си спом-
ням някой конкретен, 
който да ме е пре-
следвал по време на 
снимките. Но веднъж 
наистина сънувах, 

че Алън Хейл, капитанът от 
“Островът на Гилиан”, ме гони по 
улиците на Холивуд”, признава 
чистосърдечно Деп.

И Мадона 
харчи луди 

пари за 
пластични 
операции

Времето Времето 
променя променя 

дължината дължината 
на политена полите

Актьорът имал 
кошмари по време на 
снимките на филма

„Алиса...” 
докарала 
Джони Деп 
до лудост

И звездите имат секситайни

и 
, 

за колегата си от сериала 
“Истинска кръв” Стивъън 
МойМ ер. Да, падаам см и и попо 
жени, но какво воо от товто а? ? Не Не 
искам а да се правя, че тотова 

няма значааа ениние, защщото 
не е така. Но аз 

съм щаааст-
лива, че 
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Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол, цени, изцяло 
съобразени с вашия джоб и разбира се - чаровни 
танцьорки, които ще се погрижат за 
вашето добро настроение. 

Следваща 
програма за 

Събота,
12 юни:  
Българска 
музика, 
най-новите 
хитове от 
световния 
dancefl oor, 
парти 
фолкмикс 
За дамите 
до 22.00 - 
вход свободен 
и безплатен 
Changa 
коктейл.
Томбола 
за всички!

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондон!парти зона в Лондон!

139-141 Tottenham Lane139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
ParkPark
N8 9BJ N8 9BJ 
(на 4 спирки с(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)Station по посока на Crouch End)

Резервации и информация:Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)тел. 07809469532 (Даниела)

От 21.00 до 3.00 часа.,  От 21.00 до 3.00 часа.,  
вход - £5вход - £5

Читателскапоща „БГ БЕН“
inbox@bgben.co.uk

Най-краткият път до страниците на   БГ БЕН

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

Пол Макартни 
изпя „Мишел”
на първата 
дама на САЩ

Пол Макартни получи 
наградата на Библиоте-
ката на Конгреса на САЩ, 
носеща името на Джордж 
и Айра Гершуин. Той бе от-
личен за приноса си в раз-
витието на популярната 
музика и получи наградата 
си лично от президента 
Барак Обама.

“Това е фантастич-
на вечер за мен. Не е 
достатъчно добре, че 
получавам тази на-
града, но и да я получа 
от този президент... 
Знаем, че имате много 
важни проблеми за 
решаване, но искам 
вие да знаете, че има 
милиарди като мен, 
които ви подкрепяме,” 
така бившият бийтъл 
се обърна към пре-
зидента Обама след 
получаването на на-
градата.

Сър Пол Макартни 
изпя песента “Мишел” 
в чест на първата дама 
на САЩ. Президентът 
му припяваше, седнал 
на първия ред сред 
зрителите. 
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(Пета част)
С течение на процеса на 

оформянето на ръкописа на 
настоящата книга аз прове-
дох редица разговори с мои 
английски и чуждестранни 
колеги по темите, засегнати в 
нея. Те изказаха своите крити-
чески бележки и мнения. Ня-
кои от тях аз намирам за доста 
основателни. Те ме наведоха 
на различни размисли, които 
аз реших да оформя като дис-
кусия между мен и един въо-
бражаем опонент. Ето и самото 
съдържание на тази дискусия, 
в която с буквата А ще означа 

мненията, изказани от мен, а с 
буквата О – мненията на въо-
бражаемия опонент.

О.: Във вашата прогноза за 
развитието на световната фи-
нансова криза вие посочвате 
една твърде далечна дата за 
нейното възникване, което 
силно се различава от мнение-
то на повечето икономисти по 
света. Всеобщо е мнението, че 
тази криза е предстояща и че 
всеки момент тя може да из-
бухне. Кои са съображенията 
ви, обясняващи това ваше 
„отлагане“ във времето на 
световната криза, отнасяйки я 
до периода на 70-80-те години 
на настоящия век?

А.: В почти всички прогнози, 
които съм срещал в сериоз-
ните икономически анализи, 

предприети навред по света, 
се посочва, че икономическият 
растеж на гиганта Китай ще 
промени радикално сегашната 
финансово-икономическа об-
становка в света. Очакванията 
са, че в близките 10-15 години 
Китай ще изпревари САЩ по 
обема на националния брутен 
продукт и по този начин ки-
тайците ще заемат лидерската 
позиция в света. В тази на пръв 
поглед ясна и логична картина 
на световното икономическо 
развитие обаче има няколко 
малки „тъмни“ облачета, които, 
според мен, предвещават буря 
в светлия хоризонт на бъдещо-
то световно икономическо „ли-
дерство“ над света. Първото 
такова “тъмно” облаче пролича 
в динамиката на последна-
та световна борсова криза, 
възникнала през януари и 
февруари на настоящата го-
дина (2008 г.). Например през 
февруари кризата възникна не 
в цитаделата на финансовия 
свят – САЩ, а на Изток, запо-
чвайки от Япония и премина-
вайки в Индия, Китай, Хонконг, 
Южна Корея и след това тя се 
стовари и върху Европа. Това 
е един много показателен 
факт, който аз ще се опитам да 
обясня след малко.

Второто „тъмно“ облаче това 
е решаващото предимство на 
долара пред юана, изразено в 
обстоятелството, че доларът 
се е наложил много отдавна 
като международна валута. 
Много икономисти днес счи-
тат, че международното до-
верие към долара е стигнало 
до един недопустимо нисък 
минимум. Паралелно с това 
обстоятелство в Китай кому-
нистическото управление 
фактически допринася твърде 
много чрез една завишена 

държавническа намеса в ико-
номиката на страната послед-
ната да се развива в условията 
на едно почти перманентно 
„прегряване на икономическа-
та система” в течение на един 
недопустимо дълъг от гледна 
точка на икономическата ра-
ционалност период. Това е 
именно и една от причините 
новата февруарска криза на 
световната борса да започне 
от Изток. Вярно е, че тази 
криза засегна и САЩ, което 
наложи предсрочното нама-
ляване на лихвения процент в 
страната до 3%. По този начин 
толерирането на икономиче-
ското „прегряване“ от страна 
на китайското комунистическо 
правителство допринася за 
едно своеобразно „размива-
не“ на дълга на американците 
към света, което се изразява в 
спонтанно въвличане на Китай 
и на останалия свят в процес 
на едно значително забавяне 
на темповете на икономиче-
ския растеж.

Прави впечатление лич-
но на мен и бързината на 
ликвидирането на кризата 
от януари 2008 г. Борсовите 
индекси, въпреки спадането 
им в някои случаи до 7% от 
тяхната стойност в навече-
рието на кризата, бързо се 
възвърнаха към своето пре-
дишно равновесно състояние. 
Въпреки това сравнително 
бързо стабилизиране мнение-
то на световните икономисти 
бе, че рецесията ще се развива 
и задълбочава още най-малко 
1-2 години, като кулминацията 
ù ще бъде към края на 2009 г. 
Бяха изказани мнения, че за 
да запазят лидерската си по-
зиция в света, САЩ се нуждаят 
от около 10 милиарда потре-
бители на нивото на жизнения 

стандарт на развитите страни. 
По-оптимистично настроени 
икономисти виждат перспек-
тива за намирането на такъв 
„потенциал“ в огромните чо-
вешки ресурси на Китай и 
Индия, както и на вътрешния 
човешки потенциал на сами-
те САЩ и на Евросъюза като 
техен най-близък партньор. 
За това говори и фактът на 
нарастващия обем на амери-
канските кредити за вътрешно 
потребление (напр. ипотечно-
жилищните кредити), което 
обаче поставя по нов начин 
въпроса за дълговата криза 
на американците. По този на-
чин външният дълг на САЩ се 
превръща в своеобразна кри-
за на потреблението, което в 
съчетание с очертаващото се 
развитие на страни като Китай 
и Индия (често протичащо в 
условията на “прегряване” на 
тяхната икономика) позволява 
на западния финансов елит 
да изгради нови „ефективни“ 
стратегии за запазване на 
финансово-икономическото 
статукво в света.

Неотдавна гледах докумен-
тален филм по един от британ-
ските телевизионни канали, 
който разказваше за дейността 
на група британски компании 
в Китай, интересуващи се от 
закупуването на евтин мате-
риал, използван за направа на 
кухненска мебел. Кадрите от 
филма показаха колко важен 
е доходът, получен от тези 
закупки за китайските произ-
водители на такъв материал, 
намиращ се в една изостанала 
бедна част на Китай. Въпросът, 
който възникна в мен, гледайки 
този филм, бе: Защо някоя от 
богатите шанхайски фирми не 
поема такава инициатива, заку-
пувайки този дървен материал 
с подобна цел, повдигайки по 
този начин нивото на родния 
производител? Проблемът в 
случая е свързан с китайско-

то ниво на бизнес културата, 
което очевидно е значително 
по-ниско от това в Европа и 
САЩ. В Китай днес се планира 
огромните валутни запаси 
на страната да се използват 
за повдигане на нивото на 
оставащите все още в бедност 
900 милиона китайци, които 
засега не ползват облагите от 
китайския икономически рас-
теж. Ниската бизнес култура на 
китайците и липсата на опит 
в модерните икономически 
отношения, обусловени от 
хартиено-паричния стандарт, 
вероятно ще бъдат сериозно 
препятствие за реализирането 
на този амбициозен план, при-
ет по моему в стила на старите 
имперски традиции на тази 
страна.

Една друга особеност на 
широкото отваряне на екстен-
зивните икономики на Китай и 
Индия към глобалната иконо-
мическа система, устроена по 
тертипа на хартиено-паричния 
стандарт, е това, че тази отво-
реност позволява най-вече 
на големите и агресивни 200 
международни корпорации 
да извличат огромни печалби 
от тези страни. Както вече под-
чертахме, голяма част от тези 
печалби отиват за поддържане 
на разклатеното равновесие 
на американската икономика, 
дължащо се на огромния на-
ционален дълг на страната. 
Някои ще нарекат това израз 
на някаква скрита солидар-
ност между тези корпорации 
и Америка, но те забравят, че 
въпросните корпорации са 
създадени предимно от пари-
те, спечелени от акционерите 
на Федералния резерв на САЩ 
по линия на прибирания от 
тях незаконен 6% данък върху 
отпусканите кредити на амери-
канското правителство. 

bozhidar@myway.com
(продължава 

в брой 12/191)

Месианският смисъл на икономическите 
кризи през XXI век

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

За управниците, данъците, 
честността и още нещо

(Част първа)
Пастор Едуард 
Кешишиян
Интриги. Спекула. Корупция. 

Компромати. Завист и клевети. 
Удари „под кръста”. Нечисти по-
литически ходове. Манипула-
ция на общественото мнение с 
цел лично облагодетелстване. 
Злоупотреба с властта и със 
служебното положение. Его-
изъм, облечен в мантията на 
заинтересованост за другите. 
Опорочено законотворчество. 
Потъпкване на основни граж-
дански права под претекст 
за борба с вредни социални 
явления.

Прозвуча ли ви познато, 
драги читатели? Да не би да си 
помислихте за нашата епоха? 
Не че нямате основание, нищо 
ново под слънцето. Но тук 
става дума за време, отдале-
чено от нас на около 25 века, а 
„мястото на събитието” е цен-

тралата на Мидо-Персийската 
империя.

Цар Дарий решава да прове-
де мащабна административна 
реформа в своето управле-
ние. Очевидно интересите на 
държавата са налагали нова 
схема на управленския апа-
рат. Пророк Даниил, въпре-
ки еврейския си произход и 
службата му във Вавилонския 
дворец, е отново „под светли-
ните на прожекторите”. Царят е 
впечатлен от неговите качества 
дотолкова, че го поставя върху 
едно от най-високите стъпала 
на административната йерар-
хия. „Видя се добре на Дарий 
да постави над царството сто 
и двадесет сатрапи, които да 
бъдат по цялото царство, и 
над тях – трима князе, един 
от които беше Даниил, за да 
дават тези сатрапи сметка на 
тях и така царят да не губи” 
(Даниил 6:1,2). Библейският 
текст намеква, че реорганиза-

цията цели по-добра координа-
ция между отделните нива на 
управлението и повишаване на 
приходите за царската хазна. 
Висшите служители в империя-
та ще бъдат сатрапи (областни 
управители) и трима князе 
(министри, според съвремен-
ните еквиваленти). Скоро става 
ясна необходимостта да бъде 
назначен някой главен между 
тях, за да има единоначалие. 
„В това време този Даниил се 
отличаваше от другите князе 
и сатрапите, защото в него 
имаше превъзходен дух; и ца-
рят намисли да го постави над 
цялото царство” (Даниил 6:3). 
Какво означава „превъзходен 
дух”, е въпрос на интерпре-
тация, но няма съмнение, че 
евреинът е предизвиквал все-
общо възхищение.

И понякога завист.  Ако 
имаш достойнство, качества, 
постижения, принципи, тогава 
очаквай и двете реакции – 
възхищение и завист. Явно, че 
царят е огласил намерението 
си, защото „тогава князете и 
сатрапите се стараеха да на-

мерят причина против Даниил 
относно делата на царството” 
(Даниил 6:4). Удивително е, 
колко добре хората синхрони-
зират действията си, когато са 
обединени от общи интереси. 
Колко бързо премахват разно-
гласията си, щом се отнася до 
обща кауза. В случая каузата, 
която сто и двадесет души 
приемат за своя, е дискре-
дитирането на Даниил. Той 
трябва да бъде елиминиран. 
Е, да, нищо лошо не им е на-
правил, но... царят започва 
много да го харесва и прека-
лено бързо го издига... А едва 
ли той е най-подходящият 
за първото място. Вярно е, 
иначе някой друг ще застане 
на тази висока позиция, но 
да видиш фиаското на някого, 
който е бил предпочитан и 
привилегирован – това е пак 
вид удовлетворение...

И съзаклятниците се хващат 
на работа. Трябва да успеят на 
всяка цена. Целта оправдава 
средствата. Не може този тол-
кова прехвален мъж, тази „вода 
ненапита” да няма някаква 

„тъмна страница” в служеб-
ното си досие. Когато човек 
има достъп до такива големи 
финансови фондове, когато 
разполага с такива огромни 
пълномощия, още повече щом 
царят му се доверява толкова 
открито, не е възможно да не е 
бръкнал и той в гърнето с меда. 
Та нали те знаеха по самите 
себе си – как да пренебрегнеш 
възможности, които сами се 
набутват в ръцете ти. Все ще се 
намери нещо гнило...

Обстоятелството, че не ама-
тьори, а колеги професионали-
сти са се заели с това, да наме-
рят „слабото място” на Даниил, 
е увеличавало вероятността за 
успех. Знаели са кои документи 
да прегледат, кои сделки да 
ревизират. Знаели са кого да 
разпитат, къде да слухтят. Не 
са знаели само едно – с кого 

си имат работа. Даниил е бил 
перфектен служител. Не са 
успели да изфабрикуват нищо, 
което да им свърши работа. Би-
блейският доклад гласи: „...Но 
не можаха да намерят никаква 
причина или вина, защото той 
беше верен и в него не бе на-
мерена никаква погрешка или 
вина” (Даниил 6:4). Акцията 
им се е провалила. Сигурно 
едва са се побирали в кожите 
си от яд...

Лоялността е наистина ряд-
ко явление. Подлостта и интри-
гантството – не толкова.

Каква е била тайната 
на силния морален 

характер на Даниил, 
както и развитието на 

действието в създадената 
около него интрига – 

ще проследим в 
следващия брой.

17.45  ч.

Уважаеми читатели, в следващите си броеве 
в-к БГ БЕН ще има удоволствието да ви запознае 
с избрани откъси от книгата на нашия добър 
приятел и сътрудник Божидар Палюшев - „Све-
товната конспирация в глобалната икономика 
и духовната култура на човечеството”, изда-
дена от и-во “Дилок” 2008 г. За повече информа-
ция и връзка с г-н Палюшев, тел. 07906585856 

Приятно четене!
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България поема за две го-
дини ръководството на най-
влиятелната професионална 

организация на европейския ту-
ризъм – Европейския комитет на 
асоциациите на туроператорите 

и т уристиче-
с к и т е  а г е н -
ции /ЕКТАА/. 
Създадена през 
1961 г., днес тя 
обединява на-
ц и о н а л н и т е 
туристически 
асоциации на 
всички евро-
пейски държа-
ви – членове 
и  к а н д и д а т -
членове на ЕС. 
Страната ни се 
представлява 
в престижната 
о рг а н и з а ц и я 

от Асоциацията на българските 
туроператори и туристически 
агенти /АБТТА/. Нейният пред-
седател, г-жа Ирена Георгиева, 
заема президентския пост на 
европейската организация за 
периода 2010-2012 г. и ще носи 
отговорност за защита на инте-
ресите на над 80 000 компании от 
30 държави, членки на ЕКТАА. 
Сред основните приоритети в 
работата по време на българ-
ското президентство ще бъде 
гарантирането на правата на 
потребителите на пакетни ту-
ристически пътувания, както 
и на пътниците, използващи 
нискобюджетните авиолинии. 
„Обмисля се вариант, при който 
прекалено голямото закъснение 
на полет да се третира като ану-

лиран и в този случай пътниците 
ще имат право на по-високи 
финансови компенсации”, обяс-
ни г-жа Ирена Георгиева. Във 
фокуса на вниманието ще бъде 
също създаването на нова рамка 
на европейската политика по от-
ношение на туризма. В основата 
й е заложена идеята европеецът 
да бъде стимулиран да пътува 
и почива в рамките на Европа. 
За постигането на тази цел се 
предвижда удължаване на тури-
стическия сезон и обръщането на 
специално внимание на четири 
групи потребители: младежи, 
хора от третата възраст, туристи 
със специални нужди и семей-
ства с ниски доходи, както и из-
ползването на нови технологии 
в туристическия сектор.

Камерън вади 
доходите в нета

Новият британски пре-
миер Дейвид Камерън обя-
ви, че иска да скъса със 
секретността, покриваща 
разходите и доходите на 
управляващите и на адми-
нистрацията. Той съобщи, 
че си е поставил за задача 
да направи тези данни пу-
блични, предаде Би Би Си. 
“Нашата цел е по-голяма 
прозрачност, което ще даде 
възможност на гражда-

ните да искат сметка за 
действията на политиците 
и обществените органи”, 
посочи той. Данните за го-
лемите държавни поръчки 
ще бъдат публикувани от 
септември, разходите на 
централното правителство 
- от ноември, а разходите 
на местните правителства 
над 500 британски лири ще 
бъдат оповестявани от след-
ващия януари. Ще бъдат 

обявени имената на всич-
ки държавни чиновници, 
които получават над 150 000 
лири, като тези цифри ще 
бъдат намалени до 58 000 
лири по-късно тази година. 
Премиерът намали и соб-
ствената си заплата от 150 
000 на 142 000 лири, оряза с 
5 на сто възнагражденията 
на министрите и обяви още 
куп свивания на държавния 
харч.

Десетият 
юбилеен 

етнофестивал, 
организиран от 

КНСБ и сдружение 
“Да запазим 

децата” и със 
съдействието на 

Министерство 
на труда и 

социалната 
политика, 

тръгна под 
мотото “Децата 

на Балканите 
- с духовност в 

Европа”

Гърция
е без 
транспорт 
и медии

В Гърция стачкуват ра-
ботещите в транспор-
тния сектор и медиите. 
Икономическите мерки 
на правителството до-
ведоха до ескалация на 
безработицата и силно 
понижаване на доходите. 
Журналистите от медиите 
в Гърция не участват в на-
ционалните стачки, за да 
предават информация за 
протестите. Затова те про-
веждат отделна 24-часова 
стачка, като прекратиха 
излъчването на новинар-
ски емисии.

Синдикалният съвет на 
работещите към медиите 
публикува декларация, че 
започва поредица от про-
тести с основно искане 
правителството да оттегли 
законопроекта за пенсион-
ната реформа. Журнали-
стите протестират и срещу 
уволненията в медиите, 
ниското заплащане и усло-
вията на несигурност в 
трудовите отношения с 
работодателите. 

възвъзможможносност нт на га гражражррр дададд ващващщщияия януянуууууариарирррр . Щ. ЩЩЩе бе бъдаъдадд тт хархаррррч.ч.

отоо одатда елиел те.е. 

Италианците са най-
елегантните туристи в 
света, сочи изследване 
на туристическия сайт 
TripAdvisor, цитирано от в. 
“Кориере дела сера”. Къде-
то и да са на почивка или 
в командировка, колкото 
и време да са пътували и 

независимо от превозното 
средство, което са използ-
вали, италианците успяват 
винаги да изглеждат све-
жи, спретнати и елегантни, 
сякаш току-що са излезли 
от дома си.

На второ място в класа-
цията се нареждат френ-

ските туристи, следва-
ни от испанците и от 
японците. В дъното на 
класацията са туристите 
или пътниците от Испа-
ния, а също германците 
и американците, сочи още 
проучването на интернет 
сайта.

ИТАЛИАНЦИТЕ са
най-елегантните туристи
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Инвалид
 без крайници 
ще прекосява 
Ламанша

Французин, който от 
16 години се бори, за да 
вдъхне кураж на инвали-
дите, смятащи, че техният 
живот е само страдание, 
ще се опита да прекоси 
пролива Ламанша. 

42-годишният Филип 
Кроазон, който е изгубил 
ръцете и краката си при 
токов удар, започна първия 
етап от подготовката за 
опита си да преплува Ла-
манша с помощта на про-
тези. Дръзкото начинание 
е насрочено за септември. 
“Когато го срещнах за 
първи път през септември 
2008 г., той не можеше да 
преплува две дължини на 
басейна, нямаше никак-
ва физическа кондиция”, 
спомня си треньорът му 
Валери Карбонел. Сега 
Филип преодолява дължи-
ните, екипиран с шнорхел 
и комбинезон, и се надява 
да прекоси 33-те киломе-
тра между двата бряга на 
Ламанша, за което ще му 
трябват най-малко 24 часа. 

Шестима мъже - трима 
руснаци, двама европей-
ци и китаец, ще прекарат 
следващите 18 месеца в 
изолиран контейнер като 
част от проекта “Марс 
500” - симулация на пъту-
ване до Червената планета. 
Проектът се провежда в 
московски институт по 
биомедицина, където е из-
градена мрежа от тунели, 
наподобяващи вътреш-
ността на ракета. Условия-
та на мисията са възможно 
най-реалистични - участ-
ниците ще имат достъп до 
външния свят само чрез 
електронна поща и ще 
разполагат с ограничени 

хранителни запаси. В от-
делен модул, обзаведен с 
камъни и пясък, ще бъде 
пресъздадено “кацане” на 
Марс.

Според Диего Урбина 
- един от участниците, 
основният мотив, за да се 
включи в проекта, бил да 
помогне на човечеството 
по-бързо да стъпи на Марс: 
“Моята основна мотива-
ция е учението, защото 
след това искам да си на-
меря работа в областта на 
космическите изследвания. 
Но има и друга мотивация 
- желанието да помогна на 
моя вид в утрешния ден. Да 
съм част от този проект е 

нещо, с което много ще се 
гордея.”

Учените ще наблюда-
ват ефекта от изолацията 
върху човешкото пове-
дение и физика, като се 
надяват да разберат как 
хората биха се справили 
психологически с пътуване 
до непознат свят, обясни 
доктор Михаил Баришев, 
психотерапевт в проекта. 

За космическите из-
следователи Марс е “най-
желаната дестинация”, но 
хората не разполагат с тех-
нологията за достигането 
й. Участниците в проекта 
“Марс 500” се надяват да 
опровергаят това. 

18-месечен проект стимулира 
пътуване до Червената планета

На прочутия Трафал-
гарски площад в Лондон 
бе монтирана огромна 
бутилка с макет на кора-
ба “Виктори” на адмирал 
Нелсън. Автор на проекта 
е британският художник 
от нигерийски произ-
ход Йинка Шонибаре. 
Макетът на “Виктори”, 
флагманският кораб на 
адм. Хорейшо Нелсън, ра-

нен смъртонос-
но по време на 
Трафалгарската 
битка,  е  пред-
ставен в мащаб 
1 : 3 0 .  Ко р а б ът 
е снабден с 37 
платна, от кои-
то 31 са вдигна-
ти, и разполага 

с 60 оръдия. Корпусът 
му е изработен от дъб и 
чам. Бутилката, в която 
корабът е напъхан, е на-
правена от плексиглас, 
като дължината й е 5 м, а 
диаметърът - 2,8 м. Това 
е най-големият модел на 
кораб в бутилка в света, 
отбелязва британският 
The Guardian.

На Трафалгарския площад 
се появи кораб в бутилка
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България оглави най-влиятелната 
организация на европейския туризъм
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Бой за паспорти
ни чака през юли

Има съгласие между социал-
ните партньори да се кримина-

лизира неплащането на 
осигуровки, коментира 
на заседание на Тристран-
ния съвет социалният ми-
нистър Тотю Младенов. 
Правителството не се от-

казва от намерението да огра-
ничи ранното пенсиониране в 

армията и полицията. В НОИ 
ще бъдат създадени специ-
ални професионални фондове 
за силовите структури, където 
вноски ще прави държавата. 
Твърдо е намерението да се 
повиши с три години изисква-
ният осигурителен стаж, за да 
се излезе в пенсия. Социални-
ят министър Тотю Младенов 
коментира, че ще има данъчни 
облекчения за наетите и за 
бизнеса, когато се правят вно-
ски в доброволните пенсионни 
фондове. Това ще стимулира 
внасянето на осигуровки по 
собствени партиди на хората и 
ще има по-адекватни пенсии.

Българската журналист-
ка Анна Моя, на 29 г., е 
открита мъртва в апарта-
мента си в Брюксел с около 
20 рани от нож по тялото, 
съобщиха белгийските вла-
сти. Убиецът бил нейният 
съпруг, който се предал на 
полицията в Люксембург, 
като още носел ножа, с кой-
то било извършено убий-
ството. Тялото е открито 
от полицейски патрул. По 
първоначални данни става 

дума за битова драма. 
Журналистката, чието 
моминско име е Параш-
кевова, е била омъжена 

за кубинеца Адриян Моя 
от 2007 г. и работела за 
иранска телевизия. Според 
профила на страницата й 
в YouTube тя е отразявала 
работата на ЕС от Брюк-
сел за печатни медии като 
Russia Today и телевизии. 
Пътувала е в над 25 държа-
ви и е говорела испански, 
английски и руски.

След репортажите за пре-
зидентската кампания в 

САЩ се е насочила към 
близкоизточната тематика. 
Завършила е с отличие 
Dartmouth College и носи-
тел на Златната награда за 
журналистика на Фондация 
“Филипс”. Малко след 12.30 
ч. българското Външно 
министерство официално 
потвърди за убийството. 
Според получените от бел-
гийските власти данни Моя 
е била убита към 19.30 ч. 
вчера. По информация от 
белгийската полиция жерт-
вата е работила като журна-
лист на свободна практика 

и е имала двойно граждан-
ство - българско и на САЩ, 
се казва в съобщението на 
министерството. Апарта-
ментът на журналистката 
се намирал близо до ев-
ропейските институции 
в район, в който живеят 
повечето акредитирани в 
Брюксел представители на 
български медии. 

Съюзът на кореспон-
дентите в Брюксел и прес-
службата на Европейската 
комисия изказаха съболез-
нования на роднините и 
близките на убитата.

Плевнелиев 
се оплаква от 
безразборно 
строителство

„ А м а н  о т 
б е з о б р а з н о 
с т р о и т е л -
ство”,  заяви 
пред бТВ ми-
нистърът на 
регионалното 
р а з в и т и е  и 
благоустрой-
ството Росен 
Плевнелиев 
по повод незаконната 
трета лента на прохода 
“Хаинбоаз”. Коментарът 
на министъра е следствие 
на решението на Адми-
нистративния съд във 
Велико Търново проходът 
да бъде затворен, тъй 
като застрашава живота. 
Министърът обаче за-
пита по-добре ли е да се 
затвори проходът, или е 
по-добре да се вкарат по 
20 хиляди коли на ден в 
центъра на Габрово. Тре-
тата лента на “Хаинбоаз” е 
напълно незаконна, доба-
ви Плевнелиев. Проходът 
е проектиран с две ленти, 
но тогава държавата е 
била малко по-богата и 
е решено да се направи 
още една трета лента. 
Фирмата изпълнител на 
проекта е “прословутата 
фирма на “Батко и Братко” 
- “Биндер”, каза още ми-
нистърът на благоустрой-
ството.

Лошата новина обаче, 
по думите на Плевнели-
ев, е, че ОП “Транспорт” 
има 9 проекта, от които 
“Тракия” вече върви, “Ма-
рица” стартира в график, 
а “Струма” предсрочно. 
Така че тези три проекта 
не са застрашени, но има 

Българска журналистка Българска журналистка 
е убита в Брюкселе убита в Брюксел

други четири, където няма 
отчуждителни процедури 
и няма проекти. Държа-
вата приватизира трите 
магистрали, но останалите 
проекти няма как да бъдат 
направени за период от 9 
месеца, при положение, че 
работата отнема три годи-
ни, поясни регионалният 
министър. На въпрос защо 
проектите не са старти-
рали до сега, Плевнелиев 
заяви, че никой досега не е 
фокусирал върху издаване 
на разрешителни и т.н., тъй 
като всички проекти са се 
случвали с пари на данъ-
коплатците. Сега обаче се 
работи с европейски пари, 
каза още той. “В момента се 
учим да спазваме правила-
та, защото с еврофондове-
те няма как да направим 
компромис, а спазването 
на правилата означава 
време”, заяви още Росен 
Плевнелиев.

Най-много лични карти и паспор-
ти ще трябва да бъдат подменени 
през юли и затова тогава се очаква 
огромен наплив от хора. За това 
предупреди шефката на Дирекция 
“Български лични документи” в 
МВР Мария Костадинова. Причина-
та е, че тескеретата на много българи 
изтичат именно през юли, обясни 
тя. Костадинова обаче добави, че 
хората ще бъдат обслужвани дори 
след края на работното време. Друг 
е въпросът, ако дойдат 300 души 
наведнъж. Тогава ще им се каже да 
идват на групи в определени часове, 
добави тя. Костадинова обясни, 
че сериозен ефект за намалява-

не на опашките 
по гишетата са 
оказали дежур-
с твата,  които 
МВР служите-
лите дават през 
уикенда. Фактът, че в понеделник 
сутринта нямаше такива опашки, 
каквито досега е имало всеки по-
неделник, го доказва, изтъкна тя. 
Костадинова обясни още, че всеки 
петък от цялата страна се получава 
информация къде има опашки и кой 
изостава с издаването на документи 
и въз основа на това се преценява 
къде ще се дежури и в почивните 
дни. “Сименс” ще плаща за част от 

извънредния труд заради несъвъ-
ршенствата в системата, останалото 
е предвидено в бюджета, заяви още 
тя. Костадинова обеща, че ако през 
юни в събота има добра посещае-
мост, тази практика ще се запази и 
през другите два летни месеца. Не 
можем да осигурим дежурства и в 
двата почивни дни, защото според 
кодекса на труда има ограничения, 
поясни още експертът.

Чужденци си 
търсят работа 
като камериерки

Чужденци си търсят работа като 
камериерки, продавачи и помощници 
в кухни по морето ни, обяви дирек-
торът на Бюрото по труда в Добрич 
Васил Сивков. Сред регистрираните 
на родната борса са чех, поляк, 22-ма 
руснаци, 24 украинци, сириец и ал-
банец. С началото на туристическия 
сезон безработните са намалели, от-
читат от бюрото. Въпреки това повече 
хора са без работа в сравнение с преди 
година. Туристическият бранш тази 
година наема по-малко хора, катего-
рични са хотелиери и ресторантьори. 
Масово собствениците и наемателите 
на обекти по морето са съсредоточи-
ли усилията си към осигуряване на 
работа на по-високо квалифициран 
персонал - хора с повече езици, дока-
зани майстори в кухнята. Целта е да се 
гарантира качеството на услугата.

България е на последно място 
сред 22 европейски държави, 
класирани по стадий на развитие 
на местните телекомуникационни 
пазари. Това гласи годишният до-
клад на Европейската конкурентна 
телекомуникационна асоциация 
(ЕКТА), цитиран от българското 
Сдружение за електронни кому-
никации (СЕК). Документът беше 
представен в Европейския пар-
ламент. Включените европейски 
страни са 19 членки на ЕС плюс 
Норвегия, Швейцария и Турция. 

Като причини за слабото пред-
ставяне на родния телекомуника-
ционен пазар се посочват неефек-
тивната регулация и липсата на 
свободна конкуренция в много от 
неговите сегменти като например 
фиксираните телефони.

Преди седмица беше представен 
и доклад на Европейската комисия 
за телекомуникациите. Пазарът 
на фиксирани телефонни услуги 
е доминиран от традиционния 
оператор и липсва конкуренция, 
гласеше той.

Европа ни хока за 
фиксираните телефони

Вкарват в затвора 
работодатели, 

неплащащи осигуровки

75% от оценките на ма-
турите са над 3.50. Това 
съобщи Асен Александров, 
съветник на образова-
телния министър. 3153 
са двойките на изпита по 
български език и литера-
тура. От образователното 
министерство подчертаха, 
че тази година слабите 
оценки са по-малко в срав-
нение с миналата година, 
когато са били 3619. За 
сметка на това шестиците 
по български език през 
2010 г. са по-малко в срав-
нение с отличните оценки 
миналата година. 702 уче-
ника са получили отличен 

6 през тази година, а през 
миналата година те са били 
931. София-град, София-
област, Варна, Кърджали и 
Ямбол са градовете с най-
високи резултати от ма-
турата по български език. 
Най-ниски са резултатите 

в Разград и Търговище. 
Изводът на специалистите 
е, че зрелостниците четат 
по-добре, но не е ясно дали 
пишат по-добре. 

Най-слабите резултати 

Над 70% от оценките по 
география са двойки и тройки 

са на матурата по география. Експертите 
от министерството смятат, че за този 
изпит учениците са разчитали на обща 
култура. Средната успеваемост е 31,8-32 
точки. Двойките са 11 057 от общо явили 
се 30 848 ученици.

Общият извод е, че оценките на мату-
рите по чужди езици са високи. Отчитат 
се високи резултати от матурите по 
английски, френски, немски език, а при 
матурата по руски оценките са разноо-
бразни. На матурата по испански няма 
нито една двойка. 

Стрелба с лък – един забавен начин за прекарване няколко 
часа сред красивата природа на България

От “Булгартабак” съобщиха, че об-
мислят намаление на цените на някои 
марки цигари от средата на годината. 
В резултат от специализираните акции 
на МВР в последните две седмици про-
дажбите са се увеличили с 20%. Ако 
контрабандата бъде ограничена на-
половина, продажбите на компанията 
ще нараснат със 150 тона месечно, 
прогнозира изпълнителният дирек-
тор Иван Биларев. От ръководството 
на холдинга отхвърлиха обвиненията 
на шефа на митниците Ваньо Танов, 
че умишлено водят дружеството към 
фалит, и обясниха нападките срещу 
“Булгартабак” с приватизационни 
интереси. 

“Булгартабак” е с най-добрите фи-
нансови резултати от пет години 
насам. Делът й за една година е на-
раснал с 40%. 

Обмислят Обмислят 
намаление намаление 
на цените на на цените на 
някои цигаринякои цигари
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Боян Захариев
Институт “Отворено 
общество”
По два индикатора за 

бедност България беле-
жи рекорден ръст само 
за 3 години, според дан-
ни на Евростат. Първият 
е рискът от бедност - 
основен индикатор за 
бедността в ЕС. Бълга-
рия е била с 14% през 
2005 г., а през 2008 г. - с 
21%. Рекорден е скокът 
в разликата между 20-
те процента най-богати 
спрямо 20-те процента 
най-бедни българи. По 
този индикатор през 2005 
г. стойностите са били 
умерени - 3,5 пъти. През 
2008 г. вече излизаме на 
трето място в ЕС с 6,5 
пъти. Ръстът за толкова 
малко време е уникално 
голям и безпрецедентен 
и за двата индикатора. 
А това се е случило още 
преди кризата. Причини-
те са, че правителството 
на Станишев въобще не 
беше просоциално. То 
въведе реформи, които 
са от арсенала на десни-
те партии, като плоския 
данък. 

Ц ялата сис тема на 
данъчно облагане тежи 
все повече. Освен това 
бяха въведени силни 
ограничения върху соци-
алните помощи. Срокът 
на получаването им пре-
ди намирането на работа 
беше намален от 18 на 12 
месеца, като имаше пла-
нове дори за свиване на 
6 месеца. Тогава Съветът 
на Европа излезе със ста-
новище, че тази практика 

е в разрез с европейския 
социален модел. Тази 
социална политика, този 
експеримент допринесе 
за драстичното увеличе-
ние на бедността. Като 
цяло имаше орязване на 
всички социални про-
грами с изключение на 
майчинството и пенсии-
те. Дори от българската 
статистика се виждаше, 
че сред неактивното на-
селение рязко нараства 
бедността. Категорично 
тази тенденция се запаз-
ва. Няма промяна, даже в 
края на миналата година 

държавата беше жестоко 
рестриктивна. Нямаше 
стимули в социалната 
сфера и икономиката 
въобще. Влиза се в лош 
дефицит - не заради сти-
мулиране на определени 
сектори, а заради все по-
малкото приходи в хазна-
та. Просто икономиката 
забуксува и се влиза в 
една лоша спирала. Ако 
навреме беше взет заем 
или пускахме еврообли-

гации, ние пак щяхме 
да имаме дефицит, само 
че на малко по-добро 
равнище щеше да е БВП 
и приходите в бюджета. 
Така нарастването на 
бедността ще продъ-
лжи и ние ще излезем 
на едно от челните ме-
ста в ЕС. По принцип 
рекордните стойности 
за разлика между най-
богатите и най-бедните 
се държат от Латвия с 
над 7 пъти. Но с наши-
те темпове спокойно 
можем да изпреварим 
Латвия.

България 
следва сход-
на политика 
с Латвия, Лит-
ва, Естония и 
Румъния. Това 
е  п о л и т и к а -
та на малката 
държава с ни-
ските данъци, плоско 
облагане и свиване на 
социалното подпомага-
не, за да се привличат 
инвеститори. В Естония и 

Румъния това проработи 
до известна степен, но у 
нас нямаше този ефект. А 
където имаше, след това 
сривът беше огромен. До-
като останалите страни, 
които следваха подобна 
п о л и ти к а , 

успяха да си увели-
чат производителността 
на труда, ние единствени 
не постигнахме и това. 
За 10 години - от 2000 г. 
до сега, нашата произво-

дителност е най-ниска в 
Европейския съюз. На-
ваксали сме само 7% от 
средноевропейското 
ниво и в момента сме 
от 30 на 37%. Румъния 
през 2000 г. е била след 
нас по този показател, а 
сега е на 50% от средно-
европейския стандарт. 
Тя е наваксала 30% за 10 
години, а ние - 7%. Ако 
вървим с тези темпове, 
ще ни е необходимо 
едно столетие, за да 
догоним средната про-
изводителност в ЕС. 

За да се промени 
тази статистика за 

бедността у нас, трябва 
да се прекрати с това 
рязане на разходи от 
държавата, вече няма 
отк ъде да се правят 
съкращения. Социални-
те програми пък имат 

страшно малък обхват и 
той трябва да се разшири. 
Промени са необходими 
и в здравната сфера. На-
растването на броя на 
здравно неосигурените 
е абсолютна социална 
бомба, която рефлектира 
върху трудоспособност-
та на хората и съответно 
- върху бедността. Здрав-
но неосигурените хора 
се лишават от капацитета 
си да правят каквото и 
да било. И не са необхо-
дими глоби и наказания 
за тези, които не могат 
да плащат осигуровките. 
Друга необходима про-
мяна е премахването на 
плоския данък. Дълбоко 
убеден съм, че теорията 
за драстичен ръст на 
икономиката няма да се 
реализира. Този данък 
ще поддържа задължи-
телно високи равнища 
на бедност, както е в 
останалите страни, които 
са го въвели.

По БГ медии

ПРОГНОЗИ, АНАЛИЗИ, КОМЕНТАРИ 

Ще звучи ли детски смях в повече български домове?

„Ние вярваме в България и ис-
каме да й помогнем с това, което 
видяхме и чухме в чужбина.” Това 
е записано в електронния сайт 
на създаденото преди малко 
повече от две години сдруже-
ние „Тук-там”. Зад закачливото 
на пръв поглед наименование 
са застанали вече около 1500 
момичета и момчета. Те напъ-
лно сериозно и мотивирано са 
направили своя личен избор 
– да се завърнат тук, където 
са родени, и да донесат със 
себе си образованието и опита, 
който са натрупали там – в най-

престижните университети в 
чужбина. И тъй като интернет 
пространството в днешно вре-
ме е най-естественото място 
за общуване на младите хора, 
първите стъпки на сдружението 
започват със създаването на 

фейсбук група. Постепенно в 
тази мрежа се включват все по-
вече хора.

„Първоначалната идея на „Тук-
там” е тази социална мрежа да 
послужи като една опорна точка 
за хора, които искат да започнат 
живота си почти отначало, след 
като се върнат в България – 
споделя една от участничките в 
сдружението Диана Димитрова. 
- В първия момент след завръща-
нето от чужбина може да усетиш, 
че ти липсват някои неща оттам, 
където си бил. Може да имаш 
нужда от нов социален кръг или 

просто искаш да си поговориш с 
човек, който е имал същите пре-
живявания като теб и може да те 
разбере, без да е необходимо да 
му обясняваш много. Сред нас 
има и хора, които са си намерили 
работа тук именно чрез общува-

нето в сдружението ни.”
След като завършва Амери-

канския колеж в София, Диана 
заминава за САЩ, където следва 
политология. Една седмица след 
дипломирането си в Америка се 
завръща в България и скоро след 
това си намира работа. Призна-
ва, че обича да пътува и се чув-
ства добре на нови и непознати 
места, но отиването й в чужбина 
не е било свързано с желание 
да остане там завинаги. Друг 
активен участник и съосновател 
на сдружението е Христо Бояд-
жиев. Той е завършил бизнес 

администрация, 
маркетинг и ин-
формационни 
технологии в 
Американския 
университет във 
Вашингтон.

„Отидох с же-
ланието да видя 
какво представ-
лява това обще-
ство, да го опо-
зная – разказва 

Христо. - Начинът на живот в 
Америка обаче не ми допадна 
много, така че завръщането ми 
тук не беше предшествано от 
никакво коле-
бание. Аз знаех, 
че искам да се 

върна. От една страна, за мен 
приятелите и семейството са 
много важни. От друга страна, 
това „изтичане на мозъци”, на 
което сме свидетели през по-
следните години, трябва да има 
някакъв обрат. Може да звучи 
много идеалистично, но младите 
хора трябва да се върнат и да 
помогнат по някакъв начин на 
страната си. Не става въпрос 
за големи дейности, но самият 
факт, че младите хора влизат в 
икономиката и работят, това е 
предостатъчно.”

Диана Димитрова вметва, че 
много обича да пътува и се чув-
ства добре на нови и непознати 
места, но смята, че мястото й е в 
България.

Именно намирането на рабо-
та понякога е много трудно за 
завърналите се с дипломи от 
чужбина млади специалисти. 
Това е провокирало основате-
лите на сдружението „Тук-там” 
да се ангажират с проект, който 
да е в помощ на новодошлите. 
Нарича се „Кариера в България. 
Защо не?”. Диана Димитрова 
разкрива някои подробности 
на проекта:

„Целта ни е да направим сре-

ща между хора, които си 
търсят работа в България, 
с работодатели, които имат 
интерес да наемат хора с 
опит в чужбина. Събираме 
ги на едно място и им дава-
ме възможност и едните, и 
другите да кажат от какво 
имат нужда. Фирмите обявя-
ват позициите си за работни 

места, имат щандове, изпращат 
свои хора, които да разказват 
за своята дейност, да обясняват, 
да видят кандидатите. В същото 
време върви и програма с лек-
тори, които говорят по различни 
теми – „Финансовата ситуация 
в страната” или „Какво е да си 
преуспял българин в България?”. 
Друга много интересна дискусия 
беше „България през очите на 
чужденците, които работят тук”. 
Това също се посрещна много 
добре от публиката ни.”

По време на провеждането на 
миналогодишното издание на 
„Кариера в България. Защо не?” 
е имало регистрирани 1500 кан-
дидати, търсещи работа. Броят 
на фирмите-участнички е бил 
около 50. Освен с този проект, 
членовете на „Тук-там” се анга-
жират и с някои социални дей-
ности. Събират дрехи за дарения 
за социални домове, почистват 
квартални градинки. Естествено 
не липсват и забавления. Почти 
всеки месец се организират 
партита и събирания, на които 
младите хора се запознават, 
общуват и си помагат взаимно, 
като разменят идеи.

„Тук-там“ е организация на млади 
хора, завърнали се от чужбина

Трябва да „спре 
изтичането на мозъци”. 
Младите хора трябва да 
се върнат и да помогнат 
по някакъв начин на 
страната си, смята 
Христо Бояджиев 
Снимка: tuk-tam.bg

Бедността като бумеранг



18
БГ БЕН 5 юни 2010 г.

Брой 11 (190), Година VII

Кой е Оскар Уайлд
Оскар Уайлд е роден на 16 октомври 

1854 г. в Дъблин, Ирландия. Майка му 
- Джейн Франческа Уайлд, е писателка 
и поетеса, а баща му - сър Уилям, е най-
именитият хирург в Ирландия.

До деветгодишна възраст младият 
Оскар е образован вкъщи от родителите 
си, след това учи в Кралското училище 
“Портора”, колежа “Тринити” в Дъблин 
и колежа “Магдален” в Оксфорд. В 

обществените си изяви младият Оскар 
често провокирал светските кръгове с 
необичайното си поведение и маниер 
на обличане.

Във Викторианска Англия се очаквало 
от всички мъже да се оженят и да създа-
дат семейство. Оскар бил принуден да 
скрие хомосексуалността си и през 1884 
г. сключва брак с Констанс Лойд, дъщеря 
на заможен лондонски адвокат. Скоро 
след това се раждат и двамата им синове 

- Кирил (1885 г.) и Вивиан (1886 г.).
След излизането си от затвора се уста-

новява в Париж, където живее с оскъ-
дната помощ, изпращана му от неговото 
семейство. Последните две произведе-
ния на разкаялия се грешник са неговата 
изповед De profundis (1897) и “Балада за 
Редингската тъмница” (1898).

Оскар Уайлд умира от менингит (на 46 
години) на 30 ноември 1900 година, за-
бравен от всички и беден като просяк.

ЦИВИЛИЗАЦИИ

Страниците подготви Юл. Ташева

25 май 1895 г. В главата 
на великия писател Оскар 
Уайлд кънти присъдата 
„виновен” по обвинение за 

„възмутителна 
проява 

на неприличие с 
друг мъж”. 

Наказанието е две годи-
ни строг тъмничен режим. 
Фаталният любовник, за-
ради когото авторът на 
романа „Портретът на До-
риан Грей” попада в затво-
ра, е аристократ. Нарича 
се лорд Алфред Дъглас, а 
Уайлд се обръща към него 
с галеното Бози. Бурната 
им афера продължава три 
години - от 1892-ра до 
1895-а. 

Заслепен от по-младия 
лорд, геният действа неди-

скретно. Не крие изпепеля-
ващата си страст и задо-
волява всяка прищявка на 
любовника си, независимо 
дали е материална, арти-
стична или сексуална. 

Връзката им не е бе-
лязана от вярност. Раз-
глезеният Дъглас увлича 
писателя във викториан-
ския ъндърграунд на гей 
проституцията. Заедно 
с приятели на Оскар от 
студентските му години в 
Оксфорд Дъглас започва 
все повече да лансира нуж-
дата от реформа в закона за 
хомосексуализма. За кау-
зата дори започват да из-
дават вестник „Хамелеон”, 
където Уайлд публикува 
афоризми. 

Насърчен от любовника 
си, писателят

 засилва случайните си 
сексконтакти

 Лорд Дъглас го запо-
знава с Алфред Тейлър, 
който пък го свързва с 
проституиращи младежи 
от работническата класа. 
Контактите протичат по 
една и съща схема - Уайлд 
се среща с момчето, пред-
лага му подаръци, храни 
го, а след това го отвежда 
в хотелска стая. За разлика 
от всичките му предишни 
любовници, които са част 
от естетическия му кръг, 
тези нови партньори са не-
образовани и нямат поня-
тие от литература. Някои 
дори не могат да четат. В 
изповедта си De Profundis, 
писана в затвора, великият 
автор определя тези бурни 
три години така: 

„Това беше като 
пир с пантери - 

опасността е половината 
от възбудата.”

 Покрай любовта си 
Оскар Уайлд намира и най-
големия си враг - в лицето 
на маркиза на Куинсбъри, 
който е баща на младия 
Алфред Дъглас. Старият 
благородник, останал в 
историята и като създател 
на съвременните правила 
на бокса, е ожесточен към 
хомообществото, защо-
то освен Алфред и най-
големият му син Франсис 
е гей. Той загива при ми-
стериозна стрелба след 
предположения за сексу-
ална връзка със секретаря 
на английския премиер по 
онова време.

Уайлд има няколко сло-
весни сблъсъка с родителя 
на любимия си, но всеки 
път излиза победител. До 
18 февруари 1895-а. На 
този ден маркизът оставя 
визитната си картичка в 
клуба, посещаван от писа-
теля, като написва на нея: 

„За Оскар Уайлд, 
содомит” 

Човекът, написал и ве-
ликолепните пиеси „Ве-
трилото на лейди Уиндъ-
рмиър” и „Колко е важ-
но да бъдеш сериозен”, 
светкавично завежда дело 
срещу Куинсбъри за кле-
вета. Според законите на 
тогавашна Англия содо-
мията е престъпление, 
което обозначава не само 
секс с животни, а и хомо-

сексуална любов. 
Заради известността на 

Уайлд процесът фокуси-
ра цялото внимание на 
обществото. Наяве изли-
зат връзките на писателя 
с мъжки проститутки. За 
нещастие от обвинител 
геният накрая става обви-
няем. Маркизът е оправ-
дан по делото, а съдеб-
ните стрели се насочват 
към Оскар Уайлд. На 25 
май 1895-а той и Алфред 
Тейлър са осъдени на 2 го-
дини затвор за „брутално 
неприличие”. Най-скъпият 
на сърцето му сексуален 
партньор - синът на маркиз 
Куинсбъри, се измъква във 
Франция. Докато Уайлд 
излежава присъдата си, не 
получава нито едно писмо 
от лорд Алфред Дъглас.

25 май 1895 година, АНГЛИЙСКИЯТ СЪД ОБЯВЯВА:

„ХАРОДС“ е 
моята пирамида!” 

Строг тъмничен затвор 
за Оскар Уайлд!

Битките между пушачи и непу-
шачи по цял свят, невероятните по 
размер искове за нанесени тежки 
щети върху човешкото здраве от 
най-мощните в света тютюневи ком-
пании - ето обяснението за възхода 
на електронните цигари. Появили 
се най-напред в Китай и продавани 
по интернет, те имат задачата да 
изпълнят ролята на ментов бонбон, 
на близалка, на дъвка за пушача и по 
максимално достоверен начин да му 
внушат, че той не е спирал да пуши, 
че той пуши, че той ще пуши...

Надеждата е те да бъдат стъпка 
към отказване от пушенето, и то 
стъпка, която не вреди на здравето. 
Устройства с батерии, електронните 
цигари “изстрелват” облаче никотин 
в белите дробове. Но нима те са 
напълно безопасни? Тяхното въздей-
ствие върху човешкия организъм 

не е изследва-
но добре. Едни 
смятат, че срав-
нени с ориги-
налните цигари, 
електронните са 
къде-къде по-
малко вредни. 
Други не са така 
категорични и 
искат повече ин-
формация. Трети 
обаче отсичат: 
“На хората без 
воля винаги им 
трябват залъгал-
ки - било дъвки, 
било електронни 
цигари!”

Това са думи на египетския милиардер 
Мохамед ал Файед, който преди години купи 
елитния лондонски магазин “Хародс”. Моха-
мед е баща на покойния Доди ал Файед, който 
загина трагично заедно с принцеса Даяна в 
автомобилна катастрофа.

Милиардерът не един и два пъти опроверга-
ва слуховете, че е решил да продаде бляскавия 
магазин, известен в цял свят, и да се оттегли 
на спокойствие, далеч от шума и суматохата 
на английската столица. Дори обяви, че е взел 
решение да построи на покрива на магазина 
мавзолей за себе си и тялото му да бъде му-
мифицирано и изложено там!

Накрая слуховете се потвърдиха и се оказа, 
че Мохамед ал Файед е продал “Хародс” за чу-
довищната сума от 1,5 млрд. английски лири 
на катарската кралска фамилия. Магазинът е 
на 160 години и е купен от Файед през 1985 (за 
615 млн. английски лири). Новите собствени-
ци са пети поред от създаването на емблема-
тичния за Лондон и Англия магазин.

Едно от най-ужасните мъчения, на 
което е подложен почти всеки в името на 
собственото си здраве, в следващите го-
дини ще бъде забравено. Зъболекарската 
бормашина предизвиква кошмари дълго 
преди посещението в кабинета на лекаря. 
Тя отказва много пациенти от лечение 
дори в случай на крайна необходимост, 
други пък се принуждават да издържат 
обезболяващи инжекции във венците, за 
да дишат по-свободно, докато трае чегъ-
ртането на болния зъб, трети са готови 
да го извадят, вместо да търпят болките 
от бормашината. А като се знае, че хората 
имат едно сърце, два бъбрека, две очи, две 
уши и т.н., но 32 зъба!?

Сега идва успокоителната, не - възхи-
тителната новина: толкова страшната 
бормашина сравнително скоро ще отиде в 
музея, защото изобретателите вече са из-
мислили нещо много по-добро - плазме-
ната горелка. Това е апаратче, което прави 
истинска революция в зъболечението. То 
е германска разработка и насочва силен 
лъч от електрически заредени кислород-
ни атоми в дупките по зъбите. Целта е 
така да бъдат унищожени бактериите, 
които предизвикват гниене. Ако всичко 
се извърши със зъболекарска машина, 
следва почистеното място да се запълни, 
като там се поставят пломби. Щом обаче 
се направи с плазмената горелка, пломби 
не са необходими.

Учените са установили, че плазмените 
струи с ниска температура, насочени към 

дентина (структурата под зъбния емайл) 
намаляват равнището на бактериите 10 
000 пъти! Обикновено плазмената струя се 
насочва за 6 до 18 секунди към зъба. Това 
е напълно достатъчно, но ако се задържи 
по-дълго, не е грешка, защото се унищо-
жават повече бактерии. И най-важното: 
всичко е напълно безболезнено - няма 
нито болка, нито неприятно усещане. 
Очаква се новото чудо на медицинската 
техника да се появи по зъболекарските 
кабинети до 3 години.

Заради хомосексуални контакти великият писател влиза в зандана 

Една от най-
популярните 
фотографии 
на писателя

Зъболекарската бормашина 
тръгва към музея

лорлорррррд,д, д,д генгениятият де дедд йстйствава неднеддди-и си,си,, пи писатсателяелятт тритриррр го годиндинд и ти такаака:: он

шЗЗъббболекарската бббормашина
Плазмена горелка от 6 до 

18 секунди ще намалява 
бактериите по зъбите 

10 000 пъти, без да 
причинява никаква болка

Пушачи Пушачи 
срещу срещу 

непушачи - непушачи - 
кой кого?кой кого?
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Излишните храни 
през летните месеци

Необратимият ход на времето 
и неуморно цъкащият часовник 
често принуждават дамите да 
оставят еротичното бельо в 
гардероба. Секси дрешките 
събират прах по рафтовете 
заедно със самочувствието 
на по-възрастните жени, кои-
то след навършване 
на 40 спират да 
обръщат вни-
мание на това, 
което крият 
под елегант-
ните костюми 
или изтърка-
н и т е  д ъ н к и . 
Те з и  с т а р о -
модни разби-
рания обаче с 
бърза скорост 
пътуват к ъм 
миналото. Ин-
тересът на зре-
лите дами към 
неприличното 
б е л ь о  р я з к о 
се е увеличил, 
гръмна в. “Дейли 
мейл” и зарадва 
връстниците им 
от мъжки пол.

През последните месеци продажбите на неприлич-
но бельо сред жените над 40 или 50 години рязко са 
се увеличили. Търговците на дребно забелязват, че 
възрастните жени вече не се задоволяват с какво да е, 
а търсят да купят дълги чорапи, жартиери, дантелени 
сутиени и, разбира се, прашки. Те са се превърнали 
в най-бързо разрастващия се пазар за секси бельо, 
търсейки само колоритни и провокативни модели. 
Дамите черпят вдъхновение най-вече от филма “Сексът 
и градът”. Най-много овации и подражателки събира 
героинята на Ким Катрал Саманта Джоунс, за която не 
съществуват граници в интимния живот. Самата Ким 
си признава, че ролята на безсрамна съблазнителка 
в култовия сериал й е помогнала да захвърли всички 
задръжки в постелята. “Саманта е толкова свободна 
и силна. Тя ми показа, че жената над 40 години също 
трябва да води сексуален живот”, откровеничи Ким. 

Не бива да забравяме, че по-зрелите дами разпо-
лагат с повече средства от 20-годишните момичета. 
Именно по тази причина марките луксозно бельо ги 
привличат с такава страшна сила.

Британската верига магазини “Дебенхамс” отчита 
най-големи продажби на палаво бельо именно сред 
клиентките си на възраст над 40 или 50 години. Най-
активни са дамите в Лондон. Според Анет Уорбъртън, 
шеф на отдел “Клиенти” в магазина, бракът и децата не 
би трябвало да водят до пренебрегване на любовния 
живот. “Пазарът ще се разраства тепърва, тъй като 
търсенето е голямо”, смята Анет. 

Веригата магазини “Маркс & Спенсър” дори пуснаха 
специална колекция бельо, предназначена за дамите 
над 45 години. Те са убедени, че най-много се купуват 
най-колоритните модели. “Пуснахме на пазара това 
портфолио заради огромното търсене на секси бельо 
именно в тази възрастова група. Най-много почитател-
ки имат моделите в ярко червено”, споделя и търгов-
ският директор на “Маркс & Спенсър” Франсис Ръсел. 
Една трета от дамите над 40 години твърдят, че сега 
правят много повече секс отколкото преди 20 години, 
а повече от половината по-често получавали оргазъм. 
Освен това дамите стават все по-разкрепостени. Една 
трета признават, че се отдават на любовни ласки в 
банята на запалени свещи. Около 30% обичат да го 
правят върху кухненската маса, а 50% са пробвали 
в кола.

Отново идва време за 
така чаканата лятна от-
пуска, т.е. за много удо-
волствия и безгрижни дни, 
често придружавани от 
купища вкусотии и ла-
комства. Месо на скара, 
пържено пиле, картофена 
салата, ребърца, сладолед, 
сандвичи и бира – това са 
само малка част от оби-
чайното за мнозина лятно 
меню. Всички тези храни 
несъмнено увеличават удо-
волствието от безгрижно-
то ежедневие. Но все пак 
- не прекалявайте с тях, 
защото нерядко колкото 
по-апетитни изглеждат, 
толкова по-вредни са за 
здравето и фигурата.

МАЗНИТЕ МЕСА
НА СКАРА

Лошата новина: Бар-
бекюто може да се окаже 
истински саботьор на оби-
колката ви - 500 грама теле-
шка пържола ще прибави 
към дневния енергиен при-
ем около 1400 ккалории 
и 124 г мазнини. А какво 
остава за свинските и аг-
нешките ребърца, които 
са от най-тлъстата част на 
животното.

Добрата новина: Печене-
то на скара може да е здра-
вословно, ако се насочите 
към месни деликатеси, 
които съдържат по-малко 
мазнини. Такива са свин-
ското филе, пилешките 
гърди без кожа и крехкото 
телешко.

КОЛБАСИ И 
САНДВИЧИ

През последните години 
хотдогът и надениците 
се превърнаха в любима 
храна за мнозина, но те 
невинаги са най-добрият 
избор особено през лет-

ните месеци. Това не се 
дължи само на високото 
съдържание на мазнини 
и калории, но и съдържа-
нието на твърде много сол 
(натрий). Обичайният хот-
дог съдържа около 280 кка-
лории, 15 грама мазнини 
и 1250 мг натрий, докато 
в 170 г колбас има 
330 калории, 24 
грама мазнини и 
1590 мг натрий.

САЛАТИ С 
МАЙОНЕЗА
Те по правило 

са висококало-
рична храна. За 
да ограничите ка-
лорийния прием, 
ползвайте ниско-
маслена майонеза 
или смесете майо-
незата с нискомас-
лено кисело мляко 
или сметана. Или още по-
добре заменете майонезата 
с повече зеленчуци – те 
съдържат много фибри, 
които засищат по-бързо 
глада без много калории.

СТУДЕНИ СЛАДКИ 
АЛКОХОЛНИ 

ПИТИЕТА
Тези алкохолни коктей-

ли са без съмнение силно 
атрактивни през горещи-
те месеци, но прибавят 
лесно и много калории. 
Например:пина колада 
– 245-490 ккалории; дай-
кири – 300-800 ккалории; 
студен чай – повече от 520 
ккалории.

Вместо висококалорич-
ните питиета пробвайте да 
постигнете същия ефект с 
изстудено вино.

БЕЗАЛКОХОЛНИ 
НАПИТКИ

Обезводняването е чест 
проблем, с който трябва 

да се съобразя-
ваме през лято-
то. Но да утолим 
жаждата си не 
означава да го 
правим за смет-
ка на талията си. 
Половин литър 
подсладен сту-

ден чай, кола, енергийни 
напитки, плодови сокове 
или бира се равняват на 
около 150 ккалории.

ЗАМРАЗЕНИ 
УДОВОЛСТВИЯ

Чаша сладолед съдържа 
приблизително 380 ка-
лории и 22 г мазнини (в 
повечето случаи расти-
телни). Но не е нужно да 
се отказваме на 100% от 
удоволствието - опитайте 
се да намалите порцията 
или се ориентирайте към 
по-нискокалорични сла-
доледи.

ДРЕСИНГ
ЗА САЛАТИ

Салатите могат да бъдат 
перфектната лятна вечеря: 
леки, освежаващи, най-
добрият начин да си наба-
вим необходимите фибри 
и белтъчини. Но високо-
калорийните сосове и дре-

синг, както и бекон, сирене, 
пържени пилешки флейки, 
превръщат идеалната ве-
черя в калорийна бомба. 
Вместо това прибавете към 
зеленчуковата салата пече-
но пилешко филе, варени 
яйца и дресинг с малко 
мазнини.

ЛЕТНИ ПЪРЖЕНИ 
„ДЕЛИКАТЕСИ”

Шепа пържени картофи 
или цаца няма да навредят 
на никого, но твърде честа-
та им употреба бързо ще 
даде резултат – излишни 
мазнини в областта на та-
лията или бедрата. Всеки 
30 грама пържени картофи 
или чипс имат прибли-
зително 160 калории и 10 
грама мазнини. Голяма 
порция пуканки ще ви на-
товари с 550 калории, 30 г 
мазнини и почти 1000 мг 
натрий. 

ПАНИРАНО 
ПИЛЕШКО

Панираното пилешко 
месо е несъмнено лесен и 
приятен начин да заситим 
глада, но за съжаление 
носи доказани негативи 
не само за талията, но и 
за кръвоносните съдове – 
мазнините в панировката 
улесняват наслагването на 
плака. Затова най-добре 
забравете за панировката, 
а вместо това си изпечете 
пилешки гърди на ска-
рата.

Бутици пускат 
специални специални 
колекции колекции 

палаво бельопалаво бельо
Бизнес дами крият 

жартиери под 
строгите костюми
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Сладоледът е добър в умерена доза

Шепа пържени картофи няма да навредят на 
никого, но все пак внимавайте с количествата

б е
се 
гръ

Обядът пред компютъра често 
е неизбежен и винаги изисква 
ловкост и съобразителност не 
по-малки от тези, които инвести-
рате в останалата си работа. За да 
съхраните уважението на околни-
те, добре е да следвате определени 
правила. Някога попадали ли сте на 
рецепционистка, която дооглозгва 
пуешко бутче, докато ви обслужва с 
информация или приема поръчката 
ви? Звучи невероятно стряскащо, 
но все пак се случва. Никога не 
бъдете като нея. 

Първо: “Простота, но не проста-
щина.” Избягвайте храни, за които 
ще се наложи да изцапате ръцете си. 

Същото е валидно за супи и ястия, 
за които са ви необходими прибори 
и могат да се превърнат в кошмар за 
клавиатурата. Повярвайте - колкото 
и да внимавате, винаги се случва 
нещо да се разсипе или разлее. Най-
приемливият вариант е сандвич, 
загърнат в салфетка, малки хапки 
или сухи закуски.

Второ: “Шшшшшт!” Хранете се 
тихо, не мляскайте, не говорете с 
пълна уста, не дъвчете с отворена. 
И за нищо на света не вдигайте теле-
фона, докато преглъщате.

Трето: “Миризмите са кофти из-
живяване.” Никакви по-”екзотични” 
блюда. Вие може и да обожавате ми-
ризмата на патешкото по пекински, 
но не знаете какво чувства колегата 
до вас. Ако в подобен момент дой-
де и клиент, ще го накарате да се 
почувства като в ресторант. Да не 
говорим какво ще си помисли той 
за фирмата ви.

Четвърто: “Бъдете дискретни!” За 
околните винаги е отблъскващо да 
видят отворени кутии с манджи и 
мръсни салфетки. Разчистете свет-
кавично! Често се случва да имате 
по-спешна работа и да го оставите за 
после. И тогава се издънвате яко! 

Пакетирането е цяло изкуство - 
като дизайн и като съхранение на 
продуктите. Ако имате хладилник 
в офиса, сложете бележка с вашето 
име и датата, когато сте сложили 
храната си. Иначе стават обърква-
ния. По-гадният вариант е, когато 
някои колеги забравят манджите 
си вътре и те започват да миришат 
още на втория ден.

Както и когато решите да готвите 
в офиса, ще трябва да приложите 
изобретателност и добри кухненски 
познания. Не забравяйте, че я спо-
деляте с доста хора и не можете да 
действате като у дома си. Или поне 
не се препоръчва.

Сандвич до 
мишката? 
Може! 

Правилата са: тихо, дискретно и без оливане
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Разпятие за шоуто Разпятие за шоуто 
на Киркоровна Киркоров

„Варненско лято“ започна с ФАУСТ
Международният театра-

лен фестивал „Варненско 
лято” стартира с премиер-
ната постановка “Фауст” на 
варненския театър “Стоян 
Бъчваров”. Режисьор на 
спектакъла е Лилия Абад-
жиева, в ролята на Фауст 
се превъплъщава Михаил 
Мутафов, а гост-актрисата 
Гергана Плетньова влиза в 
ролята на Маргарита.

Фестивалът “Варненско 
лято” ще продължи до 11 
юни. Тазгодишната българ-
ска селекция за фестивала 
е дело на театралния кри-
тик Анна Топалджикова 
от журито на наградите 
“Икар”. Тя е изгледала 50 
постановки, за да отсее 
10 от тях за престижния 
варненски фестивал. 

В официалната му про-

грама са включени три 
постановки на Национал-
ния театър “Иван Вазов”: 
“Вишнева градина” на 
Крикор Азарян, “Коза-
та или коя е Силвия” на 
Едуард Олби и режисьор 
Явор Гърдев и “Гълъбът” 
с режисьор Десислава 
Шпатова. Спектакълът 
е включен в програмата 
“Шоукейс” на фестивала 

или това е панаирът на 
театрите за износ.

Мотото тази година е “Те-
атърът - по-интензивната 
реалност”. Особено очак-
ван е пърформансът “Ня-
кои предпочитания” на 
най-известния в Холандия 
и Белгия български га-
строльор Иво Димчев.

В международната про-
грама са включени чужди 

трупи от Румъния, Да-
ния, Ливан, Хърватска, 
Турция и други страни. 
В съпътстващата про-
грама ще има концерт на 
варненска джаз форма-
ция, юбилейна вечер на 
проф. Румен Цонев, както 
и концерт на триото “Йо 
хо” на Иван Лечев, Цве-
тан Кръстев и Веселин 
Койчев. 

10 наши 
постановки 

влизат в 
селекцията на 

театралния 
фестивал

Руската мегазвезда с български 
произход ще открие първия концерт 
от националното си турне у нас със 
скандализиращ спектакъл в НДК

Гигантско разпятие, изградено от 
десетки мултимедийни екрани, ще 
бъде издигнато в зала 1 на НДК за кон-

церта на Филип Киркоров на 29 юни. 
На фона на уникално светлинно шоу 
мегазвездата впечатляващо ще изгрее 
на сцената в центъра на огромния под-
вижен кръст, изграден от десетки LED 
модули. Разпятието ще се разтвори за 
впечатляващата поява на мегазвездата 
в началото на вечерта, а внушителни 
стъпала ще отвеждат изпълнителя 
до сцената и публиката. Филип ще се 
появи на сцената типично по кралски 
- седнал на трон, обсипан с бижута 
за милиони, облечен в златотъканни 
одежди. С тази изява в София кралят 
на руския шоубизнес ще започне на-
ционалното си лятно турне, наречено 
“Просто подари”. 

Спектакълът би могъл да се сравня-
ва само с последните сценографии от 
изявите на Мадона - светлинни ефекти, 
секси танцьори, невиждани мулти-
медийни ефекти и смяна на десетки 
пищни костюми. Филип Киркоров ще 
представи пред родна публика 3-часов 
репертоар, включващ най-големите му 
хитове и песни от последните му албу-
ми. Руската мегазвезда ще смени над 6 
различни царствени костюма по време 
на шоуто и ще изпълни песни като 

“Милая”, “Марина”, “Жестокая любовь”, 
“Единственная”, “Немного жаль”, “Пупсик”, 
“Диско Бой”, “Циганизация”, “Королева” и 
др. Акцент в репертоара на звездата ще са 
водещите парчета от саундтраковете на 
двете части на филма “Любовь в большом 
городе”, в който той участва - “Просто по-

дари” и “Струны”. Специални гости 
на концерта в София ще бъдат 
близките приятели на Филип - Катя 
и Здравко от дует “Ритон”. 

След ексклузивния спектакъл 
в столицата националното турне 

“Просто подари” на Филип Киркоров ще 
продължи с концерти в Пловдив (1 юли), 
Варна (4 юли) и Бургас (7 юли). 

Звездите от LORD OF 
THE DANCE пристигнаха 
в морската ни столица Вар-
на за първите си концерти 
от поредното им турне в 
България. Лудите танцьо-
ри се настаниха в хотел 
“Рубин” на територията 
на варненския гранд. В 
сърцето на най-стария 
български курорт “Св. св. 
Константин и Елена” те 
релаксираха преди двата 
спектакъла на 3 и 4 юни 
в Двореца на културата и 
спорта. Виртуозите на ир-
ландския ритъм държаха 
да опитат няколко типични 
наши блюда - катък с печен 
пипер, жътварска салата, 

супа топче-
та, прочути-
те ни кебап-
чета, зелен 
боб плакия. 
Не липсваха 
и характер-
ните ястия 
от италиан-
ската, френ-
ската и аме-
риканската 
кухня с те-
лешко, пуешко, риба и 
много зеленчуци. След 
вечерята в Гранда танцьо-
рите на Майкъл Флетли 
се забавляваха на партито 
по откриването на летния 
клуб “Тра-ла-ла” на край-

брежната алея в морската 
столица. След Варна те ще 
бъдат на 5 юни в Бургас 
(21 ч) и на 6-и и 7-ми - в 
Античния театър в Плов-
див (21 ч). В София шоуто 
е на 8 юни в НДК. 

Катък и кебапчета за Катък и кебапчета за 
лордовете на танцалордовете на танца

Творби на именития художник Кеазим 
Исинов са подредени в артгалерията на 
Националния дворец на културата. Излож-
бата е в рамките на програма “Послания 
от днес” на ХV Салон на изкуствата. Твор-

ПАЛИТРА

КЕАЗИМ ИСИНОВ 
с послания
от днешния ден

Автопортрет

чеството на Кеазим Исинов е едно от 
най-интересните явления в съвременния 
художествен живот. В творбите му от-
криваме своеобразието на един авторов 
подход и пластичен изказ, които пряко го 
свързват с националните художествени 
традиции. Това е творец, който чувства 
и се изразява пълноценно с езика на 
националната декоративно-фолклорна 
традиция и поддържа живо това течение 
в българската живопис. 

Художник с практически неограничен 
диапазон на тематичен и жанров обхват, 
Кеазим Исинов се изявява еднакво добре 
в областта на композицията, пейзажа, 
портрета, натюрморта. Той е може би 
единственият автор, който проявява 
траен интерес и завоюва успех в об-
ластта на малката живописна форма - 
миниатюрата. Той съживява миналото и 
реализира настоящето. Неговите творби 
са проникнати от пантеистичното пре-
клонение пред живота. Без да губи от 
своята дълбочина, изкуството на Кеазим 
Исинов изпълнява рядка за днешното 
време мисия - едновременно да радва и 
облагородява. 

“Големите художници са винаги проро-
ци. Всички те, както и Кеазим Исинов, ра-
ботят с миналото, за да изградят идеали 
за красота, които ни водят към бъдещето”, 
отбелязва д-р Замер, директор на Акаде-
мията за изящни изкуства във Виена.
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Авторски парчета на пиа-
ниста Боби Вълчев в стил 
смуут джаз събраха гилдията 
на трети юни. Музикантът, 
който от две години работи в 
Лондон, представи в “София 
лайф клуб” свои композиции 
и джаз стандарти, но не в 
класически аранжимент. С 
барабаниста Кирил Петров 
и контрабасиста Димитър Ка-
рамфилов той бе приготвил 
супер оригинална програма. 
На сцената се качиха още 
Орлин Павлов, Галя (“Кариз-
ма”) и холивудският актьор 
Бен Крос. I’ve got the world 
on a string на Франк Сина-
тра, Smile на Чарли Чаплин, 
You must believe in spring на 

Мишел Льогран и Georgia 
на Рей Чарлз бяха някои 
от евъргрийните, които 
те изпълниха в чест на 
приятеля си Боби.

След като завършва Кон-
серваторията у нас, Вълчев 
продължава в арт колежа 
“Гилд” в британската столи-
ца. В мегаполиса талантли-
вият българин има шанса 
да работи с великаните на 
китарата Маркъс Милър 
и Джордж Бенсън. За да 
стигне до престижния пост 
на музикален директор на 
новия самостоятелен про-
ект на Клод Уудс-младши от 
Earth, Wind & Fire. Въпреки 
огромните си ангажименти 

на Острова Боби работи и с 
Камелия Тодорова, Галя, Ор-
лин Павлов и Васил Петров. 
Веднага след участието си в 
София атрактивният пианист 

се завръща в Лондон, където 
на 11 и 19 юни ще пее в някои 
от най-популярните клубове 
заедно с британската джаз 
звезда Дий Лий Дъбъл. 

Галя и Бен Крос 
пеят евъргрийни

Българин забива с Джордж 
Бенсън в клубове на Острова

Сър Елтън Джон ще се из-
докара у нас с 300 броя очи-
ла със скъпоценни рамки. 
Дали с всички ще дефилира 
по сцената, не се знае, но е 
сигурно, че точно толкова 
чифта ще има грижливо под-
редени в изящно бронирано 
сребърно куфарче. Това е 
уникалната колекция на 
знаменития британец. Има 
вероятност той да опита и 
българска кухня или поне 
кулинарните му желания да 
изпълни нашенски готвач. 
Феновете му още имат шанс 

Сър Елтън се издокарва 
с 300 очила

Жан-Клод Кариер дойде 
за “Отворен клас” да го видят на живо. За ме-

гаконцерта му на 13 юни 
на стадион “Локомотив” 
в София още се намират 
билети от 60 до 150 лв. 
Вече е известен и реперто-
арът, с който българската 
публика ще бъде държана 
на крака в продължение 
на повече от два часа. 
“I Guess Th at’s Why Th ey 
Call It Th e Blues”, “Daniel”, 
“Rocket Man”, “Goodbye 
Yellow Brick Road”, “Sorry 
Seems To Be The Hardest 
Word” и “Candle In The 
Wind” са само част от хи-
товите заглавия. 

Френският филмов сце-
нарист, драматург и писател 
Жан-Клод Кариер - една от 
най-известните личности от 
света на театъра и киното, 
пристигна специално за 18-
ото издание на кинофорума 
“Отворен клас - Париж/Со-
фия”, организиран от френ-

ския продуцент Патрик Сан-
дрен. Тази година събитието, 
което се проведе на 29 и 30 май 
в камерната зала на Народния 
театър “Иван Вазов”, бе по-
светено на индийското кино и 
на Индия - най-големия про-
изводител на филми в света 
с повече от 800 продукции 
годишно. Кинофорумът за-
позна публиката с филмите 
на Боливуд и с индийското 
културно наследство.

Изданието се проведе със 
специалното участие на Марк 
Баланфа - доктор на история 
на религиите и философията, 
изследовател на философски-
те традиции на Индия и на 
преводите на санскрит, вклю-
чително и на епоса “Махаб-
харата”. “Отвореният клас” 
ни запозна с историята на 
индийското кино, с филмите 
на различните райони на 
Индия, темите и стила на 
филмовите ленти, цензурата, 
както и с музикалното кино 
на Индия.

Осем тира донесоха ця-
лата продукция на Боб 
Дилън. С още толкова ав-
тобуси пристигна у нас ти-
танът на световния рок, а 
60 души екип се погрижиха 
за детайлите около шоуто. 
За Дилън бе резервиран 
просторен апартамент в 
луксозен столичен хотел. 
Шансът да се наблюдават 
на живо неподправените 
рок изпълнения на ле-
гендата се оказаха повече 
от исторически, тъй като 
броени дни преди гостува-

нето си изпълнителят каза 
НЕ на журналистическите 
камери.

„Отказът за репортажно 
заснемане на шоуто в ни-
какъв случай не означава, 
че музикантът подценява 
столицата ви като дести-
нация за своето участие 
- напротив! Той дойде по 
ваша покана да свири и 
пее на живо със своя бенд 
и всички, които искат да 
го видят и чуят такъв, 
какъвто е, трябва просто 
да бъдат с нас в залата”, 

поясниха мениджърите 
на артиста и допълниха: 
“Важна е музиката и това 
да я разбираме с любов за 
момента- Това е много по-
ценно от един електронен 
архив.”

Скоро почитателите на 
Дилън у нас ще могат да се 
сдобият с българския пре-
вод на биографичната му 
книга Down the Highway: 
The Life of Bob Dylan на 
издателство „Махалото”, 
която ще бъде на пазара 
след около два месеца.

Боб ДилънБоб Дилън
пя без камери пя без камери 
на сценатана сцената

ООООсеОсеОсем тм т раираира одо до еснеснесо аохаоха ця ця-
лата продукция на Боб

нетнето со си ии изпъзпълнилнителтелятят казказаа 
НЕ на журналистическите 

пояпоя менмениджидж ръриъритете 
на артиста и допълниха:

За втора поредна година български 
изпълнители ще застанат на една сце-
на със звездни величия, гостуващи за 
първи път у нас на “ParkLive” - Groove 
Armada, Gotan Project и Morcheeba. 
Така, преди да видим хедлайнерите във 

всяка от трите вечери, родни артисти 
ще подгряват публиката за кулмина-
цията на вечерта.

Невероятно разнообразна селекция 
от световни и български музиканти са 
подготвили организаторите на събити-
ето. Първият ден на “ParkLive” (18 юни) 
ще започне със сет на унгарския хип-
хоп диджей Cadik. След него на сцената 
ще се качат момчетата от Babyface Clan, 
които ще подгреят първия концерт в 
България на денс великаните Groove 
Armada. Вторият ден на фестивала ще 
бъде открит с изява на Bluba Lu. След 
тях ще видим и чуем създателите на 
съвременното танго - Gotаn Project. 
С два различни сета на един от най-
продуктивните диджеи и продуценти 
в Обединеното кралство Phil Asher 
ще започне и ще завърши 20 юни. На 
сцената ще видим и унгарската група 
Singas Project.

Концерт на чаровната Белослава 
ще подгрее първото гостуване у нас 
на култовата британска трип-хоп 
банда Morcheeba. Всички посетите-
ли на “ParkLive” ще чуят и част от 
песните, които ще бъдат включени в 
предстоящия трети студиен албум на 
певицата.

Българи ще подгряват 
звездите на “ParkLive”

IN MEMORIAM

Почина Траян Радев
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На 81 години на първи юни 
почина известният български 
интелектуалец Траян Симеонов 
Радев - син на големия български 
революционер, историограф, пу-
блицист, дипломат, мемоарист, 
литературен и художествен критик 
Симеон Радев. 

В продължение на десетилетия 
Траян Радев (роден на 29 януари 
1929 година) се грижеше за опазване 
на богатото културно-историческо 
наследство на своя баща. Той поло-

жи неимоверни усилия да направи 
достояние на българския народ 
неизвестни творби на своя велик 
баща. Траян Радев съхрани и опази 
и голяма част от творческото на-
следство на своята майка Бистра 
Винарова - известна българска 
художничка. Във всеодайността 
си към творческото наследство на 
своите родители Траян Радев пре-
небрегна собствените си творчески 
идеи и замисли. 

Траян Радев дълги години работи 
в Комитета за изкуство и култура, 
но след промените активно участва 
със собствени публикации и ко-
ментари в пресата и периодичните 
издания. Траян Радев е потомък на 
известния български род от град 
Ресен, Република Македония, и 
продължи възрожденските тради-
ции на своето семейство. 

или Пиер Рув. Един живот”. 
Книгата на Соня Рув раз-
казва за живота на един от 
най-значителните интелек-
туалци на нашето време 
- Петър Увалиев. Соня Рув е 
професор по чужди езици 
в “Кингс Колидж”, Лондон, 
видна английска интелек-
туалка и съпруга на Петър 
Увалиев. Петър Увалиев/
Пиер Рув е легенда и кул-
турен мит на България с 
широко европейско изме-
рение. Българският писател 
е постигнал успехи като 
сценарист, постановчик, ре-
жисьор, критик и теоретик 
на изкуството. Културната 
територия на Петър Ували-
ев са Европа и светът като 
цяло. Негови най-големи 
приятели са култови фигу-
ри от киното и театъра - от 
Микеланджело Антониони 
и Чарли Чаплин до Карло 
Понти и София Лорен, от 
Джеймс Мейсън и Джон 
Гилгуд до Рангел Вълчанов, 
Валентин Ежов, Григорий 
Чухрай, Александър Зархи. 
Той е близък с писателите 
Джон Мортимър и Пенелъпи 
Мортимър, с жената, изку-
сила писатели като Максим 
Горски и Хърбърт Дж. Уелс 
- руската Мата Хари - Моу-
ра Бъдърг. Биографията на 
Петър Увалиев е енциклопе-
дия на българския културен 
и политически елит - от 
годините на комунизма до 
годините на българската 
демокрация. Соня Рув не 
спестява нищо от живо-
та на забележителния си 
съпруг, както и от постъ-
пките на хората, с които той 
добросърдечно общува, 
помага и подслонява. Домът 
на Петър и Соня Увалиеви в 
лондонския район “Челси” 
за българските творци е 
задължително място за по-
сещение, крепост на българ-
щината в Албиона. Петър 
Увалиев е български творец 
и интелектуалец, намерил 
място в културата на Запад-
на Европа и света. 

ПРЕМИЕРА

Излезе биографичната книга за живота 
на интелектуалеца Петър Увалиев

В Държавния културен 
институт в София беше 
представено българското 
издание на биографична-
та книга “Петър Увалиев, 

Белослава
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„Тоз, който падне в бой за свобода, той не умира...”
На 27 години Христо Бо-

тев пише във в. “Знаме”, 
13 юли 1875 г. “Идеята 
за свободата е всесилна 
и любовта към нея сичко 
може да прави.” Дали с не-
говата чувствителност 
не е предчувствал, че в 
името на тази свобода ще 
загине след по-малко от 
година - на 2 юни 1876 г. 
във Врачанския Балкан.

Вече 134 години след ле-
гендарния подвиг на Бо-
тевата чета смъртта на 
войводата остава “забуле-
на в тайна”. Този въпрос 
бе поставен отново пред 
българското общество от 
изтъкнатия наш поет и 
публицист Стефан Цанев 
със статията “Мъртвият не 
може да говори” във вест-
ник “Труд” (бр. 143/26 май 
2007 г.). Той представя нова 
версия, че Ботев се е самоу-
бил! Както е известно, има 
няколко версии, записани 
от спомени - на брата на 
войводата Кирил Ботев, на 
очевидци, съвременници 
и въстаници от Ботевата 
чета: убит от случаен вра-
жески куршум в гърдите, 
в челото, убит от свои чет-
ници, новата версия на Сте-
фан Цанев - самоубил се. За 
най-достоверни са приети 
спомените на Никола Об-
ретенов, който по време на 
похода и сраженията, до 
гибелта на войводата е бил 
до него. Как Н. Обретенов 
описва 

гибелта на Ботев - 
20 май 

(ст. стил) 1876 г.:  “.. .
Вървяхме усилен ход към 
Балканския връх “Вола”. 
На разсъмване стигнахме 
по една козя пътека на 
овчарските колиби, където 
авангардът беше наклал 
огньове и печеше на шиш 
5-6 агнета. Тъкмо когато се 
готвехме да хапнем и да си 
обуе Ботев цървули, дойде 
стражата да извести, че 
черкезите и башибозуците 
настъпват, а кавалерията 
стои в подножието на пла-
нината. В това време се из-
прави пред Ботев овчарят, 
от когото бяха взети агне-
тата, ... и с един дивашки 
тон извика: “Хайде, платете 
ми шилетата, защото поте-
рята наближава.” Ботев си 
повдигна главата и просъ-
лзен с болка на душата си 
каза: “И аз съм дошел народ 
да освобождавам!” Обърна 
се към мене като касиер на 
четата и каза: “Обретенов, 
дай му 3 наполеона.” Аз пла-
тих на овчаря... Ботев стана 
и даде заповед да се върви 
нагоре към “Вола”. Шиле-
тата оставихме... Ботев не 
можеше да ходи... та поизо-
стана от нас. Черкезите не 
закъсняха да се покатерят 
на скалата и почнаха да 
стрелят по Ботев... Той с 
2-3 момчета се прикри под 
самата скала... Ботев дойде 
при нас и всички отидохме 
на възвишението (“Кама-
рата”), което Войновски 
беше заел насреща. Мом-
четата се покатериха из 
гористата местност и взеха 
позиция зад големи камъ-
наци. Ботев със знамето 
беше също тук и цял ден 
неустрашимо командваше 

сражението. Към 8-9 часа 
се явиха много черкези и 
башибозуци. Сражението 
почна. Момчетата храбро 
отблъскваха нападенията... 
Най-после, когато стана 
здрач, гърмежите почнаха 
да се чуват по-нарядко. По 
едно време изсвири тръба-
та на войската и гърмежите 
престанаха съвършено... 
По заповед на Ботев из-
свири и нашата тръба също 
за спиране. Ботев заповяда 
да свият знамето. Когато 
цялата чета слезе от “Ка-
марата”, Ботев нас, щаба, 
ни беше спрял да си кажем 
думата. Ботев, Апостолов и 
аз бяхме поизостанали по-
назад по причина на Перо 
(Херцеговенеца), който не 
можеше да върви (ранен). 
По покана на Ботев при-
седнахме край една малка 
скала. С нас бяха Сава Пе-
нев и Димитър Тодоров 
(Димитрото) от Габрово, 
жив и досега (1926 г.). Бо-
тев беше много загрижен. 
Понеже от щаба му бяхме 
останали само Апостолов, 
Перо и аз, той се обърна 
към нас и запита: Какво 
мислите да правим, когато в 
тия две сражения патрони-
те ни свършиха? Помощ от-
никъде нямаме, хляб също 
няма! Да продължаваме 
ли, или да се отправим към 
Сърбия? Докато ние да от-
говорим, Перо каза: Ботев, 
ако ти направиш това, знай, 
че всичкото обаяние, което 
спечели с подвига си, ще го 
загубиш. (Пред комисията 
на 3 юни 1927 г. Обретенов 
заявява, че Перо казал: Ако 
направиш такова нещо да 
оставиш четата на произ-
вола, ще изгубиш всичкото 
обаяние. Затова предпоче-
ти да те убият, отколкото 
да оставиш четата. (Сю-
блимен, силно въздействащ 
и емоционален момент, 
който хипотетично дава 
основание за раждане на 
различни версии за гибелта 
на Ботев, включително и 
тази на Ст. Цанев, особено 
ако той е приел тия думи 
като подигравка, както 
съобщава брат му, генерал 
Кирил Ботев, казано му 
от Димитрото. По-късно 
братът приема твърденията 
на Обретенов.) Ботев нищо 
не каза, но се изправи в це-
лия си ръст да види накъде 
отидоха момчетата и няма 
ли някоя опасност за чета-
та. Тогава моментално изгъ-
рмя пушка (а не пистолет) и 
Ботев политна да падне на 
гърба си. Аз и Апостолов 
го поехме от двете страни 
(следователно войводата е 
бил съвсем близо до тях) и 
докато го сложим на земя-
та, той издъхна, пронизан 

в сърцето. Сразен беше от 
неприятелски куршум, без 
да каже нито дума, само 
изхърка... Аз взех картата 
от пазвата му под мундира, 
която беше окървавена и 
продупчена от куршума... 
Наведохме се и го целунах-
ме по челото... Оставихме 
скъпите му останки на про-
извола на съдбата, за да се 
изпълнят собствените му 
думи: “В редовете на бор-
бата да си найда и аз гроба.” 
Спомени на Н. Обретенов, 
свързани с 

по-късните 
разследвания

“...В продължение на 50 
години аз следях с най-
голямо внимание всичко 
каквото се пише за Ботев 
и неговата чета, съобщава 
Обретенов - и с прискърбие 
констатирах, че колкото 
по-много се пишеше, тол-
кова повече историята се 
изопачаваше. Причината 
за това е, от една страна, че 
се явиха четници, които, 
за да дадат по-голяма важ-
ност на себе си, разказваха 
много работи, които не 
само не са видели, но са 
били и далече от четата, 
когато те са се вършили. 
Като чувам това, аз не ис-
кам да омаловажа тяхната 
дейност, но искам всеки да 
говори само онова, което 
е видял; от друга страна, 
историците не трябва да 
пишат, преди да проверят 
щателно онова, което ще 
пишат, за да не попаднат в 
противоречие. Такъв е слу-
чаят с Т. Клинчаров, пише 
Обретенов, който твърди, 
че Ботев е убит на Веслец, 
когато всеки четник знае, 
че там пушка не пуква. На-
вярно е заблуден от някой 
четник, който е изчезнал 
от четата още преди Веслец 
(това твърдят Ц. Минков 
и Ив. Христов). Такъв е и 
случаят, продължава Обре-
тенов, и с акта от 1901 г. по 
случай 25-годишнината от 
“подвига на четата”, който 
акт - казва и проф. Боян 
Пенев - е подписан от лица, 
които не са били свидетели 
на Ботевата смърт.

Началник на първа пози-
ция бил Перо, на втората - 
Ботев и Войновски, на тре-
тата - Димитър Икономов. 
Всичко това е измислица 
на хора, които не са били 
на самото място, твърди 
Обретенов, защото целият 
ден 20 май 1876 г. четата се 
би под командата на Ботев, 
който стоеше с развяно 
знаме, заедно с ранения 
Перо, а Войновски с 40-50 
момчета беше в охраната, 
пък и самата местност не 

позволяваше да се делим 
на части.

Тия показания са дали по-
вод на П. Икономов да из-
даде брошура “Материали 
за Христо-Ботевата чета”, 
печатана в Никопол, в коя-
то се представят от Иконо-
мов неща като подвой-вода. 
Никакви гърмежи не са се 
чували след прекратяване 
на сраженията, нито пък 
изсвири втора тръба. Бо-
тев се повдигна от нищо 
непредизвикан, за да види 
какво става с момчетата, 
които отиват към извора. 
Аз съм уверен, продължава 
Обретенов, - че ако някой 
от нас се беше издигнал, 
куршумът щеше да удари 
него. Имало е някой, който 
се е целил, но не предпо-
лагам да е следял Ботев... 
Макар че на З. Стоянов 
материалът за Ботевата 
чета и неговата смърт бе 
даден от мене (Обретенов), 
той пак беше заблуден от 
четниците самозванци. Той 
(З. Стоянов) пише: “Близо 
до Ботева насядали Г. Апо-
столов, Перо, Обретенов, 
Янко Боянов, Сава Пенев, 
арнаутина, и 2-3 момчета. З. 
Стоянов пише: “Арнаутина, 
без да го видят, взел сабя-
та на Ботева” (“Златорог”, 
283. Обретенов подробно 
описва кой какво е взел). 
Тая измислица, съобщава 
Обретенов - дава повод на 
други историци да пишат 
по-големи измислици... 
Никакъв Я. Боянов, ни-
какъв арнаутин и други 
момчета нямаше около Бо-
тев, освен Перо, Апостолов, 
аз, Сава Пенев и Димитър 
Тодоров (Димитрото). Сто-
ян Заимов пише, че Ботев 
и другарите му седнали. “В 
средата Ботев, от дясно - 
Перо, до Перо - Апостолов, 
до Апостолов - Сава Пенев; 
от ляво Обретенов, до Об-
ретенов - Димитрото, до 

него Тодорчето.” Тук Стоян 
Заимов визира и Тодор 
Ильов, когото наричахме 
Тодоричката (умалено на 
Румънски), който беше 
с нас на заточението. Та 
може би да се е похвалил на 
Заимов и че той е бил 

очевидец при убийството 
на Ботев 

Пръв проф. Боян Пенев 
пише: “Толкова ли сме да-
лече от истината, днес 50 
години след смъртта на 
Ботев да се установи где и 

кога е загинал Ботев. Невъ-
зможно ли е да се установи 
тая истина и да се тури край 
на измислиците.” “Нито 
сме далече от нея, нито 
днес е невъзможно да се 
тури край на измислиците, 
пише Обретенов, стига да 
се заемат такива лица като 
проф. Боян Пенев, които 
със съдействието на пра-
вителството да съставят ко-
мисия от официални лица, 
като в тая комисия влизат 
вещи лица (колко актуално 
звучи!?) - един военен, един 
лекар и всички оживели до 
днес четници от Ботевата 
чета, която комисия, като 
проследи пътя от Милин 
камък, Веслец до лобното 
място на Ботев, ще устано-
ви истината и измислиците 
сами по себе си ще паднат, 
само трябва да се побъ-
рза, защото вече сме стари 
хора...”

Кой е убил Ботев?
На този въпрос, твърди 

Обретенов, не може да 
се даде отговор, освен с 
предположения. “Ние не 
видяхме никакъв непри-
ятел, никакъв черкезин и 
никаква пушка повече не 
пукна, макар и Заимов да 
пише, че между нас и черке-
зите е имало престрелка до 
тъмнина. Никакви четници 
не се виждаха. Възможно е 
скрит горе нейде по зъбера 
някой черкезин да е стре-
лял. Възможно е заблуден 
куршум да го е ударил. Не 
може да се каже откъде се 
даде този изстрел, но той 
не се повтори... Где е ударен 
Ботев? В гърдите или в че-
лото?!”, пише Обретенов.

Друг свидетел - Д. Ико-
номов, като очевидец също 
твърди, че куршумът е улу-
чил челото - “...алена кръв 
шуртеше от раната” (“Зла-
торог”, 282). Аз притежавам 
първото издание от 1921 г., 

в което Икономов преди 25 
години е бил по-скромен, 
та не е турил брата си при 
смъртта на Ботев... 

Димитър Тодоров много 
право казва, че седял малко 
настрана (“Златорог”, 283). 
“Той със Сава Пенев не се 
отделяха от мене, както аз 
(Обретенов) и Апостолов 
не се отделяхме от Ботев, 
та когато Ботев ни повика 
на съвещание, те стояха по-
настрана и едва ли е забеля-
зал всичко, което ставаше 
около Ботев. Затова по по-
вод писаното от г. И. Бобчев 
във вестник “Мир” (бр. 
7777) той ми пише: “Ведна-
га намерих захвърлените си 
бележки, които съм писал 
преди около 20 години, и 
в тях аз намерих, че Ботев 
действително е ударен в 
гърдите, а не в челото. Тази 
грешка, като признавам, аз 
моля всеки читател, а най-
много вас, г. Обретенов, 
да ми простите.” (Това е 
признание и на Димитрото 
пред Обретенов.) По този 
начин е писана историята 
на Ботев и неговата чета в 
продължение на 50 годи-
ни (тя продължава да се 
пише и след 130 г. с нови 
версии). 

Кратък анализ и 
заключение

Досега  официа лно е 
възприето това, което Об-
ретенов е писал на базата 
на много архивни доку-
менти и доказвал пред 
комисия. Несъмнено мно-
го от спомените са пре-
разказвани и писани от 
други лица, има неверни и 
измислени, непотвърдени 
твърдения, неточности, 
субективизъм, хроноло-
гически грешки, непъ-
лноти, противоречия с 
документирани извори, 
смесване на събития, тен-
денциозност, преувели-
чения, украсяване на раз-
казите, добавяне по нещо, 
възможни хвалби, било то 
за самоизтъкване, за полу-
чване на пенсия, за заслуги 
и др. Такова е било време-
то след Освобождението. 
Ст. Цанев не е очевидец 
и се опира основно на не-
точните спомени на Дими-
трото, особено на Кючуков 
и на четници, които са 
научили за случилото се от 
препредаване на разгово-
ри от техни другари.

Както пише и Обретенов, 
вероятно никога няма да 
се разбере точната истина, 
а само може да се пред-
полага. Ще съществуват 
само хипотези, включи-
телно и най-новата на Ст. 
Цанев. Споменът за Ботев 
е оставил толкова дълбок 
отпечатък в съзнанието 
на българите, че едва ли 
начинът, по който е заги-
нал, е толкова съществен 
и би помрачил неговия 
подвиг или би хвърлил 
петно върху легендарния 
му образ на гениален поет-
революционер, публицист, 
идеолог и водач в борбата 
за национално освобож-
дение!? Може би и с това 
ореолът около личността 
му и неговото величие све-
тят още по-силно на исто-
рическия небосклон. 

ХРИСТО БОТЕВ в 
спомените на негови 
съвременници

Образът на 
Ботев и какво 

се е случило на 
козлодуйския 

бряг през 1876 
г. са обект на 

множество 
художествени 

интерпретации
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Старинни каменни тро-
нове, езерца с водни лилии, 
редки дървета и цветя и 
всичко това до самия морски 
бряг. Питате се къде се на-
мира това прекрасно място? 
В България! Само на някол-
ко километра от големия 
черноморски град Варна, 
на северното крайбрежие 
гордо е кацнал Балчик – 
един от най-прекрасните 
ни крайморски курортни 
градове. Балчик е изключи-
телно интересен като исто-
рия и архитектура. Част е 
от 100-те национални тури-
стически обекта. Известен 
е най-вече с архитектурно-
парковия комплекс “Дво-
рецът”, който по времето 
на румънската окупация на 
Южна Добруджа (1919-1940 
г.) е бил лятна резиденция на 
румънската кралица Мария. 
Впоследствие „Дворецът” 
бива предоставен като твор-
ческа база на българското 
Министерство на културата, 
а градината – на Софийския 
университет за развитие 
на уникални видове. Тази 
година Университетската 
Ботаническа градина чества 
своята 55-годишнина. На 
нейното изграждане и опаз-
ване са се посветили учени 
със световна известност, 
вложили сърце и дух, за да я 
превърнат в уникално и пре-
красно място, превърнало се 
в емблема на града. 

Ботаническата градина в 
Балчик заема площ от около 
6,5 ха. Общият брой на расти-
телните видове, отглеждани 
в градината, надхвърля 2500 
броя. Те принадлежат към 85 
семейства и 800 рода и раз-
криват невероятно разноо-
бразие от видове и форми. 
Колекцията от палми включ-
ва 33 вида, някои от които на 

повече от 50 години. Една 
от най-големите атракции е 
колекцията от гигантски как-
туси, растящи на открито от 
април до октомври. Тя е вто-
рата по големина в Европа 
след тази в Монако. Част от 
растителното разнообразие 
са и екзотичните растения 
бонбонено дърво, хлебно 
дърво, метасеквоята, която е 
известна още и със сензаци-
онното си откриване. Учени-
те са смятали, че дървото е 
изчезнало от планетата Земя, 
поради което го описали по 
изкопаеми остатъци, а 5 го-
дини след това по време на 
научна експедиция в Китай е 
намерено живо от академик 
Николай Стоянов. 

Сред най-красивите рас-
тения в градината са во-
дните лилии, магнолиите, 
орхидеите и бромелиите, 
както и великолепно аран-
жираната колекция от едно-
годишни растения на входа. 
Университетската Ботани-

ческа градина в Бал-
чик е определена за 
спасителен център 
за конфискувани на 
границата растителни 
видове по Вашингтон-
ската конвенция (CITES). Тя 
е редовен член на Световния 
съвет на ботаническите гра-
дини (BGCI) и носител на ор-
ден “Св. св. Кирил и Методий” 
ІІ степен за принос в науката 
и образованието.

Ботаническата градина в 
Балчик е и единствената бо-
таническа градина у нас, коя-
то изгради специални алеи 
за хора с двигателни затруд-
нения. Нещо повече -незря-
щите могат да се запознаят с 
особеностите на различните 
видове растения посред-
ством специални табели, 
написани с брайлово писмо. 
Експозицията на кактусите 
вече е целогодишна. Около 
100 сорта лалета, цъфтящи 
от март – април, създават 
неповторима цветна феерия, 

на 
която 
се любуват всички гости и 
приятели на флората. 

“Пролетните императори”, 
както още наричат в Ботани-
ческата градина лалетата, 
ще радват посетителите с 
прекрасните си цветове до 
средата на юни. Те са над 15 
000 и крайморската градина 
буквално сияе с цветовете 
на пролетта и се радва на 
огромен интерес както от 
българи, така и от чужден-
ци. В „Шоуто на лалетата” 
главна роля изпълняват и 
сортовете “Аладин” – лалета 
в ярко наситено червено с 
бяло по краищата, и “Папа-

галите” – лалета, които 
преди да се разтворят, 

наподобяват човка на 
папагал. Вниманието 

привличат още божуро-
видните, ботаническите, 

„Дайтона” и др. Любителите 
на природата могат да ви-
дят също така и „Царица-
та на нощта” – вид черно 
лале. Цъфнало е и Урумовото 
лале, наречено на името на 
българския ботаник Иван 
Урумов. Лалето е български 
ендемит, защитен от Закона 
за биологичното разнообра-
зие и включен в Червената 
книга на Република Бълга-
рия. Сред нестандартните и 
предизвикващи интерес са и 
лалетата-джуджета.

Ботаническата градина 
осъществява международен 
обмен с над 350 градини от 
целия свят. Нови контакти 
са направени с градини от 
Аржентина, Бразилия, Съе-

динените щати, Япония и др. 
Най-търсени са дървовид-
ният божур, метасеквоята, 
витошкото лале, алоето и 
други. Преди няколко го-
дини е спечелен проект 
съвместно с колеги от Крал-
ските ботанически градини в 
Лондон и италиански колеги. 
Разработени са и 40 модула 
за работа с ученици. Целта на 
стопаните на Ботаническата 
градина в балчик е да се 
положат основите на пол-
зотворно сътрудничество 
между средните училища 
и ботаническите градини и 
така да се засили интересът 
на учениците към фауната, да 
се изгради у тях чувство на 
загриженост за екологичния 
баланс в природата и всичко 
това да стане чрез модер-
но, ненатрапчиво обучение 
сред самите растения.

Страницата подготви 
Юл. Ташева

С яхта по Българското черномориеС яхта по Българското черноморие
„Какво му трябва на човек, за да 

е щастлив? – Коричка хляб, бутилка 
уиски и яхта в морето.” В днешно 
време този стар анекдот вече не 
звучи толкова абсурдно, както ня-
кога. Разходка с яхта е едно от най-
вълнуващите, а вече и не толкова 
недостъпни морски удоволствия по 
време на лятната почивка. 

Случайността ни срещна с един 
от капитаните на една от многото 
гостоприемни яхти, „накацали” 
като екзотични птици по бреговете 
на Черно море. От около 30 години 
“нашият сапитан” се занимава с ве-
троходство, а през последните десет 
работи в сферата на яхт туризма. 
Отскоро е капитан на десетметрова, 
от чиито маршрутни изкушения има 
за всеки вкус и джоб. Най-кратките 
са едночасови – може би затова са и 
най-романтични. Те са обикновено 
при залез-слънце във Варненския 
залив. Неколкодневната разходка по 
северното крайбрежие на Черно море 
изненадващо за мнозина може да се 
превърне в чудна лятна приказка. 

И така, времето за нашето морско 
приключение настъпи. Отплаваме от 
Варна и след няколко часа сме на нос 
Калиакра. Там има перфектни усло-
вия за заставане на котва, най-вече 
от западната част на носа. Моментът 
не е за изпускане - изключително 
красиво е! Тази красота на северния 
черноморски бряг буквално се „сто-
варва” върху нас и всички се чув-
стваме като омагьосани! С няколко 
думи не може да се опише суровото 
очарование на северните ни брегове. 
След пускането на котва, който иска, 
може да поплува около яхтата, но 
само при изричното условие, че наи-
стина умее да плува. Тук се предлагат 
храна, напитки – с една дума, прави 
се всичко възможно, щото гостите на 
яхтата да останат доволни. След това 
нощуваме в някой от морските гра-
дове - Балчик или Варна. При друга 
подобна екскурзия се включва и раз-
глеждане на забележителностите на 
прекрасните условия, които „белият 
град” Балчик предлага за туризъм.

Тук е мястото да добавим, че на-

шите туристически компании вече 
се надпреварват и в предлагането на 
все по-необичайни, но пък оставящи 
прекрасни спомени преживявания 
по море. От нашия капитан научава-
ме, че съвмесм в началото на сезона 
се появила една много интересна 
поръчка. “Имахме едно плаване с 
младоженци и техните кумове. Ин-
тересното бе, че разходката не беше в 
деня на сватбата, а в деня преди нея. 
Надявам се оттук нататък да правим 
и по-атрактивни плавания със за-
снемане на такова събитие. Истината 
е, че все повече млади хора избират 
обстановката на яхта в морето, за да 
предложат брак на своите приятелки. 
Често се празнуват и рождени дни в 
морето. Скоро имахме един вълну-
ващ случай, много красиво беше. 
Дойде една млада дама и поиска да 
запазим в тайна плаването на следва-
щия ден. То беше подарък за съпруга 
й по случай рождения му ден.”

А какво може да зарадва най-
много децата на една яхта в морето? 
Естествено, пиратско парти. Капи-

танът ни е категоричен, че за да се 
получи наистина хубаво, весело и 
запомнящо се забавление, трябва 
да има поне два плавателни съда. 
Тричасовото приказно преживява-
не започва с рисуване по лицата на 
децата и маскирането им като пира-
ти. Членовете на екипажа също се 
обличат в такива пиратски одежди 
и носят всички останали атрибути, 
за които сме чели в книгите и сме 
виждали във филмите от детството 
си. Има риболов, плуване около 
кораба. Най-атрактивната част е 
пиратският бой – абордажът. Това 
е така нареченият „воден бой” или 
хвърляне на кофи с вода по про-
тивниковия кораб. А накрая всичко 
приключва с търсене на съкровище-
то. Обикновено това е едно хубаво 
сандъче, в което са дипломите, които 
получават младите мореплаватели. 
Разбира се, не е забравено и за неиз-
бежното съобщение в бутилка, което 
се пуска във водата с желанията на 
децата и техните писма в края на 
плаването.

Яхтеният пикник e другото при-
ятно предложение за отдих в морето. 
Яхта откарва щастливците до някой 
залив с приятен пуст плаж. Престоят 
там е три часа. Пасажерите могат да 
си почиват на шезлонг под сянката на 
чадъри. Предлага им се обяд с морски 
продукти, леки салати, безалкохолни 
напитки, малко алкохол, но умерено. 
Който иска, може да лови риба. Други 
играят плажен волейбол. След това 
яхтата се отправя обратно към при-
станището, от което е тръгнала. 

Според мнението на нашия мор-
ски капитан пристанищата във 
Варна и Бургас са много добри и 
предлагат европейски условия за 
яхтен туризъм. Погледнато от палу-
бата, дори на малка лодка навътре 
в морето, българското крайбрежие 
изненадва със своето разнообразие 
и красиви пейзажи. А това може да 
накара всеки, който веднъж е усе-
тил приятното люлеене на вълните 
и полъха на морския бриз, да чака 
с нетърпение всяко следващо мор-
ско лято.

Разходката с яхта 
е наситена с много 
емоции и изненади

Балчик – интересно и 
любопитно място за 
отдих и развлечения

Ботаническата градина 
в града е предпочитано 
място от малки и големи
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СЪКВАРТИРАНТИ
(192) Търся съкварти-

рантка, за квартира в Се-
верен Лондон, на 5 мин. от 
Turnpike Lane Station, тел. 
07405973754

(190) Давам легло в стая 
в Leyton, голяма градина с 
BBQ, безжичен интернет, 
БГ ТВ, тел. 07771561323

ВАКАНЦИЯ
(193)  Давам стаи  в 

приятен семеен хотел в 
Балчик, 10 евро на ден, 
хотелът се намира в бли-
зост до бреговата ивица 
и до голф-игрище, тел. 
00359 887892539 и 00359 
899982859, г-жа Иванова

(190) Давам под наем 
стая за почивка в Равда, на 
6 км. От Слънчев Бряг, 10 
лева на легло, общ санита-
рен възел на всеки етаж, ТВ 
и хладилник, на 20 метра от 
плажа, тел. 07909481024

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(196) Давам двойна стая 

на Wood Green, близо 
до станцията на метро-
то, с българска телевизия 
и интернет, за контакти 
07886962560

(190) Голяма стая под 
наем за 1 човек, в района 
на Wood Green Station, в 
къща с градина, £340 на 
месец, с включени сметки, 
тел. 07889412530

(191) Давам стая под 
наем на 2 мин. от Turnpike 
Lane Station, Зона 3, за 1 
човек или двойка, с вклю-
чени сметки и интернет, 
тел. 07966891675

(190) Давам двойна стая 
под наем за непушачи в 
къща с две кухни и две 
бани, в близост до Turnpike 

Lane Station, £130 на седми-
ца, с включени сметки, тел. 
07792131361

(190) Давам квартири 
(легла поотделно) за мъже 
и момчета непушачи, точ-
но на 3 мин. от Turnpike 
Lane Station (Зона 3), в 
близост до голяма автогара 
и много евтини магазини, 
спокойствие, уют и чисто-
та, тел. 07900031491

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(194) Давам единична 

стая на 2 мин. от Plaistow 
Station, £67 на седмица, с 
включени сметки. Стаята 
е свободна от 20.06, тел. 
07810205096

(190) Давам двойна стая 
на Plaistow Station (на 10 
мин. от Stratford), в къща с 
две бани и две тоалетни, БГ 
ТВ, голяма градина, £110 
с включени сметки, тел. 
07903221182

(190) Двойна стая на 
Bakers Arms , на 10 мин. 
от Tesco и Walthamstow 

Central Station, £110 на сед-
мица, с включени сметки, 
тел. 07903221182

(190) Двойна стая на 
Walthamstow в къща с гра-
дина, голям хол, БГ ТВ, ин-
тернет, тел. 07766406562

(192)  Давам двойна 
стая за двама в района 
на Walthamstow, Източен 
Лондон, отлични усло-
вия, £100 на седмица с 
включени сметки. Отстъ-
пка за 1 наемател, тел. 
07903313239

(190) Двойна стая в 
Leyton, само на 10 мин. от 
метростанцията, ASDA, 
B&Q, TK MAXX, £120 на 
седмица с включени смет-
ки, тел. 07903221182

(190) Голяма двойна стая 
на Walthamstow, с теле-
визор и хладилник, има 
интернет и БГ ТВ, тел. 
07837560503

( 1 9 0 )  Д а в а м  д в о й -
на стая в Barking, на 2-3 
мин. от Barking Station, 
LIDL, ASDA, с BG TV, тел. 
07540147925

(192) Двойна стая в 
Dagenham, £300 лири на ме-
сец, без включени сметки, 
тел. 07766661079, Илиян

(193) Две двойни стаи 
под наем, тел. 0797079603, 
07515927453

(191)  Давам двойна 
стая под наем в района 
на Walthamstow, за двой-
ка или семейство, тел. 
07868649252

(190) Давам стаи под 
наем в района на Barking, 
в къща с интернет, БГ ТВ, 
нова кухня, нови бани, 
след основен ремонт, тел. 
07894016177

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(191) Давам стая за жена 

в W12, тел. 07575089511
(191) Давам двойна стая 

на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 
на седмица с включени 
сметки, тел. 07788688080 

ЮЖЕН ЛОНДОН
(190) Давам единична 

стая под наем на Streatham 
Common SW16, £70 на сед-
мица, тел. 07885257164

Давам двойна и голяма 
единична стаи в новооб-
заведен апартамент на 3 

мин. от Vauxhall Station, 
тел. 07789933427

РАБОТА ТЪРСИ
(190) Имам дългогоди-

шен опит в изготвяне на 
мебелни и интериорни 
проекти (основен англий-
ски), търся работа в ме-
белната промишленост и 
вътрешния дизайн, тел. 
07702236108

(190) Търся си работа в 
хотел, склад или фабри-
ка, не владея английски 
език, но разбирам, тел. 
07708827675, Нели

(190) Търся си работя 
като общ работник за вся-
каква дейност, имам до-
кументи за заварчик, не 
владея английски език, тел. 
за връзка 07564216060

(190) Търся си работа, 
независимо каква, може 
и като общ работник, на 
23 години съм, не вла-
дея английски език, тел. 
07879145299

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(190) Expert Home and 

Office Services предлага 
работа за почистване на 
частни домове и офиси, 
необходими са Tax Office 
регистрация като self-
employed и желание за 
работа, тел. 07901825498

(195) Търся момчета и 
момичета за работа на 
автомивка с настаняване, 
тел. 07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни 
и еднократни почиства-
ния, изисквания – self-
employed, NIN, proof of 
address, банкова сметка, 
тел. 07868699692

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.

Ново 2D/3D/4D сканиране на бременност чрез ултразвук

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

с
C

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian
hotspots on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name but a few.
Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic 
and independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                                             369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                              Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                                     E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин

  
www.gtellinika.com

  
.  

. „   
“ 31 

032/622 487

0878 470040, 0878 864347      
gt_ellinika@abv.bg

29 000 29 000 
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(195) Търся амбициозни 
хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуни-
кация. Ще ви бъде оказа-
на помощ в подготвител-
ния етап. Тел. за контакт 

07894496881, моля, звънете 
от 9.00 до 21.00 часа

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни 
приемници в лондон и 
околността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(191) Булсатком и ITV – 
доставка и монтаж, сключ-
ване на договори, промо-
ционални цени, 12 месечна 
гаранция, тел. 07756539296, 
KRASS SAT

(203) Монтаж, инста-
лиране и поддръжка на 
дигитални приемници, 
моторизирани системи и 
обикновени сателити, тел. 
07899917634, Жоро

(203) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален 
БУЛСАТКОМ договор 
на ваше име с 18 месечна 
гаранция. ITV Partner – 
турска с безплатни ан-
глийски канали – доставка, 
монтаж и настройка, тел. 
07835911937, Мариян 

ФИНАНСОВО-
СЧЕТОВОДНИ И 
ВИЗОВИ УСЛУГИ, 
ДОКУМЕНТИ
(193)  Self-employed, Tax 

Return and Year End – 69 

pounds (Stratford), Benefits, 
VAT, Payroll, Indefinite 
Leave to  Remain,  тел. 
07867506043

( 1 9 0 )  К в а л и ф и ц и -
ран счетоводител - SELF 
EMPLOYED, tax return 
and year end, benefits - 
working tax credit, child 
tax credit, yellow/blue card, 
Ltd(Payroll ,VAT),  тел. 
07867506043

КОМПЮТРИ 

И УЕБДИЗАЙН
(209) Поправка на на-

столни компютри и лапто-
пи, инсталация на софтуер, 
антивирусни програми, 
игри, поддръжка на мре-
жи, посещения по домо-
вете в удобно време, тел. 
07961540073, Калин

ФРИЗЬОРСКИ 

УСЛУГИ
(194) Bella - нов българ-

ски фризьорски и козмети-
чен салон до кафе «Plovdiv», 
тел. 02088813903

 (191) Професионал-
на фризьорка извършва 
мъжко, дамско и детско 
подстригване, боядисване, 
кичури, официални при-
чески, почистване на лице 
и вежди, на изгодни за вас 
цени, тел. 07519133845, 
02077011360

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(191) Транспортни услу-

ги – превоз на багажи, коли 
и пътници до България 
и обратно до Лондон – 
2 пъти месечно, цена – 
1GBP/1 kg. и  100 GBP за 
пътник, тел. 075401877107, 
02077011360

(190) Транспортни услу-
ги : превоз на товари, ме-
стене на багаж с ван Maxi 
baza до 3.5 т. в Лондон и 
UK, тел. 07882028507, Ру-
мен, по всяко време

ЛЕКАРИ 
( 1 9 1 )  Д - р  В а с и -

л е в  –  о п и т е н  л е к а р , 
специалист-невролог, тел. 
07792966069 

(190) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свърза-
ни с опорно- двигателния 
апарат, тел. 07594231782, 
Иван Иванов

(191) Професионална 
помощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и ста-
ви, с акупресура масаж. 
Дипломиран масажист 
в The College of Chinese 
Medicine и член на Асоциа-
цията на акупунктуристите 
във Великобритания, тел. 
02088802131 и 07903187649, 
Денко Татарлиев

УРОЦИ
(191) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 

през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(189) Купувам къщи 

з а  п о ч и с т в а н е ,  т е л . 
07950265749, Катя

(189) Изкупувам коли 
не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(193) Продавам цигари 

Victory изгодно (Западен 
Лондон), тел. 07810366622

(193) Продавам бяло 
Victory за £30, в Източен 
Лондон, тел. 07768301274

(190) Продавам бебешка 
количка Quinny Buzz в от-
лично състояние, с всички 
аксесоари към нея, полз-
вана е 7 месеца, цена £150, 
тел. 07540618094

(190) Продавам 24 декара 
иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

за ловуване, на територия-
та на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

ТЪРСЯ
(189) Търся къщи за чи-

стене в района на Seven 

Sisters и Tottenham Hale, 
по всяко време, мога да 
гледам и възрастни хора, 
имам ван и за транспорт, 
тел. 07553528913

АВТОУСЛУГИ
(193) Автоелектротехник 

- при проблеми с имоби-
лайзер, ABS, ECU, airbag, 
съдействие за MOT, тел. 
07967863048

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

з
н
г

п
т
к

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница

Известен медиумен 
и биоенерготерапевт 

гостува за кратко време 
в Лондон.

Ясновидство, гледане 
на карти, восъколеене, 

изчистване на 
негативна енергия, 

главоболие, проблеми 
в работата и любовта, 

амулети за късмет.
Тел. 07909436648, Нели 

(от 9.00 до 20.00 часа)

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

БГ 

ЗАКУСКА 

10 Forest Road
E17 6 JJ
(зад Blackhorse Road Station)

От понеделник до петък - 
от 6.00 до 18.00 часа

Събота – от 6.00 до 18.00 часа
Неделя – от 8.30 д0 13.00 часа

Работи
за вас 
днидни
в седмицата7

П
О
В
Я

ОООтОт понпонедееделнилник дк до по петик д по петъетъкк - ООООО
от 6 0от 6.00 до 18.00 часа

вввв сесесеседмдмдмдмддддд ицицициццццццататататаааавввв
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ДРУГИ
(190) Професионален DJ 

и озвучител на мероприя-
тия на Вашите услуги за 
сватби, кръщенета и пар-
тита, празнична програма 
по желание на клиента, тел. 
07951672222

(190) За онези от вас, 
които са сами и искат да 
си създадат семейство тук 
в Лондон (независимо от 
възрастта, може и след 60 
г.), предлагаме лекции на 
тема “Щастливо семей-
ство”, а също възмож-
ност за визуални контак-
ти и запознанства, тел : 
07900031491

(190) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
Привлекателен мъж 

на 44 г., 187 см., 80 кг., 
търси дама за сериозни 
връзки до 37 години, тел. 
07852403541

Строен и симпатичен 
мъж на 52 г.  Търси прия-
телка до 50 г. За сериозна 
връзка, тел. 07915642665

49 г, висок, симпатичен, 
културен, чистоплътен и 
интелигентен кулинар, 
обичащ природата, бълга-
рин търси сериозна връзка 
с интелигентна и красива 
жена, авантюристки не 
желая да ми звънят, тел. 
07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с мо-
миче до 30 г., което търси 
сериозна връзка,  тел. 
07501815104, Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, 
тел. 07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome in 
London, a nice house to stay, 
English Lessons, U got it ? 
Coming to London to live 
and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  

will help you with English/
Accomodation, show you 
nice places in London. I am 
kind, honest, single, never 
married and romantic. Please 
email chicago7777@hotmail.
co.uk

Симпатичен, атлети-
чен и енергичен търси 
дама за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок 
и чистоплътен, добронаме-
рен (обръщам внимание) 
търси сериозна връзка с 
красива и интелигентна 
жена, умееща да уважа-
ва човека до себе си, тел. 
07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид раз-

влечения, разходки по всич-
ки забележителности на 
Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема пред-
ложения за забавления 
с подобни двойки срещу 
заплащане, дискретност, 
хигиена и качество, тел. 
07788410933

Mъж на 45 г. предла-
га секс-услуги на дами, 
изпращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-

закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна 
жена, умееща да уважава 
човека до себе си, petko74@
abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 
40 г. търси жена до 37 г. 
за съвместно съжител-
ство, със цел брак, тел. 
07907903381

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за 
съвместно съжителство 
и сериозна връзка, със 
съдействие за работа и фи-
нансово подпомагане, тел. 
07501021465, Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство 
със сериозен мъж между 
45-50 години, обаждайте 
се след 19, 00 ч на тел.: 
07522409873

На 40 години съм, пред-
лагам съвместно съжител-
ство и може би сериозна 
връзка на дама до 30 го-
дини с подсигурена от мен 
работа, Владо

Приятен, необвързан мъж, 
на 35 г., неженен, работи като 
преподавател в английски 
колеж и part-time като ими-

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799

BULSATCOM, ITV 
партньор в Лондон,

доставка
и монтаж, 18 

месечна гаранция, 
оригинални 

договори,
тел. 07835911937, 

Мариан

на адрес: BG BEN Newspaper, Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow London, E17 4JH

Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.70 p. / 1 кг.

07746471629, Емпреса Мейл Лтд
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грационен служител, добро 
положение, собствена къща 
в Лондон, общува лесно, 
честен, учтив, с християнско 
вероизповедание, би желал 
да се срещне с жена от 19г. + с 
цел връзка и евентуален брак, 
може също така да предложи 
помощ при устройването й в 
Лондон и подобряването на 

нивото на английския й език, 
моля само сериозни отгово-
ри, noahnoe37@hotmail.com 
, тел. 0774 3929 144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятел-
ство, а след време и нещо 
повече, моля без обажда-
ния, ще отговарям само на 
смс-и на тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство със 
сериозен мъж над 45 г. 
за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 

с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 търси 
мъжа на живота си. Трудно 
ми е да те намеря. Моля те, 
обади ми се! 077 4566 3820

Разпускащи масажи само 

за момичета и дами по 
домовете, full privacy, 078 
7700 5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 
25 години за секс, ако си 
допаднем, може и нещо по-
вече, тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Евро-
па (дискретност) , тел. 
07791338706, Николай

ЙОРДАН ЙОВЧЕВ:

Избрах България Избрах България 
пред САЩпред САЩ

ЙОРДАН ЙОВЧЕВ е най-
титулуваният български 
гимнастик. Роден е на 24 
февруари 1973 г. в Пловдив. 
Възпитаник на местното 
спортно училище. В ка-
риерата си има 4 олимпий-
ски медала - 1 сребърен и 3 
бронзови от 3 олимпиади 
- Атланта 1996, Сидни 2000 
и Атина 2004. Два пъти е 
двоен световен шампион на 
земя и халки на първенства-
та на планетата в Гент и 
Анахайм през 2001 и 2003 г., 
и двоен световен вицешам-
пион в Дебрецен през 2002 
г. На олимпийските игри в 
Атина през 2004-та на хал-
ки Йовчев спечелва сребърен 
медал, след като съдии-
те го ощетяват грубо, за 
да присъдят титлата на 
гръка Димостенис Тамба-
кос, въпреки че българинът 
е много по-добър от него. 
Избиран е за Спортист на 
България за 2001 и 2003 г., 
Спортист номер 1 на Бал-
каните за 2003 г. и Мъж на 
годината за 2004 г. През 
декември 2008-ма Йовчев е 
избран за председател на 
Българската федерация по 
спортна гимнастика. 

- Г-н Йовчев, наскоро се 
завърнахте с поредния ме-
дал - бронзов, от европей-
ското първенство в Бир-
мингам. Кое е за вас това 
отличие в богатата ви ко-
лекция, броите ли ги?

- Не съм ги броил, но някъ-
де казаха, че са около 30 от 
големите първенства.

- Явно не ги държите на 
едно място, а и навярно не 
ви остава и време, за да ги 
преброите?

- Не, медалът е показната 
част на труда ти, който мина-
ва в залата. Не обръщам чак 
толкова много внимание на 
церемониите и награждава-
нията. Еуфорията е кратка, а 
трудът остава. За да стигнеш 
до награждаването, под-
готовката е изключително 
сериозна.

- Не разчитате на стара 
слава в този труден спорт?

- Не би и трябвало да раз-
читаш на стара слава. Всяко 

състезание е ново предизви-
кателство. Първо, се бориш 
да влезеш в елита. Като вле-
зеш, трябва да отстояваш 
мястото. След това във всяко 
състезание трябва да се до-
казваш. За да се задържиш 
на върха, усилията са още по-
сериозни. Затова няма стари 
лаври - има нови състезания, 
нови шампиони.

- От многото отличия 
имате ли някое особено 
скъпо?

- Бих казал, че това е 
първият ми златен медал 
като световен шампион през 
2001 г., който спечелих със 
съчетанието на земя. След 
около час беше шампионатът 
на халки и там реално хората 
видяха, че най-накрая по-
лучих заслужено признание. 
Иначе и преди олимпиада-
та в Атина е имало много 
състезания, на които съм бил 
недооценен. През 2001-ва за 
първи път си казах: ох, най-
накрая ти дадоха това, което 
ти се полага. И на халките не 
ми беше чак толкова трудно. 
На земя играх с класата, коя-
то заслужаваше най-високата 
оценка.

През 2003 г. на световното 
първенство в Анахайм отно-
во станах първи. Не се случва 
често гимнастик да стане 4 
пъти световен шампион, да 
не кажа, че е и много трудно. 
Сега у нас вече се радваме 
и на хората, които стават 
40-и в някои спортове. Не 
е като едно време, едва ли 
не свикнахме - почитатели 
и зрители, че като отидеш 
на състезание и се върнеш 
с трето място, вече се смята 
за сериозно отстъпление. 
Да не говорим, че само след 
разпадането на СССР колко 
спортисти се нароиха. Ни-
кога не ги бяхме виждали, 
а изведнъж се появиха до-
статъчно конкуренти.

- Е, не сте се надпревар-
вали със състезатели от 
СССР...

- Напротив. Навремето 
имаше РСФСР, правили сме 
двустранни срещи, когато 
бях в младежкия национален 
отбор. И на съвместни лагери 

сме ходили. Хубавото е, че до-
някъде съумях да се предпазя 
от сериозни контузии. Има-
ше доста състезатели, които 
не успяваха да се реализират 
поради травмите. Спортът 
ни е силно травматичен и ри-
сков. Една контузия може да 
изкара и шампион от строя 
за година и изоставането 
вече не може да се навакса. В 
националния отбор, специ-
ално при мъжете, е много 
тежко - повечето състезатели 
са контузени, имат по 2-3 
операции.

- Фактът, че сте постоянно 
ощетяван на олимпийските 
турнири, стимулира ли ви?

- До известна степен - да. 
От друга страна, като отида 
на което и да е първенство, 
идва адреналинът от уча-
стието, но и от успехите. 
Виждам, че като нямам кон-
тузии и с усилията, които по-
лагам, печеля медали. Иначе 
грубо ощетяване като цяло 
има. Правил съм понякога 
и елементарни грешки. Чув-
ствам се добре и физически, и 
психически. Защо да спирам, 
след като се равнявам на 
първите? А и хората у нас, 
които ме гледат, имат пример, 
към който да се стремят. Как 
можеш да мотивираш деца 
да играят, ако не гледат и не 
се учат от някого, който им е 
като идол?

- А вие учил ли сте се от 
някого?

- Как иначе? Учих се от 
Стойчо Гочев, от Стоян Дел-
чев, от Иван Настев, от Кало-
фер Христозов... Сега може 
би тези имена не говорят 
много на любителите, но 
това бяха хора от най-добрия 
ни национален отбор. Беше 
голяма борба дори само да 
влезеш в него.

- И всеки имаше медали 
на определени уреди, и то от 
големи първенства...

- Да, а сега се чудим как да 
сглобим национален отбор, 
който и да е представителен и 
да се бори за медали. Спортът 
е труден и гимнастиците 
донякъде не виждат пер-
спектива, но това не трябва 
да отчайва състезателите. 
Имали сме традиции в този 
спорт, не може просто така 
да го оставим. И в учили-
ще, в часовете по физиче-
ско, навремето се играеше 
гимнастика. Но спортът е 
травматичен, а и правилата 
се менят на 4 години, става 
все по-трудно да поддържаш 
високо ниво. Във футбола 
правилата са достатъчно 
елементарни и всеки ги раз-

бира. Регламентът се запазва 
и хората се усъвършенстват. 
А при нас има 6 уреда, в кои-
то участват различни групи 
мускули. Гимнастиката е 
широко скроена. Трябва да си 
многобоец, защото на всеки 
уред е различно. Затова реа-
лизацията на един състезател 
отнема много време.

Взех първия си медал от 
световно първенство в Са-
бае през 1995 г., а вече бях на 
22 г. Можеше отдавна да са 
ме отписали. Имаме добри 
състезатели - не са много, 
но са с добър потенциал и се 
надяваме да го развият. Още 
по-хубавото е, че има много 
малки деца, които проявяват 
интерес към този спорт. Кол-
кото повече има масовост, 
толкова по-големи са и шан-
совете да израснат бъдещи 
шампиони. Сега тренираме 
в залата на ЦСКА, чакаме да 
ремонтират националната ни 
база на стадион «Раковски». 
Тя ще е готова през септем-
ври, но това е доста близко до 
световното първенство през 
октомври.

- Което е и първа квали-
фикация за олимпиадата в 
Лондон 2014...

- Да. Малко съм притеснен 
дали ще успеем да се пре-
борим. Не толкова от залата. 
Няма как да бъде завършен 
ремонтът й по-рано. Повече 
съм притеснен от състеза-
телите, с които разполагаме 
- дали ще са контузени, кой 
ще участва. Защото сглобя-
ваме отбор от гимнастици, 
които имат различни силни 
уреди. Ако един е добър на 
3, дали ще може успешно 
да изиграе 5? Другият на 
колко ще играе? Предстоят 
и промени в националния 
отбор - един-двама са пред 
отказване, но може и да ре-
шат да участват до Лондон. 
Контузени са. На Филип 
Янев му е трудно да се възста-
нови, има 2-3 операции на 
коляното. Замисля се, че ако 
не се възстанови и не играе 
на земя и прескок, където му 
е силата, защо да се подготвя 
за другите 4 уреда само за да 
бъде посредствен участник. 
Той е нужен на отбора, но 
този факт не е достатъчен 
като мотивация. Всеки иска 
да помага на отбора, но и да 
се реализира, за да получи 
отплата за резултатите си. 
А в олимпийските квали-
фикации отборът играе на 6 
уреда. Трябва да участваме с 6 
човека, 5-има играят на един 
уред, а за отборното се взи-
мат 4-те най-добри оценки. 

Първите 24 отбора ще бъдат 
допуснати на световното до-
година, а там най-добрите 12 
ще участват в Лондон 2014.

- Участието ви на послед-
ното европейско първен-
ство в Бирмингам беше 
свързано с доста перипе-
тиии...

- Добре че не взехме ре-
шение да тръгнем с автобус 
за Бирмингам всички. Едно 
от момчетата получи остра 
криза и се наложи да бъде 
оперирано от апендицит. А 
ако бяхме тръгнали и това се 
случеше по пътя? Два дни ни 
мотаха дали ще летим. Бяхме 
в цайтнот, беше рисково да 
качим всички на коли и да 
тръгнем. Накрая заминахме с 
една кола аз, Сашо Батинков 
и Филип Янев. Стигнахме на-
време за турнира при мъже-
те. Сменяхме се на волана, 
не си позволихме дори да 
нощуваме. Не отивахме на 
екскурзия. Въпреки умората 
се представихме идеално. 
Ако имахме малко време да 
потренираме, да свикнем 
с обстановката, можеше и 
да е по-добре. Ако бяхме 
участвали с отбор, щяхме да 
направим добро класиране, 
поне в първите 12, защото и 
Еди Пенев не успя да тръгне 
от Щатите. 

- А с американското ви 
пребиваване как стоят не-
щата? 

- Отдавна имам американ-
ски паспорт, вече 7 години. 
Синът ми е роден там и има 
паспорт. Но ходим в САЩ 
един път в годината.

- Не се налага да избирате 
за кого да се състезавате?

- Аз всъщност съм избрал. 
Състезавам се за България и 
така ще приключа кариерата 
си. Такива са моите вижда-
ния - трябва да те оценяват 
на базата на възможностите и 
какво показваш на подиума, 
а не от коя държава си. Пред-
лагали са ми да се състезавам 
за САЩ, но избрах България. 
Тук съм свързан с хората, 
тук съм израснал, тук са 
ми помагали да се развия 
като спортист. Държавата и 
министерството ни подкре-
пят според възможностите. 
Мисля, че тук съм по-полезен 
в момента. Нищо не е вечно, 
не мога да правя планове, че 
ще бъда председател още 10 
години, че на 100% ще успея 
да направя всичко. Давам си 
сметка, че след като съм тук и 
се опитвам да помагам, задъ-
ржаме все още гимнастиката 
да съществува, и то по най-

добрия начин. Справяме се 
добре дори и в тези трудни 
години. Винаги ще има хора, 
които не са удовлетворени, 
или парите не стигат, но 
трябва и да се съобразим кол-
ко и ние сме дали, нали?

- Вие сте дали много...
- Йордан Йовчев е дал 

много, но и за мен се дава 
достатъчно. Нашият спорт 
е скъп, не можеш да обо-
рудваш всички 23 клуба с 
нужните уреди със световно 
качество. Поне за национал-
ния отбор ще има уреди, ще 
има база, ще има по-добри 
условия. По клубовете не-
щата издишат. Това също е 
въпрос на държавна поли-
тика. Ако държавата иска да 
поддържа този престижен и 
основен спорт, трябва да на-
мери средства да плаща и на 
треньорите по провинцията, 
за да задържим кадрите. 
Добри специалисти отдавна 
напуснаха гимнастиката и 
работят нещо друго. Как да 
ги върнем, с какво да ги при-
влечем? Останали сме шепа 
хора и се опитваме да правим 
нещо, но е трудно. Сега на 
всеки спорт е трудно. Но се 
радвам, че все още имаме 
постижения. 

- Какви са вижданията ви 
за бъдещето на българската 
школа в гимнастиката?

- Българската школа я има 
и ще я има. Във Варна готвят 
много добри гимнастици, 
в София - също. Има до-
бри малки деца във Велико 
Търново, Свиленград, Търго-
вище. Въпреки че хората в 
провинцията нямат нужното 
внимание и база, работят и 
всяка година по състезанията 
показват израстване. В Сви-
ленград тренират в малка 
зала, нямат нужните уреди, 
но оттам излизат превъ-
зходни момичета. В Левски-
Спартак и в Пловдив - също. 
И след Йордан Йовчев ще 
има гимнастика.

- Какви са очакванията ви 
за олимпиадата?

- Ох, искам първо да се 
класираме. Нека видим и 
новия правилник - съчетания 
ли ще подготвяме, какво ще 
правим? Искам да дам най-
доброто от себе си. Да имаме 
късмет, да сме живи и здрави, 
а ако вземем и медал, ще е 
супер. Ако не вземем, няма 
да правим драма. Иска ми се 
да има повече класирали се 
българи за финалите. Не сме 
изпращали отбор по гимна-
стика от игрите в Атланта.

По бг медии

Играещият президент на 
гимнастиците мечтае 
да изпрати отбор
на олимпиадата в Лондон
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Хенинг Солберг ще кара с ав-
томобил “Форд Фиеста Супер 
2000” в рали България - седми 
кръг от Световния Рали Шам-
пионат (WRC). 37-годишният 
норвежки пилот взе това ре-
шение, след като бе обявено 
публично, че неговият авто-
мобил “Форд Фокус WRC” ще 
бъде управляван в България 
от бившия младежки световен 
шампион Пер-Гунар Андерсон. 
“Ако изобщо карам в България, 
ще го направя с “Фиеста”.

Ще трябва да изчакаме и да 
видим какво ще стане, защото 
нещата не са сигурни”, каза 
Солберг относно предстоящия 
на 11-и юли изцяло асфалтов 
кръг в България. Именно това 
е причината за колебанията 
на Солберг, който не обича 
изцяло асфалтовите ралита и 
редовно пропуска дори гер-
манското.

БГ СПОРТ

Всяка събота  - 
във вихъра
на дискофлирта!

ХХХХеХенХенХенинг СС Со бблберг ще е аркара са са ссссс аав ав-
томобил “Форд Фиеста Супер 
2000” в рали България - седми

СОЛБЕРГ СОЛБЕРГ ще караще кара
„Фиеста“ в България„Фиеста“ в България

Подготовката за рали „Бълга-
рия” край Боровец, което тази 
година за първи път в историята 
е кръг от световния шампионат 
(WRC), закъсва сериозно. Това 
обявиха отговорникът по си-
гурността Румен Манолов и 
собственикът на летището в 
Долна баня Ватко Бешлиев - член 
на организационния комитет. 
Летището ще бъде използвано за 
сервизен парк в дните на състе-
занието. Площта му е 100 декара, 
но от нея досега са асфалтирани 
само 15. Това е доста по-малко 
от изискваните по принцип 50 
декара. Толкова е била площ-
та на проведеното през април 
рали „Турция”, което също беше 
кръг от WRC. Според Бешлиев 
организаторите ни правят как-
вото могат, но ако някои от из-
искванията не бъдат изпълнени, 
ще се мисли за компромисни 
варианти. Също така все още 
не е осигурено водоснабдяване 
в сервизния парк, както и по-
даването на различните типове 
електрически ток (монофазен, 
трифазен и т.н.) според изис-
кванията на отборите. 

Няма яснота и около специ-
алните хеликоптери за наблюда-

ване на ралито, както и за меди-
цинския хеликоптер. Тези неща 
по принцип трябва да са готови 
2 седмици преди началото на 
надпреварата. Не е ясно и коя 
телевизия ще излъчва ралито, 
тъй като има изискване тя да 
бъде национална, а на това изис-
кване отговаря само БНТ. Румен 
Манолов изтъкна, че основният 
проблем, който съпътстваше 
организирането на състезанието 
и през минала-
та година, от-
ново е лошото 
време. „Вали 
дни нар ед  и 
това затрудня-
ва работата ни 
по трасетата, 
каза Манолов. 
От една стана, 
дъждът стопи 
всички снего-
ве,  които ни 
притесняваха 
доскоро, но от 
друга, пречи на 
асфалтирането 
на отсечките 
там, където е 
нужно. Освен 
тов а,  подпо-

мага и растителността, която 
е доста буйна и има нужда от 
изрязване. Някои дървета пък 
са опасно близо до трасето и 
трябва да бъдат окастрени.” На 
фона на всичко това като па-
радокс се прие изискването на 
пресцентъра за акредитиране 
само на фотографи, които пред-
ставят поне 15 снимки от ралита 
от световния шампионат. У нас 
няма нито един такъв. 

Рали „България“ закъса 
с подготовкатас подготовката

Още не са осигурени нужните 
хеликоптери, безпокоят се организаторите

Над 50 килови яхти пристигнаха за третото издание на ветроход-
ната регата „Калиакрия Къп” от 3 до 6 юни, съобщи организаторът 
на международната надпревара Милкана Нонова от морски клуб 

„Балчик”. Лодките, в чиито екипажи се събраха около 250 души, са 
разпределени в 7 класа. Присъстват 4 украински яхти и няколко 
румънски. За трета година спонсор на регатата е хотелският ком-
плекс „Калиакрия”, разположен на платото между Балчик и Ка-
варна. В него се състояха и двете партита с жива музика, на които 
беше поканено цялото ветроходно общество. „Въпреки че няма 
парични награди, за наша изненада участниците се увеличават. Без 
„Калиакрия Ризорт” обаче нямаше как да се справим в тази криза, 
уточни Милкана Нонова. Хората от комплекса са изключително 
точни партньори и помагат безрезервно на спорта.” 

50 яхти на регата „Калиакрия“

ДРУГАТА СТРАНА

С нова засукана мадама 
се похвали видният ер-
ген Пламен Константинов. 
Манекенката Десислава 
придружи бившия волейбо-
лист на партито по случай 
стотния брой на българ-
ската версия на мъжкото 
списание “Плейбой”. Дамата 
до Гибона бе накипрена 
в изискана черна рокля с 
орнаменти, а по косата й се 
спускаха предизвикателни 
златисти обеци. “На партито 
имаше много красиви жени, не 
беше само една”, заяви отдавна 
признатият за естет волейболист. 
Със сигурност две от жените, 
за които Гибона говори, бяха 
моделът Николета Лозанова и 
певицата Андреа. Бившата на 
националния вратар Николай 
Михайлов и на боксьора Кубрат 
Пулев бяха сред звездите на 

шоуто, а в един момент накараха 
фотографите да се чудят накъде 
да се обърнат. Лозанова заложи 
на коженото облекло, което се 
хареса на мъжкото присъствие. 
Бюстът на Андреа пък бе готов 
за фотосесия веднага. Бившият 
футболист на ЦСКА Гардар Гун-
лаугсон и съпругата му Асдис 
Ран, които се върнаха за кратко 
у нас, също уважиха партито на 
“Плейбой”.

Пламен Константинов 
заби манекенказаби манекенка

Жената на 
Котоошу - 
посланик 
на розата

Съпругата на родната звезда в сумото 
Калоян Махлянов - Асако Андо, стана по-
сланик на българската роза в Страната на 
изгряващото слънце. В продължение на три 
дни тя представи български парфюмерийни и 
козметични продукти, създадени на основата 
на розово масло и розова вода на изложението 
за красота Beautyworld Japan. Асако Андо е 
управител на фирма “Розариан” и партнира 
на японския пазар с “Рефан”. Котоошу мина 
инкогнито през щанда.

Продуктите са приети дори в японския 
императорски двор. Парфюмът уникат Айко 
беше създаден по случай рождението на прин-
цесата. Мирисът на розата се разнасяше и по 
време на европейското първенство по сумо 
във Варна, като всички участници се уредиха 
с подаръци от фирмата. 
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Ръководството на Българ-
ския колоездачен съюз реши 
да допусне точно 20 отбора 
за участие в юбилейната 
60-а колоездачна Обиколка 
на България. Състезанието 
е с коефициент 2.2 и ще се 
проведе от 11 до 19 сеп-
тември. Въпреки големия 
наплив от желаещи чужде-
странните тимове ще бъдат 
сведени само до 16. Те ще 
бъдат както национални, 
така и клубни, като всяка 

държава ще има право само 
на 1 отбор. Страната ни пък 
ще участва с 4 отбора - КК 
“Цар Симеон 1898” (Плов-
див), КК “Бургас”, КК “Не-
себър” и КК “Хемус-Вивело” 
(Троян). Според регламента 
всеки тим ще бъде съставен 
от по 6 състезатели.

“Всички тези решения 
бяха взети на последния 

управителен съвет на БКС. 
Това се прави за подобря-
ване на организацията и 
вдигане на нивото на род-
ния тур. Желаещите от-
бори от чужбина наистина 
са много, но просто няма 
как да допуснем всички. 
По отношение на бройката 
на участниците има изис-
квания от Международния 

колоездачен съюз и ние 
трябва да се съобразим с 
тях. Представете си как 
бихме могли да пуснем на 
старта да тръгне колона 
от 200 състезатели, при-
мерно. Това е напълно 
недопустимо”, заяви гене-
ралният секретар на род-
ната велоцентрала Цвятко 
Чолаков.

Само 20 отбора на Обиколката

с пдд дуду рр дд

Футболистът на “Манчестър Юнай-
тед” Димитър Бербатов награди по-
бедителите в турнира “Данониада”. 
Младите фу тболисти от училищен 
футболен клуб “Васил Левски” - Плов-

див победиха на финала с 2:1 
отбора на училище “Христо 
Ясенов” - Етрополе. В битката 
за трето-четвърто място надде-
ля отборът на обединен детски 
комплекс Кюстендил, който 
след изпълнение на дузпи се 
справи с ЦСКА. Победителите 
от Пловдив ще участват на 
финалите на международния 
турнир “Данониада”, който ще 
се проведе през септември в 
Южна Африка.

Награждаването на при-
зьорите в детския турнир бе 
извършено от суперзвездата 
Димитър Бербатов на специ-
ално изградена сцена във ВИП 
ложата на стадион “Българска 

армия”. Индивидуални награди получиха 
вратарят на победителите Христо Дими-
тров, а голмайстор на шампионата стана 
Славомир Сакаров от ЦСКА.

БЕРБАТОВБЕРБАТОВ награди победителите
в турнира

Футболистът на “Манчестър Юнай-
тед” Димитър Бербатов награди по-
бедителите в турнира “Данониада”.
М ф б

Награж
зьорите в 
извършен
Димитър 
ално изгра
ложата на 

армия”. Индивидуал
вратарят на победит

й

„Данониада“„Данониада“
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От 21.00
до 3.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)

139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!
1399-1441
Totttennhaham Lanee
Croouchh End/Turnpike 
Lane/FFFinsbury Park
N88 9BJ

Changa BarChanga Bar Следваща
програма за

Събота,
12 юни:  

Българска 
музика, 

най-новите 
хитове от 

световния 
dancefl oor, 

парти 
фолк-микс 
За дамите 
до 22.00 - 
вход своб 

оден и 
безплатен 

Changa 
коктейл.

Томбола за 
всички!

ОО
до
Рез
инфф р ц

7809469532
ниела)

О 21 00От 21.00
о 3.00 часа.
зервации и
формация:

    

Всяка събота  - Всяка събота  - 
във вихъравъв вихъра
на дискофлирта!на дискофлирта!

Наско Сираков засипа Левски 
с критики в интервю за телеви-
зия Ринг.бг. В предаването “Спе-
циално” той прогнозира мрачно 
бъдеще за “сините”. “Дните на 
това ръководство са преброе-
ни. Това, което се случва сега, 
е срам за този клуб. Не само аз 

Наско Сираков:

съм обиден, обидени са всички 
фенове на Левски”, каза Сираков. 
Той вече е предупредил Георги 
Марков, председателя на УС на 
Левски, че най-лошото тепърва 

ще се случва. Според Сираков в 
Левски се работи некомпетентно 
и аматьорски, но самият той не се 
вижда като евентуален шеф при 
настоящото ръководство. “Това 
не е моят Левски. Не бих се върнал 
не като шеф, а дори и като зрител. 

Когато аз работех в клуба, при-
казката беше с хепиенд. Сега не е 
така”, добави Наско Сираков.

Наско е против и селекци-
онната политика на Левски. 
Според него сегашното спортно-
техническо ръководство анга-

жира футболисти на по 30 и 
повече години. Аргументът, че 
гpадят отбор с тях, не му из-
глеждал съвсем логичен. “При 
тази политика Левски няма как 
да е шампион”, категоричен е 
футболният спец.

Това не е 
моят Левски

Смъртни заплахи отказали Дан-
чо Тодоров от трансфер в “синия” 
клуб. Халфът, който се беше раз-
брал с директора на “сините” Георги 
Иванов за преминаване на “Герена”, 
е бил причакан пред дома си от че-
тирима мъже. Те са му изкрещели, 

че ако отиде в Левски, ще пострада. 
Поне това е обяснил Тодоров на 
“сините”, за да оправдае отмятането 
от уговорката. Данчо не разбрал 
дали хората, които са го заплашили, 
са фенове на Левски или ЦСКА, но 
се изплашил за живота си.

Смъртни заплахи Смъртни заплахи 
спрели Данчо спрели Данчо 
Тодоров за ЛевскиТодоров за Левски
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ВЪЗРАСТЕН ПРОФЕСОР РАЗКАЗВА НА СТУДЕНТИТЕ СИ: Оня ден сънувам, че чета лекции на 
студентите си. Събуждам се и какво си мислите? Аз наистина чета лекция на студентите си...

ТЕСТ

Какво бихте правили без своите 
скъпи, предани и добри приятели 
(приятелки)? Кой ще ви успокои, 
утеши, кой ще ви дойде на по-
мощ, ще ви спаси, ще се радва и 
ще се тревожи заедно с вас, ще 
победи в спор или ще признае 
поражението си, но в края на 
краищата ще ви даде пари наза-
ем? Разбира се, единствено ваши-
ят приятел (вашата приятелка). 
Роднините и близките ви (мъже, 
жени, родители, баби и дядовци) 
също влизат в тази категория, ко-
гато освен кръвна връзка между 
вас съществуват и приятелски 
отношения. 

Време е да помислите каква 
роля играят приятелите в жи-
вота ви, какво сте готови да 
пожертвате вие заради тяхното 
благополучие, как се отнасяте 
към тях и трябва ли да промените 
нещо в по-добра насока. След 
като решите теста, вие ще узнаете 
дали имате предани приятели 
(приятелки) и вероятно нещо 
ново за себе си.

За вашия приятел (приятел-
ка) би могло да се каже, че той 
(тя) е:

1. Човек, който е готов винаги да 
ви се притече на помощ.

2. Човек, който постоянно пра-
ви нещо за вас и не иска нищо в 
замяна на това.

3. Онзи, който винаги може 
да ви съчувства и да ви окаже 
морална подкрепа.

4. Човек, който няма никакви 
тайни от вас.

5. Онзи, който винаги се стреми 
да ви угоди.

6. Онзи, който никога не забравя 
да върне дълга си и е много от-
говорен по отношение на общите 
ви дела.

7. Онзи, който винаги е на ваша 
страна, независимо от това дали 
сте прави или не.

8. Онзи, който е “като гроб”. За 
нищо на света, никога и на нико-
го не би издал(а) вашите тайни.

9. Човек, който не ви учи, а 
точно обратното, поддържа ви 
във всичко.

10. Онзи, който знае кога е по-
добре да си тръгне и кога - да 
остане.

11. Човек, който не изпитва рев-
ност по отношение на онзи, който 
прекарва времето си с неговите 
приятели.

12. Онзи, който е готов да общу-
ва с всичките ви приятели.

13. Човек, който никога не би 
си позволил(а) да ви критикува 
пред хората.

14. Човек, който не търси из-
года в отношенията си с вас и 
не използва получената от вас 
информация за свои цели.

15. Онзи, който не е способен 
(способна) на предателство.

16. Онзи, който не ви налага да 
се съобразявате с него.

17. Човек, който не ви завиж-
да.

18. Онзи, който никога няма 
да ви предаде и да прости на 
предателя.

19. Онзи, който ще ви се довери 
и винаги ще е уверен, че няма да 
го подведете.

20. Добър, разбиращ ви човек.
21. Човек, който често ви преди-

звиква към искрен разговор.
22. Онзи, който прощава греш-

ките ви.
23. Онзи, който не ви забравя, 

където и да сте.
24. Онзи, който се радва на 

вашите успехи и не забравя да 
ви поздрави.

ОЦЕНКА НА ОТГОВОРИТЕ 
Възможни са три варианта за 

отговор: ДА, НЕ и Не зная. За от-
говори ДА получавате 2 точки, за 
отговор НЕ - 1 точка, и за отговор 
НЕ ЗНАЯ - 0 точки.

Резултати от теста:
Ако сте получили по-малко от 

15 точки: Вероятно засега нямате 
истински приятели или не сте 
оценили по достойнство онези, 
с които постоянно общувате. Вие 
се съмнявате в другите, защото 
не разбирате достатъчно хората. 
Огледайте се, опитайте се да от-
криете добрите страни в харак-
тера на околните и вероятно ще 
намерите сред тях потенциални 
приятели - истински, притежава-
щи всички качества, които са не-
обходими, за да ги наречете свои 
приятели. Отнесете се към тях 
по друг начин. Проявете повече 
доброжелателност, лоялност, 
търпение и отзивчивост.

Ако сте получили от 16 до 35 
точки: Работите ви се развиват 
добре, но все пак трябва да се 
замислите дали можете да из-
ползвате думата “истински” по 
отношение на своите приятели. 
Не е изключено да сте разочаро-
вани за някои неща, но все още 
вярвате във възможността да 
намерите своето съвършенство. 
И това е правилно!

Ако сте получили от 36 до 48 
точки: Радвайте се! Редом с вас е 
предан и надежден човек - един 
от онези, за които се пее в пес-
ните, написани в чест на такова 
забележително явление като 
дружбата. И самите вие веро-
ятно сте чудесни като приятел 
(приятелка), тъй като отлично 
знаете какви качества трябва 
да притежавате и на какви из-
исквания да съответствате, ако 
претендирате за това високо зва-
ние. Вие винаги сте обкръжени с 
топлина, уважение и грижи, а от 
това и самият ви живот е по-ярък 
и по-прекрасен.

Нужни ли сте на някого?

Без думиБез думи

Сватба...Сватба...

Нежна грижаНежна грижа
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Докторе, какво 
да правя, ако темпе-

ратурата ми се качва?
-  П р од а в а й те  я ! 

Следващият!
- Докторе, не съм 

наред с корема...
- Закопчайте си пал-
тото и никой няма 

да разбере! Следва-
щият!

- Докторе, нощем не 
мога да заспя...

- Ами спете през 
деня! Следващият!

- Докторе, нещо за 
главата...

- Благодаря, имам 

си! Следващият!
- Докторе, нещо 

ми звъни в ушите.
-  Н е  отв а р я й те ! 

Следващият!
- Докторе, никой 

не ми обръща вни-
мание.

- Следващият!

В килията затворник раз-
казва на съкафезника:

- Реших да обера една 
вила. Цял месец храних 
кучето, което я пази, с кол-
баси. То ме обикна като 
роден баща накрая. И през 
нощта без никакво усилие 
проникнах във вилата. А в 
коридора настъпих опаш-
ката на котката.

Ст аршина кома ндв а 
взвод войници:

- Ходом, марш! Раз, два... 
раз, два...

Покрай него минава пет-
годишно хлапе и му казва:

- Ей, чичо, а пък аз мога 
да броя до десет!

Хитлер пита три еврей-
чета:

- Ти какъв искаш да ста-
неш?

- Ами, аз искам да стана 
адвокат.

- А ти какъв искаш да 
станеш?

- Искам да стана космо-
навт.

- А ти какъв искаш да 
станеш?

- Аз искам да стана ле-
кар.

- Пуу, че сте нахални, аз 
питам сапун или веро...

Ясновидец се оплаква на 
доктора:

- Докторе, спрях да виж-
дам бъдещето.

- Тъй ли?. . .И откога 
това?

- От следващата седмица 

Докторе, боли ме главата 
и спя лошо.

В килията затворник раз-
казва на съкафезника:

- Ти какъв искаш да ста-
неш?

- Ами, аз искам да стана

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

Flat 2, 137 St. Johns Road, Walthamstow  London, E17 4JH

- Опитвам се да ви на-
меря от вчера.

Момчето:
- Татко, вярно ли е, че 

в някои части на Африка 
мъжът не познава жената, 
преди да се ожени?

Бащата:
- Това се случва във всяка 

страна, сине.

- Резултатите от изследванията 
ви са готови и показват, че ви 
остава само едно денонощие 
живот.

Пациентът:
- Само едно денонощие. Бо-

жичко. Това е ужасно. Не ми 
остава никакво време. А каква е 
много лошата новина?

Докторът:

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

- Ето ви рецепта, довечера ще 
пиете една таблетка, а на сутрин-
та, ако се събудите, ще изпиете 
още две.

Факти: Господ създал Адам, 
сметнал, че е нужно...

Адам създал Ева, сметнал, че 
е нужно...

Извод:

Човек греши, само Господ е 
безгрешен 

Докторът:
- Имам една лоша новина и 

една много лоша новина.
Пациентът:
- Предпочитам първо да чуя 

лошата новина. 
Докторът:

Flat 2, 137 St. Johns Road,
Walthamstow London, E17 4JH
Редакция: 02085316183 тел. 0208 5316 183

Сладко котеСладко коте
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SIM карта

След като презаредите с пакет, няма никакви допълнителни такси за обаждания до стационарни номера в избраните държави до изразходване на предплатените минути. Обаждания до мобилни номера се таксуват по различен начин. След като изразходите предплатения пакет влизат в сила стандартните тарифи на минута. Ако не закупите нов пакет влизат в сила стандартните 
тарифи на минута. Ценовата листа е акуратна към дата 26 март 2010. Промоцията за безплатни 1000 минути изтича на 31 май 2010. Посетете www.golbalcessl.eu за пълните условия, актуални цени и промоции. Пакетните минути могат да бъдат използвани от Великобритания до следните дестинации: Великобритански стационарни и мобилни нимера, Глобълсел до Глобълсел, 
Глобълсел гласова поща като наберете 222, стационарни и мобилни номера в Русия и всички държави членки на Европейски съюз (Кипър само Гръцка част). *Първата минута на всеки Глобълсел мобилен до Глобълсел мобилен обаждане се таксува десет пенса. Следващите 60 минути се таксуват 0 пенса на минута. Тази тарифа се отнася до on-net обаждания във 
Великобритания. Обаждания над шестдесет минути ще се таскуват осем пенса на минута.

Купа 1500 минути и да получите допълнителни 1000 минути, като подарък

Дайте три SIM карти от www.globalcell.eu на вашите приятели
вземете безплатен кредит от £10 всеки път когато те презаредят
с £10.

£2 безплатен кредит
Допълнително безплатни £2 за всички SIM пакети. След като 
регистрирате вашата SIM карта онлайн и заредите за първи път.

£10 безплатен кредит

България

Великобритания

SMS / MMS

с Пакет Стандартно

Globalcell п/мин0 п/час10

п/мин0
стационарен

п/мин14
мобилен

п/мин4
стационарен

п/мин15
мобилен

п/мин0
стационарен

Международни и във UK

p10
Globalcell до Globalcell

p7
MMS

p30

п/мин7
мобилен

п/мин10
стационарен

п/мин10
мобилен

Mожете собствения си мобилен номер към нашата мрежа
Посетете www.globalcell.eu или обадете 0845 097 0003

Презаредете вашия пакет ни онлайн, във вашия локален магазин или
където видите един от тези знаци:


